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Szám: 8/2024. 

 

JEGYZŐKÖNYV 
 

Készült Szentendre Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

 2024. április 24-én (szerdán) 15.00 órai kezdettel  

a Városháza Dísztermében tartott üléséről 

 

 

 

 

Jelen lévő képviselők:  Fülöp Zsolt polgármester, Pilis Dániel általános alpolgármester, 

Magyar Judit költségvetésért felelős alpolgármester, Drávucz Zsolt, 

Helyes Imre Mihály, Hernádi Krisztina Nóra, Kiss Károly 

Andrásné, Laárné Szaniszló Éva, Pál Gábor, Szabados András, 

Szűcs Katalin képviselők 

  

        

Távol van:         Boda Anna, Lang András, Szegedi István, Zakar Ágnes képviselők

         

  

 

Hivatalból jelen 

van az ülésen:  dr. Schramm Gábor jegyző, dr. Bartha Enikő aljegyző, dr. Remele 

Antónia az Önkormányzati és Ügyfélszolgálati Iroda vezetője, Karas 

László polgármesteri kabinetvezető, Kiss Gabriella főépítész, Novák 

Andrea pénzügyi irodavezető, Harasztiné Szabó Krisztina hatósági 

irodavezető, Siklósi-Dutkay Csilla adóiroda vezető, Csemeczki Zita 

a Városfejlesztési és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője, Alföldiné 

Petényi Zsuzsanna városfejlesztési és vagyongazdálkodási 

irodavezető-helyettes, Szili Mónika humánpolitikai referens, Bükki 

Orsolya vagyonhasznosítási ügyintéző, Kondacsné Nagy Ágnes 

testületi ügyintéző 

 

 

Meghívottak:  

 

„A Ferenczy Múzeumi Centrum igazgatói pályázat elbírálásról” c. napirendi ponthoz Don 

Tamás pályázó 

 

„Szentendre Egészségügyi Intézményei mammográfiai kapacitásának határozatlan időre 

történő átadásáról” c. napirendi ponthoz Dublinszki-Boda Péter igazgató 

 

dr. Juhász László Aquapalace Kft. ügyvezető 

Herczku Nóra SZEVI főszerkesztő 
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Fülöp Zsolt polgármester: köszönti a megjelenteket, az ülést 15.00 órakor megnyitja. Kéri a 

képviselőket, kapcsolják be szavazógépeiket. Megállapítja, hogy a Képviselő-testület 11 fővel 

határozatképes. Elmondja, hogy a kiküldött napirendhez egy sürgősségi indítvány készült. 

 

Szavazásra bocsátja „a Kőzúzó utcai sporttelepen 2 db strandröplabda pálya tekintetében – a 

DUNAKANYAR LABDASPORT Nonprofit Közhasznú Kft. általi – fejlesztését célzó 

tulajdonosi hozzájárulásról” szóló sürgősségi indítvány napirendre vételét.  

 

 

Szavazás eredménye 

 

 

#: 220   Száma: 24.04.24/0/0/A/KT 

Ideje: 2024 április 24 15:05  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Minősített 

 

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 11 100.00 73.33 

Nem 0 0.00 0.00 

Tartózkodik 0 0.00 0.00 

Szavazott 11 100.00 73.33 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 4   26.67 

Összesen 15   100.00 

Megjegyzés: 

 

 

Név Voks Frakció 

Drávucz Zsolt Igen - 

Fülöp Zsolt Igen - 

Helyes Imre Mihály Igen - 

Hernádi Krisztina Nóra Igen - 

Kiss Károly Andrásné Igen - 

Laárné Szaniszló Éva Igen - 

Magyar Judit Igen - 

Pál Gábor Igen - 

Pilis Dániel Igen - 

Szabados András Igen - 

Szűcs Katalin Igen - 

Boda Anna Mária Távol - 

Lang András Távol - 

Szegedi István Távol - 

Zakar Ágnes Távol - 
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Fülöp Zsolt polgármester: szavazás után megállapítja, hogy a Képviselő-testület a sürgősségi 

indítványt napirendre vette. 

 

Javasolja, hogy „A Szentendre Barackos út 6964 hrsz-ú ingatlanon való vízvezetési 

szolgalmi jog bejegyzéséről” című előterjesztést vegyék le a napirendről. Jelzi, hogy a 

Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság részletesen megtárgyalta. Kérték, hogy mind 

a Hivatal, mind a kérelmező a tisztázandó kérdéseket oldja meg, és ennek fényében kerüljön 

az előterjesztés a Képviselő-testület elé. A Pénzügyi és Ellenőrző Bizottság szintén ezt 

javasolta. Szavazásra bocsátja a javaslatot. 

 

Szavazás eredménye 

 

 

#: 221   Száma: 24.04.24/0/0/A/KT 

Ideje: 2024 április 24 15:05  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Minősített 

 

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 11 100.00 73.33 

Nem 0 0.00 0.00 

Tartózkodik 0 0.00 0.00 

Szavazott 11 100.00 73.33 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 4   26.67 

Összesen 15   100.00 

Megjegyzés: 

 

 

Név Voks Frakció 

Drávucz Zsolt Igen - 

Fülöp Zsolt Igen - 

Helyes Imre Mihály Igen - 

Hernádi Krisztina Nóra Igen - 

Kiss Károly Andrásné Igen - 

Laárné Szaniszló Éva Igen - 

Magyar Judit Igen - 

Pál Gábor Igen - 

Pilis Dániel Igen - 

Szabados András Igen - 

Szűcs Katalin Igen - 

Boda Anna Mária Távol - 

Lang András Távol - 

Szegedi István Távol - 

Zakar Ágnes Távol - 
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Fülöp Zsolt polgármester: szavazás után megállapítja, hogy a Képviselő-testület az 

előterjesztést levette a napirendről. 

 

 

Zakar Ágnes képviselő megérkezik az ülésterembe, a jelenlévő képviselők száma 12 fő. 

 

 

A meghívóban szereplő napirendek sorrendjét illetően javasolja, hogy a sürgősségi indítványt 

elsőként tárgyalják. Kérdés, észrevétel nem lévén szavazásra bocsátja a módosított napirend 

elfogadását.  

 

Szavazás eredménye 

 

 

#: 222   Száma: 24.04.24/0/0/A/KT 

Ideje: 2024 április 24 15:05  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Minősített 

 

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 12 100.00 80.00 

Nem 0 0.00 0.00 

Tartózkodik 0 0.00 0.00 

Szavazott 12 100.00 80.00 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 3   20.00 

Összesen 15   100.00 

Megjegyzés: 

 

 

Név Voks Frakció 

Drávucz Zsolt Igen - 

Fülöp Zsolt Igen - 

Helyes Imre Mihály Igen - 

Hernádi Krisztina Nóra Igen - 

Kiss Károly Andrásné Igen - 

Laárné Szaniszló Éva Igen - 

Magyar Judit Igen - 

Pál Gábor Igen - 

Pilis Dániel Igen - 

Szabados András Igen - 

Szűcs Katalin Igen - 

Zakar Ágnes Igen - 

Boda Anna Mária Távol - 

Lang András Távol - 

Szegedi István Távol - 
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Fülöp Zsolt polgármester: szavazás után megállapítja, hogy a Képviselő-testület a módosított 

napirendet elfogadta.  

 

 

NAPIREND 

 

 

  Cím Típusa Előterjesztő Előkészítő 

1. 

A Kőzúzó utcai sporttelepen 2 db 

strandröplabda pálya tekintetében – a 

DUNAKANYAR LABDASPORT 

Nonprofit Közhasznú Kft. általi – 

fejlesztését célzó tulajdonosi 

hozzájárulásról 

Sürgősségi 

indítvány 

Fülöp Zsolt 

polgármester 
Párth Szilvia 

2. 

A Ferenczy Múzeumi Centrum 

igazgatói pályázat elbírálásáról 

Az Mötv. 46. § (2) bekezdés b) 

pontja alapján zárt ülés rendelhető 

el! 

Előterjesztés 
Fülöp Zsolt 

polgármester 
Szili Mónika 

3. 

Szentendre Egészségügyi 

Intézményei mammográfiai 

kapacitásának határozatlan időre 

történő átadásáról 

Előterjesztés 
Fülöp Zsolt 

polgármester 

Dublinszki-Boda 

Péter 

4. 
Szentendre Város Egészségterv 2024. 

évi Cselekvési Programjáról 
Előterjesztés 

Fülöp Zsolt 

polgármester 

Magyar Judit 

Karas László 

5. 

A Barcsay Jenő Általános Iskola 

Kézdivásárhelyi testvériskolai 

kapcsolatának erősítésére, útiköltség 

támogatásról  

Előterjesztés 
Fülöp Zsolt 

polgármester 
Szontagh Istvánné 

6. 
A Rózsa utcában tervezett többcélú 

fejlesztési beruházásról 
Előterjesztés 

Fülöp Zsolt 

polgármester 

Bükki Orsolya 

Alföldiné Petényi 

Zsuzsanna 

7. 

A Nemzeti Kulturális Alap 

Örökségvédelem Kollégiuma 

pályázati felhívásáról 

Előterjesztés 
Fülöp Zsolt 

polgármester 

Szöllősy-Meggyes 

Ildikó 
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8. 

A Pannónia-tó és környékét érintő 

TSZT és SZÉSZ módosításhoz 

készítendő környezeti vizsgálat és 

értékelés lefolytatásának 

szükségességéről 

Előterjesztés 
Fülöp Zsolt 

polgármester 
Kiss Gabriella 

9. 

Szentendre Város Önkormányzat 

Képviselő-testületének a pénzbeli és 

természetbeni szociális és 

gyermekvédelmi ellátásokról szóló 

17/2023. (IV.28.) önkormányzati 

rendeletének módosításáról 

Előterjesztés 
Fülöp Zsolt 

polgármester 
dr. Bartha Enikő 

10. 

A járművel történő várakozás 

rendjéről és a várakozási díjakról 

szóló 29/2018. (XII. 17.) 

önkormányzati rendelet egyes 

rendelkezéseinek a hatályon kívül 

helyezéséről és a helyi közutak 

forgalomszabályozási felülvizsgálati 

programjának elfogadásáról 

Előterjesztés 
Fülöp Zsolt 

polgármester 
  

11. 

Szentendre Város 2019. október 14. 

és 2024. április 10. között teljesített 

fejlesztéseiről 

III. forduló 

Tájékoztató 
Pilis Dániel 

alpolgármester 
Pilis Dániel 

12. 

Szentendre város tervezett és 

előkészítés alatt álló fejlesztési, 

beruházási projektjeiről 

Tájékoztató 
Fülöp Zsolt 

polgármester 
Fülöp Zsolt 

13. 
Két testületi ülés között eltelt időszak 

eseményeiről  
Tájékoztató 

Fülöp Zsolt 

polgármester 
Fülöp Zsolt 

14. 

A külkapcsolati tanácsnok 

munkájáról 2024. január 15. – 2024. 

április 15.  közötti időszakban 

Beszámoló 

Helyes Imre 

Mihály 

képviselő 

Helyes Imre 

Mihály 

15. 

A hivatali ügyintézésről, a 

törvényesség helyzetéről és az 

ügyfélfogadás tapasztalatairól a 2019. 

október -2024. március 31. közötti 

időszakra vonatkozóan  

Beszámoló 

dr. Schramm 

Gábor 

jegyző 

dr. Remele 

Antónia 



 7 

16. 
A belső ellenőrzés 2023. évi 

tapasztalatairól 
Beszámoló 

dr. Schramm 

Gábor 

jegyző 

Lantos Anna 

17. 
A lejárt határidejű önkormányzati 

határozatok végrehajtásáról 
Jelentés 

Fülöp Zsolt 

polgármester 

Kondacsné 

Nagy Ágnes 

18. 

A Képviselő-testület által a 

Polgármesterre átruházott 

hatáskörben tett intézkedésekről a 

benyújtott pályázatok vonatkozásában 

Tájékoztató 
Fülöp Zsolt 

polgármester 

Szöllősy-Meggyes 

Ildikó 

dr. Tóth Máté 

19. 

A SPAR Projekt előrehaladásáról a 

2024. március 19. és 2024. április 15. 

közötti időszakban 

Tájékoztató 
Fülöp Zsolt 

polgármester 
Karas László 

20. 

A Szentendre Mobil Applikáció 

használatáról és tervezett további 

fejlesztéseiről  

a 2024. március 04. és 2024. április 

12. közötti időszakban 

Tájékoztató 
Fülöp Zsolt 

polgármester 
Karas László 

21. 

Városi Pedagógiai Díj 

adományozásáról 

Az Mötv. 46. § (2) bekezdés a) 

pontja alapján zárt ülés! 

Előterjesztés 
Fülöp Zsolt 

polgármester 
Király Enikő 

22. Interpelláció, kérdés       

23. Egyebek       

 

 

 

 

1. Sürgősségi indítvány a Kőzúzó utcai sporttelepen 2 db strandröplabda pálya 

tekintetében – a DUNAKANYAR LABDASPORT Nonprofit Közhasznú Kft. általi 

– fejlesztését célzó tulajdonosi hozzájárulásról  

Előadó: Fülöp Zsolt polgármester 

 

 

 

Fülöp Zsolt polgármester: ismerteti a sürgősségi indítványt. Megadja a szót Helyes Imre 

képviselő úrnak. 
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Helyes Imre képviselő: jelzi, hogy támogatja az előterjesztést. Ennek eredményeként 

Szentendre közösségi vagyona gyarapodni fog, ezzel a sportolási lehetőség biztosítható 

bizonyos számú személynek. Ez olyan ügy, ami megérdemli a támogatásukat, ugyanakkor ez 

az ügy nem tudja elfelejteni azokat a problémákat, amelyek az önkormányzatok működésének 

finanszírozásával és különösképpen a települések fejlesztésének finanszírozásával 

kapcsolatban merül fel. A jelenlegi finanszírozási rendszer eleve rendkívül alacsony szintet üt 

meg a kötelező feladatokat illetően, a fejlesztési- és egyéb célokra fordítható támogatások 

pedig nem tervezhetőek, nem láthatók előre, kiszámíthatatlanok. Nem elvitatva a támogatás 

helyénvalóságát, meggyőződése, hogy a 31 millió Ft-ra például sokkal nagyobb szükség lenne 

a Pomázi út felújítása kapcsán. Sokkal nagyobb szükség lenne arra, hogy az Önkormányzat és 

más települések kiszámíthatóan, tervezhetően kapnának akár előre meghatározott céllal – 

például infrastruktúra fejlesztésre – megfelelő támogatásokat. Nem tudja elégszer 

hangsúlyozni, mert ezt a közösségük, Szentendre város lakóközössége nap, mint nap érzi a 

tapasztalatai alapján, és réges-régen itt az ideje, hogy az önkormányzatok finanszírozási 

rendszerét átgondolják. Ha már van szolidaritási adó, ha már a Kormány elvonta a 

gépjárműadót, akkor adja vissza, ahonnan elvonta, akár megpántlikázva, előírva, hogy milyen 

célok megvalósítására legyen használva. Régen itt az ideje, hogy ilyen kérdésekkel is 

foglalkozzanak a szakmai szervezetekkel együtt és a Kormányzattal való párbeszéd keretében. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra bocsátja a 

határozati javaslatot. 

 

 

Szavazás eredménye 

 

#: 223   Száma: 24.04.24/1/0/A/KT 

Ideje: 2024 április 24 15:08  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Minősített 

 

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 12 100.00 80.00 

Nem 0 0.00 0.00 

Tartózkodik 0 0.00 0.00 

Szavazott 12 100.00 80.00 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 3   20.00 

Összesen 15   100.00 

Megjegyzés: 

 

 

Név Voks Frakció 

Drávucz Zsolt Igen - 

Fülöp Zsolt Igen - 

Helyes Imre Mihály Igen - 

Hernádi Krisztina Nóra Igen - 

Kiss Károly Andrásné Igen - 

Laárné Szaniszló Éva Igen - 
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Magyar Judit Igen - 

Pál Gábor Igen - 

Pilis Dániel Igen - 

Szabados András Igen - 

Szűcs Katalin Igen - 

Zakar Ágnes Igen - 

Boda Anna Mária Távol - 

Lang András Távol - 

Szegedi István Távol - 

    

Fülöp Zsolt polgármester: szavazás után megállapítja, hogy a Képviselő-testület a határozati 

javaslatot elfogadta és az alábbi határozatot hozza: 

 

 

Szentendre Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

81/2024. (IV.24.) Kt. sz. határozata: 

 

 

Szentendre Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy  

 

1. támogatja a DUNAKANYAR LABDASPORT Nonprofit Közhasznú Kft. Magyar 

Röplabda Szövetséghez benyújtott TAO pályázatát a Szentendre 475/6 hrsz-ú, Kőzúzó 

utcai sporttelepen; 

2. felkéri a Polgármestert, hogy a fejlesztéshez kapcsolódó tulajdonosi hozzájárulást adja 

ki; 

 

Felelős: Polgármester 

Határidő: azonnal  

A végrehajtásért közvetlenül felelős: Városfejlesztési és Vagyongazdálkodási Iroda 

 

 

 

 

2. Előterjesztés a Ferenczy Múzeumi Centrum igazgatói pályázat elbírálásáról 

Előadó: Fülöp Zsolt polgármester 

 

 

 

Fülöp Zsolt polgármester: ismerteti az előterjesztést. Kiemeli, több pályázó volt, a pályázók 

döntő többsége formai hiba miatt nem mehetett tovább az előszűrőn. Egy pályázó maradt, aki 

hozzájárult a nyilvános tárgyaláshoz. Felhívja a Képviselő-testület figyelmét, hogy a többi 

pályázó nem járult hozzá a napirend nyílt tárgyalásához, ezért, ha valaki véleményt szeretne 

mondani a pályázókról vagy megemlíti őket, akkor zárt ülést kell elrendelni. Javasolja, hogy 

az állva maradt pályázót hallgassák meg, mondja el az elképzeléseit a pályázata kapcsán. 

Jelzi, volt egy előzetes meghallgatás a Véleményező Bizottsággal együtt, azóta a pályázó 

számára is világossá vált plusz információk alapján megteheti mindezt. Megadja a szót Don 

Tamás pályázónak. 
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Don Tamás pályázó: elmondja, hogy jelenleg a debreceni MODEM vezető kurátora, 2018 óta 

dolgozik ott. A pályázata négy alapelvre épült és az eddigi szakmai projektjeiből építkezett, 

mely alapján látszik az az irány, ahogyan elképzelte a Ferenczy Múzeumi Centrum 

működését. A négy fő gondolat az együttműködés, az interdiszciplinaritás, az edukáció és a 

lokalitás. Ezeket tárgyalta a pályázatában, hogyan képzeli el, nagyjából hová juthat el az FMC 

öt év múlva. Egy országosan meghatározó intézményt és reményei szerint egy regionálisan is 

látható múzeumot képzelt el, amit bővebben kifejtett a pályázatában. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: megadja a szót Drávucz Zsolt képviselő úrnak. 

 

Drávucz Zsolt képviselő: jelzi, az anyagban olvasta, hogy feltették ezt a kérdést a 

pályázónak, azonban kéri, hogy a vezető kurátori pozíción kívül vagy esetleg azon belül a 

vezetői tapasztalatáról mondjon néhány szót. 

 

Don Tamás pályázó: elmondja, nincs más vezetői tapasztalata. Az elmúlt nyolc év során több 

nemzetközi projektet csinált, ahol 30-40-50 embert koordinált, de intézményt még nem 

vezetett. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: az előterjesztésből látszik, hogy hat pályázó volt, hat pályázat 

érkezett be, ezek közül öt érvénytelen ugyanazon formai okok miatt. Bár egy pályázó 

megmaradt, de egyből egyet nem lenne jó versenyben kiválasztani, ezért azt javasolja a 

Képviselő-testületnek, hogy újra írják ki a pályázatot. Don Tamás pályázatát is várják újra, 

már kiegészítve a Véleményező Bizottság javaslataival, hogyan lehetne bővíteni, erősíteni a 

pályázatát. Kiemeli, a Véleményező Bizottságba új tagokat is javasolnak, Fabényi Júlia 

művészettörténészt, a Ludwig Múzeum munkatársát és Pataki Gábor művészettörténészt, aki 

a mostani kiállítás, az Európai Iskola egyik kurátora. A beérkezett pályázatok felbontására és 

érvényességének megállapítására háromtagú bizottságot hoznak létre, melynek tagjai dr. 

Schramm Gábor jegyző, Szili Mónika humánpolitikai referens és jómaga. Ennek a 

bizottságnak más jogköre nincs, csak a beérkezett pályázatok formai megfeleléséről döntene 

Jegyző úr hathatós támogatásával. Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra bocsátja a 

határozati javaslatot. 

 

 

Szavazás eredménye 

 

 

#: 224   Száma: 24.04.24/2/0/A/KT 

Ideje: 2024 április 24 15:16  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Minősített 

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 12 100.00 80.00 

Nem 0 0.00 0.00 

Tartózkodik 0 0.00 0.00 

Szavazott 12 100.00 80.00 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 3   20.00 
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Összesen 15   100.00 

Megjegyzés: 

 

 

Név Voks Frakció 

Drávucz Zsolt Igen - 

Fülöp Zsolt Igen - 

Helyes Imre Mihály Igen - 

Hernádi Krisztina Nóra Igen - 

Kiss Károly Andrásné Igen - 

Laárné Szaniszló Éva Igen - 

Magyar Judit Igen - 

Pál Gábor Igen - 

Pilis Dániel Igen - 

Szabados András Igen - 

Szűcs Katalin Igen - 

Zakar Ágnes Igen - 

Boda Anna Mária Távol - 

Lang András Távol - 

Szegedi István Távol - 

 
     

Fülöp Zsolt polgármester: szavazás után megállapítja, hogy a Képviselő-testület a határozati 

javaslatot elfogadta és az alábbi határozatot hozza: 

 

 

Szentendre Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

82/2024. (IV.24.) Kt. sz. határozata: 

 

 

Szentendre Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy  

 

1. a Ferenczy Múzeumi Centrum igazgatói állására kiírt pályázatot eredménytelennek 

nyilvánítja, egyidejűleg 

2. új pályázatot ír ki a mellékelt tartalommal, 

3.  felkéri a Jegyzőt, hogy gondoskodjon a pályázati felhívás www.femuz.hu és a 

www.szentendre.hu weboldalon, valamint a Szentendre és Vidéke újságban történő 

közzétételéről, 

4.  a beérkezett pályázatok felbontására és érvényességének megállapítására háromtagú 

bizottságot hoz létre, melynek tagjai: 

-    Fülöp Zsolt polgármester  

-    dr. Schramm Gábor jegyző 

-    Szili Mónika humánpolitikai referens. 

 

5.   A benyújtott pályázatok véleményezésére bizottságot hoz létre, melynek tagjai: 

- Lang András a Kulturális, Oktatási és Civil Bizottság elnöke, 

- Dr. Rajna András, a Ferenczy Múzeumi Centrumban működő üzemi tanácsot 

képviselő tag, 

- Ódor János, a Magyar Vidéki Múzeumok Szövetségének képviselője, 

- dr. Tóth Máté, a Hamvas Béla Pest Megyei Könyvtár igazgatója, 
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-  Lakatos Judit, a Szentendrei Kulturális Központ NKft. általános ügyvezetője, 

-  Lőrinczy György, a Szentendrei Kulturális Központ NKft. előadó-művészeti 

ügyvezetője, 

- Fabényi Júlia művészettörténész, Ludwig Múzeum – Kortárs Művészeti Múzeum 

igazgatója, 

- Pataki Gábor művészettörténész, 

- Verebélyi Diána képzőművész, 

- Horváth Lóczi Judit képzőművész. 

 

6. felkéri a Polgármestert, hogy az igazgató személyére a Képviselő-testület 2024. júniusi 

ülésére terjesszen be javaslatot. 

       

Felelős: 1, 2, 4-6. pont: Polgármester 

                         3. pont: jegyző 

Határidő: 1-5. pont: azonnal 

          6. pont: 2024. júniusi képviselő-testületi ülés 

A végrehajtásért közvetlenül felelős: Humánpolitikai referens 

 

 

A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  

 

 

 

3. Előterjesztés Szentendre Egészségügyi Intézményei mammográfiai kapacitásának 

határozatlan időre történő átadásáról 

Előadó: Fülöp Zsolt polgármester 

 

 

 

Fülöp Zsolt polgármester: ismerteti az előterjesztést. Megadja a szót Dublinszki-Boda Péter 

igazgató úrnak. Kéri, foglalja össze, hogyan alakult a mammográfiai ellátásnak a lehetősége, 

hogyan alakult ki az újfajta szolgáltatás. 

 

Dublinszki-Boda Péter igazgató: elmondja, hogy minden képviselő részére igyekeztek 

időben elküldeni a tájékoztató anyagot. Mindannyian tudják, 2023. november 1-ig a 

Szentendrei Szakrendelőben volt mammográfiai ellátás, utána elszámolási viták kapcsán 

szerződést bontottak, illetve kölcsönösen felmondták a szerződést a korábbi közreműködővel. 

Utána a legfontosabb szempont az volt, hogy a Járás lakosai számára továbbra is biztosítsák 

az ellátást. Ezért a lehető legrövidebb határidővel, néhány napon belül a II. kerületi Kapás 

utcai Szakrendelő épületében működő Mamma Egészségügyi Zrt. látta el és látja el azóta is, a 

betegek visszajelzése alapján nagy megelégedésükre. Nagy tapasztalattal rendelkező, régóta a 

szakmában lévő szolgáltatóról van szó. Ezzel párhuzamosan elindult az a munka, hogy milyen 

módon és hogyan folytatódik tovább az ellátás. Előzetes elemzések, számítások alapján végül 

is két döntési alternatíva közül választhattak. Az egyik a korábbi gyakorlat fenntartása, tehát 

valamilyen pénzügyi konstrukció keretében, pályázat útján egy gépvásárlás és helyben az 

ellátás biztosítása vagy a másik lehetőség, hogy a szűrési tevékenységet a Járás több 

településére is eljuttatható mobil szűrőállomással oldják meg, melyre több település esetében 

évtizedes gyakorlat is van. Hangsúlyozza - röviden a Pénzügyi és Ellenőrző Bizottság ülésén 

is elmondta -, hogy maga a mammográfiai ellátás nem kizárólag a szűrésből áll. Három jól 

elkülöníthető lépésről van szó. Az első lépés a szűrés, amikor behívó alapján - megelőzendő a 
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későbbi komplikációkat - az adott korosztály szűrését elvégzik. Szerencsére a nagy 

többségnek itt véget is ér a mammográfiával való találkozás. Akiknél valamilyen elváltozást 

tapasztalnak, de még nem egyértelműen rosszindulatú, csak valami, amire esetleg 

aggodalomra adhat okot, jön a második lépés, amikor akár biopsziás vizsgálat vagy egyéb 

diagnosztikus vizsgálat történik. Ez korábban sem Szentendrén történt, hanem Budapestre 

kellett utazni. Ha a vizsgálat eredménye azt mutatja, hogy valami beavatkozásra van szükség - 

akár gyógyszeres kezelés, akár sebészeti beavatkozás -, azt kórházi körülmények között kell 

továbbfolytatni, ami eddig is, jellemzően budapesti kórházakban zajlott. Megjegyzi, 

ugyanabban az épületben van minden ellátásuk, de van akut, ún. sürgős ellátás, ami nem 

tervezhető, például sebészet, bármikor, bárkinek szüksége lehet rá. Vannak tervezhető, elektív 

ellátások és ezentúl vannak a szűrési ellátások. Nem arról van szó, hogy nem áll rendelkezésre 

valamilyen tevékenység, hiszen a 45-65 éves korosztályba tartozó hölgyeknél kétévente 

egyszer kerül sor jó esetben, ha egyéb indikáció nincsen, hogy előre egyeztetett időpontban a 

szűrési tevékenységet el lehessen látni. Fontos szempont volt a döntésnél, hogy a három 

lépéses ellátás esetében ne elkülönült szolgáltatók között bolyongjon a beteg. Nagyon sokszor 

előfordul az ellátórendszerben, hogy náluk és a szakorvosaik által megírt behívót utána a 

betegnek kell kijárnia. A háziorvosnak kell hívogatnia intézményeket, hogy fogadják további 

kezelésre a betegeket. Itt viszont az általuk javasolt szolgáltatónál 30 év tapasztalatával, a 

menedzsment megoldotta, bejáratott betegutak vannak. Ha a második lépésben akár 

biopsziára, akár egyéb, ultrahangos vizsgálatra van szükség, arra már a szűrést követően 

adnak időpontot, ha tovább kell menni kórházi irányba, akkor megvannak azok az 

onkoteamek, akik ezeket kezelik. Úgy gondolják, hogy szakmailag a betegút ezáltal sokkal 

jobban menedzselhető és a betegek ellátása jobban kézben tartott, rövidebb idő alatt kerülnek 

a megfelelő pontokra, ami egy adott pozitív lelet esetén nagyon fontos lehet akár néhány hét 

is időfaktorban, hogy a beteg mikor kapja meg az adott ellátást. Jelzi, nem azért, mert a 

korábbi szűrési ellátás ne lett volna jó, a betegút menedzsmentet teljesen profin végezték a 

korábbi közreműködő szakemberek, nem szakmai vitájuk volt, tehát nem az történik, hogy ezt 

a szűrési tevékenységet haladják meg. Hangsúlyozza, ez az első lépés. Eddig is volt szűrés, 

most is van szűrés helyben és majd terveik szerint Pomázra és Tahitótfaluba egy éven belül, 

és utána a következő lépések viszont menedzselten, tehát a korábbiakat így meghaladva, 

javítva tudják kínálni. Emellett felmerült annak a lehetősége is, nem kiváltó ok volt, hanem 

következmény, hogy ha nem a SZEI épületében látják el a betegeket, akkor fizikailag 

felszabadul olyan helyiségük, ahol olyan ellátásokat tudnak kicsit bővíteni, amiknek nagyon 

hosszú idő után talán először, nem anyagi korlátai vannak annak, hogy több ellátásuk legyen, 

hanem konkrét fizikai korlát. Ezt tegnap a Pénzügyi és Ellenőrző Bizottság ülésén is említette, 

hogy az ugyanúgy közel 90 ezer főt ellátó Dunakeszi járás központi intézmény, a Dunakeszi 

Szakrendelő 4000 m2-en látja el a betegeket, náluk 2000 m2 áll rendelkezésre, és mivel 2020. 

áprilisa óta – mióta vezeti az intézményt – immár harmadik alkalommal kaptak kisebb-

nagyobb kapacitásbővítést, így megnyílt azon ellátások lehetősége, ahol a legnagyobb a 

várakozási idő vagy legnagyobb a kereslet. Látható, hogy a COVID óta ugyanarra a 

kapacitásra sokkal többen jelentkeznek, nem a kapacitásuk csökkent, csak sokkal nagyobb lett 

rá az igény. Úgy gondolja, hogy ennek utána kell menni és erre valamilyen módon, ha van rá 

lehetőség, reagálniuk kell. Megvizsgálva az egyes ellátásokat, azt látták, hogy egy új 

ultrahang berendezés beszerzésével, plusz egy szakrendelés elindításával jelentősen tudják 

csökkenteni a várakozási időt, ami most elég magas erre a képalkotó eljárásra. Hangsúlyozza, 

hogy minden megoldás mérlegelése esetén az volt az elsődleges szempont, hogy ez 

többletköltséget ne jelentsen a Város részére, hiszen joggal mondhatják azt, hogy korábban is 

volt egy szolgáltatás, ami nem igényelt többletforrást, tehát jogos elvárás a fenntartó 

Önkormányzat részéről, hogy ez továbbra is így legyen, és ezt minden alternatíva esetén 

garantálni tudják azzal, hogy az általuk javasolt szűrőkamionos megoldással még az ultrahang 
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szolgáltatást is bővíteni tudják. Jelzi, eddig a közreműködő kapta meg a teljes mammográfiai 

kapacitásukat és az utána járó díjat. Ugyanaz a kapacitás megy át, tehát nem történik 

kapacitásvesztés abból a szempontból, hogy az egyéb szakrendelésekre rendelkezésre álló 

kapacitás ugyanannyi. Egy átadás-átvételi szerződés keretében szabályozni fogják a 

részleteket, melynek kiemelt eleme lesz - ezt a Mamma Egészségügyi Zrt. is maximálisan 

támogatta és elfogadta -, és amennyiben, akár csak objektív okok miatt nem tudják a jövőben 

ellátni ezt az ellátást, akkor ez a kapacitás és a hozzá tartozó finanszírozás (TVK) visszaszáll 

a fenntartó Önkormányzatra. Akkor újra van arra lehetőség, hogy akár saját hatáskörben vagy 

közreműködő bevonásával a mammográfia szakrendelést ellássák, tehát a Város nem veszíti 

el ezt az ellátást. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: megadja a szót Szabados András képviselő úrnak. 

 

Szabados András képviselő: előrebocsátja, hogy nem a téma szakértője, amit mond, azt 

szakmai álláspontok alapján teszi. Tudomása szerint ezek a folyamatok, amelyeket most 

indítványozni szeretnének, visszafordíthatatlan folyamatok. Ha ezek a kapacitások átadásra 

kerülnek a szolgáltatónak, nagyon nehezen ruházhatóak vissza az Önkormányzatra. Kérdezi, 

mi erre vonatkozóan az Igazgató úr álláspontja. Másik dolog, hogy az ellátás minősége is 

különbözik. Az eddigi gyakorlat szerint ez egy komplex szakorvosi ellátás volt, ami 

kiegészült a mammográfiával. Ebben az esetben pedig szűrésről beszélnének, ami nem 

említhető azon a szinten. Ezen észrevételeit szeretné tolmácsolni és bízik abban, hogy 

megnyugtató választ kap.  

 

Fülöp Zsolt polgármester: megadja a szót Dublinszki-Boda Péter igazgató úrnak. 

 

Dublinszki-Boda Péter igazgató: felhívja a figyelmet, azzal zárta a beszédét, hogy a 

szerződésben szabályozva lesz, hogy az átvevő, amennyiben nem tudja ellátni ezt a feladatot, 

akkor visszaszáll az Önkormányzatra. Az átadás-átvételi folyamatot a Nemzeti 

Népegészségügyi és Gyógyszerészeti Központ koordinálja. Nincs olyan szubjektív szempont, 

tehát ha mindkét fél, az átadó és az átvevő is meg tud egyezni – ezért is egyeztek meg 

nemcsak a kapacitásban, hanem általában a finanszírozás szokott kérdés lenni -, az átvevő 

elfogadta az általuk, korábban a közreműködő számára is biztosított finanszírozási 

feltételeket, ezért ennek objektív akadálya nincsen. Átcsoportosítják ezt a kapacitást és 

ismétli, a szerződés alapján, ha ez megszűnne, akkor visszaszáll az Önkormányzatra. Hiszen 

abban a pillanatban kialakul egy ellátási hiány, és a Nemzeti Népegészségügyi és 

Gyógyszerészeti Központnak vagy éppen regnáló hatóságnak feladata az, hogy eldöntse, kivel 

és hogyan láttatja el a feladatot, és első körben a területileg illetékes egészségügyi szolgáltató, 

illetve Önkormányzat irányába indul el, különösen akkor, ha ez szerződésben szabályozott. Ez 

egy valós félelem és jogos felvetés, amit megköszön, ezért mondta el, hogy ezt rendezni 

fogják. A szakmai ellátás minősége kapcsán jelzi, hogy ha Képviselő úr nem ért hozzá, ő 

pedig személy szerint közgazdász, de biztosan parttalan vitát tudnának folytatni, ám 

visszakérdez, hogy mit ért az alatt, hogy ez nem ugyanaz a minőség. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: megadja a szót Szabados András képviselő úrnak. 

 

Szabados András képviselő: úgy tudja, hogy korábban, az eddigi gyakorlat szerint volt egy 

komplex szakorvosi ellátás, most pedig ez csak egy szűrés lenne, aminek a kiértékelése 

valahol megtörténne, kvázi nem ugyanaz az orvos-beteg kapcsolat, mint egy szűrés esetén. 

Kérdezi, arra van-e olyan lehetőség adott esetben, hogy az Országos Kórházi 
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Főigazgatósághoz fordulni, esetleg tudnának biztosítani ideiglenes megoldást arra, hogy a 

kapacitást ne kelljen most kiadni. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: megadja a szót Dublinszki-Boda Péter igazgató úrnak. 

 

Dublinszki-Boda Péter igazgató: kiemeli, említette már, hogy a szűrésnek három fő lépése 

van, ami a szűrési tevékenységben semmilyen visszalépést nem jelent, mert eddig is volt 

szűrés és most is lesz. Az ultrahang kapcsán jelzi, ezt szakmailag is felvállalják és képviselik, 

mert megkérdeztek több neves, országosan vezető mammográfust, és téves az a gyakorlat, 

mely alapján sokan azért nem mennek el mammográfiai vizsgálatra két évente egyszer, mert 

félnek attól, hogy kellemetlen, fájdalmat okoz, valamilyen módon nem megfelelő az ellátás, 

és kiváltható - az interneten terjedő vélemények alapján - egy ultrahangos vizsgálattal, ami 

nem igaz. Felhívja a figyelmet, hogy világos legyen: a háziorvosokkal is beszéltek - ez az 

egyik legnagyobb szakmai félelem -, hogy nem pótolja az ultrahang vizsgálat a mammográfiai 

vizsgálatot. Az emlőrák kialakulása kapcsán elmondja, a mikrokarcinómák, amik olyan picik, 

mint ha homokszemcsék lennének, ezt az ultrahang nem látja, kizárólag célzott 

röntgenvizsgálat eredményeképpen lehet megnézni. Jelzi, félreviszik akkor a lakosságot, 

illetve a betegeket, ha hagyjuk azt a gyakorlatot fennmaradni, hogy ultrahangvizsgálattal 

kiváltható ez az eljárás. Ebben szakmailag beleállnak, hogy igenis szükség van mammográfiás 

vizsgálatra. Kiemeli, amikor megérkezik az egészségkamion, tervezik, hogy az 

Egészségfejlesztési Irodával karöltve nemcsak a mammográfiás, hanem minden szűrési 

tevékenységre ráirányítják a figyelmet, hogy jöjjenek el minél többen, vegyék igénybe ezt az 

ellátást, előzzék meg. Ez is az egyik olyan típusú rák, ami a korai felismerés szakaszában 

sokkal jobban gyógyítható, mint egy későbbi szakaszban. Az ultrahang akkor kell, amikor 

valami tapintható elváltozás van az adott testrészen és utána ezt megerősítendő megnézik 

esetleg ultrahanggal. Amiért az egész népegészségügyi szűrőprogram kialakult a 

mammográfiai szűrésben az emlőrák szűrés, az ultrahang erre nem alkalmas. Egy 

ultrahanggép 10 millió Ft, a mammográfiai eszköz 100 millió Ft, ha ki lehetne mutatni 

ultrahanggal ezt a rákfajtát, akkor minek vennének tízszer annyiért mammográfiai eszközt, ha 

egyéb módon is megállítható lenne. Ennek igenis létjogosultsága van. Ami még ellene szokott 

szólni a fájdalmon és a kellemetlenségen túl, az a sugárterhelés. Egy normál 

mellkasfelvételhez képest kb. ötvened része a sugárterhelés, mert ez egy célzott 

röntgeneljárás, ami nem az egész testfelületet célozza, hanem konkrét, irányított sugár. 

Alapesetben a 45-65 éves korosztály kétévenkénti megjelenése tíz alkalmat jelent, a tíz 

alkalom alatt még mindig csak az ötöde a teljes kapott sugármennyiségnek, mint ami szintén 

kétévente ajánlott mellkasi felvétel esetén éri az embert, és ugyanolyan töredék rész, mint ha 

valakinek megröntgenezik a kezét. A sugárterhelés minimális, illetve az elkerülhető 

problémához képest elhanyagolható is. Az ultrahang kapcsán hozzáteszi, hogy továbbra is van 

arra lehetőség - mint ahogy erre is van és most már november óta csaknem 6 hónapja -, ha 

valakinek olyan indikációja van, hogy a háziorvos szeretné beutalni célzott ultrahang 

vizsgálatra, akkor nemcsak a szűrőbuszban van, hanem a Kapás utcai Szakrendelő továbbra is 

biztosítja ezt az ellátást, mint eddig. Akkor oda be kell utazni, azonban Szentendrére is be 

kellett utazni a járás háromnegyedének. Személyesen megnézte a Szakrendelőt, jól 

megközelíthető, nagyon jó infrastrukturális körülmények között van. A háziorvosoktól 

gyűjtött tapasztalatok alapján, aki ultrahang vizsgálatra is megy, ha nincs egyéb panasz, 

évente egyszer, legfeljebb két alkalommal, időben tervezhető ellátás. A teljes ellátási 

spektrum, ami eddig rendelkezésre állt, továbbra is rendelkezésre áll a járás betegei számára, 

ezzel a megoldással a járás több településére eljut a szűrés, és az egyéb ellátások - a második, 

harmadik lépcső - egy betegúttal megoldható. Az Országos Kórházi Főigazgatóság kapcsán 

elmondja, hogy nem tartoznak hozzájuk fenntartásilag, másrészről nem az van, hogy a 
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raktárból kihoznak három darab ultrahangot és négy orvost, ilyen esetekben úgy tudják ezt 

ellátni, hogy mindig a meglévő szolgáltatókat keresik meg és valakihez hozzákötik az ellátást. 

Ők is megkeresték annak idején, hogy ki az, aki a legközelebbi közfinanszírozott ellátó, mert 

már a korábbi közreműködő szerződést bontott a Margit Kórházzal is, fizikai elérés 

szempontjából a Kapás utca van a legközelebb. Ha megkéri az OKFŐ-t, szintén a Kapás utcát 

fogja kijelölni, tehát ide helybe nem tudja kihozni ezt a rendelést. Kiemeli, ez nem egy 

kényszerszülte megoldás, hanem egy tudatos döntés eredménye. Elkanyarodtak ettől és nem 

akar populáris lenni, csúsztatás lenne azt mondani, hogy végül is lesz ultrahang. Abban a 

helyiségben az lesz, de nem célzottan emlőultrahang, hanem általános célú ultrahang. A 

mammográfiai ellátást pedig igenis megtartják, egy jobban menedzselhető, ugyanabból az 

összegből fenntartható, a lakosság számára kedvezőbb lehetőségre váltják, emellett még arra 

is van lehetőség, hogy az ultrahang tevékenységüket bővítsék. Ezért mindenképp e döntés 

mellett tennék le a voksukat. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: megadja a szót Zakar Ágnes képviselő asszonynak. 

 

Zakar Ágnes képviselő: jelzi, Szabados András képviselőtársa már egy részét elmondta, amit 

szeretett volna. Kiemeli, a SZEI-ben olyan mammográfiai szakorvosi ellátás volt, ami 

közmegelégedésnek örvendett, és a térségben ezt elég fájón veszik tudomásul. Erre lehet 

gyógyír az, hogy Budapestre, a Kapás utcába beutaznak és ott jó az ellátás, de itt 

mindenképpen valamit most elveszítenek. Azt is tudni kell – konzultált orvosokkal -, hogy 

egy ilyen mobil szűrőbusz jelenleg még nem szerves része az egészségügyi ellátórendszernek, 

ezeket a ritkábban lakott, egymástól távolabb elhelyezkedő falusi, tanyás régiókban 

alkalmazzák. Szentendrén itt volt a meglévő közmegelégedésnek örvendő ellátás, és nagyon 

bízott benne, amit Igazgató úr mondott, hogy novembertől egy másik céggel folytatódik a jól 

bejáratott működés. Ennek kapcsán van kétely, és amit Szabados András képviselőtársa 

mondott, hogy ez a megállapodás arról szól, hogy ez egy szűrőbusz. Jelzi, országosan 20 %-a 

megy el az érintetteknek, jó, hogy az EFI visszakerült Szentendrére, amire az Iroda rásegíthet. 

Most így majd 4 hónapot kell majd várni, hiszen 4 havonta jelenik meg a szűrőbusz, de úgy 

tudja, ez is kétséges, egy polgármesterrel konzultált. A térségben van néhány kérdőjel, de 

számukra elsősorban Szentendre a fontos. Felveti, ha eddig nem mentek a 45-65 éves nők 

szűrésre, akkor most miért mennének szűrőbuszra gyakrabban azok, akik a kiszámíthatóságot 

szeretik. Az előterjesztés kapcsán elmondja, hogy van egy szándéknyilatkozat, melyből 

egyértelműen nem derül ki, hogy a cég vállalja, hogy heti 30 órában Szentendrén vagy esetleg 

a járás másik településein rendelkezésre áll és biztosítja az ellátást. Az sem világos, mit jelent, 

hogy a klinikai tevékenységet a II. kerületi Kapás utcai telephelyen fogják ellátni, illetve mit 

értenek klinikai tevékenység alatt. Fontos tisztázni, nem elfogadható olyan opció, hogy a járás 

lakóit továbbra is Budapestre küldik a vizsgálat elvégzése érdekében. Most a nők úgy élik 

meg, hogy az ellátás szűkült. Igazgató úr szavai alapján Jegyző úrtól kérdezi, hogy ilyen 

előzetes megállapodást a Képviselő-testület jóváhagyása előtt már köthet-e a SZEI Igazgatója, 

amit megkötött. A szerződés – amiről Igazgató úr beszélt – ezek szerint vissza fog kerülni a 

Képviselő-testület elé, és még fognak róla beszélni. Most itt látnak egy szándéknyilatkozatot, 

amiben szűrőbuszról van szó. Kérdezi, mindenről volt-e tájékoztatva a Képviselő-testület, 

illetve nem voltak-e kihagyva valamiből. Szóba hozza a pert is - szeretné, ha Igazgató úr 

eloszlatná, amiről a városban beszélnek - a SZEI és az előző mammográfiai üzemeltető 

között, hogy kétszer már végrehajtó is volt a SZEI-ben. Nem tudja, hogy Polgármester úr a 

perről mennyire tud, mert ha az ember szóba hozta, akkor zárt ülés, illetve a Jóléti Bizottság 

ülésén Igazgató úr nem volt jelen. Kiemeli, szintén úgy éli ezt meg - amit Szabados András 

képviselőtársa is említett -, hogy kapacitás leadásról van szó, leginkább az fájó, hogy volt egy 
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jól működő rendszer és most egyáltalán nem látja azt, hogy ez jól fog működni, egyelőre 

kételyek vannak az érintett hölgyekben. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: megadja a szót Dublinszki-Boda Péter igazgató úrnak. 

 

Dublinszki-Boda Péter igazgató: jelzi, nem azért nem beszélt az Intézményvezető-helyettes 

úr a perről, mert személy szerint nem volt jelen, ő sem beszélt volna róla, mert jelenleg is 

folyamatban lévő peres eljárás. Nem tudja, hogy Képviselő asszonynak honnan van róla 

információja. 

 

Zakar Ágnes képviselő: jelzi, ezt beszélik, kéri, hogy oszlassa el ezt a pletykát. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: kéri Képviselő asszonyt, hogy jelentkezzen szólásra és ne 

kiabáljon be. 

 

Dublinszki-Boda Péter igazgató: újra hangsúlyozza, hogy ez egy folyamatban lévő eljárás, 

melyről részleteket nem tud mondani. Kölcsönös követelések vannak egymással szemben, 

úgy gondolja, ha lezárul, be fognak számolni a Képviselő-testületnek, nem volt náluk 

végrehajtó. A szándéknyilatkozat kapcsán jelzi, meg van szólítva Jegyző úr, majd eldönti, 

hogy válaszol-e. Egy szándéknyilatkozatot kötöttek, a SZEI-nél van a feladat, az ellátás, ilyet 

bárkivel köthet, ez semmilyen kötelező erővel nem bír. Ez egy előzetes nyilatkozat, hogy 

mindkét fél a megfelelő paraméterek teljesülése, illetve a megfelelő felhatalmazás esetén ebbe 

az irányba megy tovább. Kifejezetten azért szerette volna a szándéknyilatkozatot - ezt 

Képviselő asszonynak és minden képviselőnek elküldték -, hogy lássák, szándékuk erre 

irányul, nyilvánvalóan szerződést nem köthetett volna. A szándéknyilatkozattal mindkét fél 

mutatta azt a szándékát, hogy ebbe az irányba szeretne továbbmenni, mert akkor nem a 

levegőben lóg, és ez valóban létezik a Mamma Egészségügyi Zrt. részéről. Az 

ellátásbiztonság kapcsán megjelent az, hogy elavult, vidéki. Nem tudja, honnan van a forrás. 

Konkrétan meg tudja nevezni azokat az orvosokat vagy azt a főorvost, akivel beszéltek, ez 

egy ugyanolyan szűrőtevékenység, mint amikor a szűrőkamion egyéb, általános szűrésre is 

megjelenik. Szerinte Dombóvár nem egy vidéki, falusi település, bár azt se gondolja, hogy a 

vidéki, falusi jelzőnek bármilyen módon derogálónak kellene lennie. Ha egy településre ezt 

mondják, akkor annak úgy kellene éreznie, hogy a világ vége. Felhívja a figyelmet, hogy 

Dombóváron 20 éve ebben a formában látják el a betegeket, ez a szűrési tevékenység egy 

korszerű, ugyanazzal a mammográfiai eszközzel rendelkezik, ugyanaz a szűrési szolgáltatás 

jut el hozzájuk. Nem tudja, hogy mely polgármesterek mondták, mert mind a tahitótfalusi, 

mind a pomázi polgármesterrel személyesen beszélt, mindketten várják és örülnek neki. 

Jelezte, a képviselő-testületi döntés után tud konkrétummal szolgálni, időpontot, bármit csak 

akkor tudnak egyeztetni. Nem igaz, hogy nem tudnak róla és más települések nem kerültek 

konkrétan szóba, illetve az a lehetőség minden település részére adott ezen túlmenően, hogy a 

szűrőbuszt önköltségi áron igénybe vegyék. Elhangzott, hogy negyedévente tudnak jönni a 

szűrőbuszra. Szerinte válasszák ketté: a szűrési tevékenységre eddig sem lehetett az utcáról 

bejönni, behívó kellett hozzá vagy beutaló. Ez korábban is a Nemzeti Népegészségügyi és 

Gyógyszerészeti Központ küldte ki a behívót konkrét időpontra, és akkor kellett megjelenni 

két évente egyszer. Nem az történik, hogy valaki minden héten szeretné magát megszűretni, 

de a busz csak negyedévente jön. Kétévente kerül sor a szűrésre, és a két évet megelőzően 

fognak kapni egy tájékoztatót, amiben kérik, hogy egyeztessenek időpontot. Egy évben 

négyszer érkezik a helyszínre a szűrőbusz úgy, hogy a hölgyeknek kétévente van rá szüksége, 

tehát a teljes kétéves ciklus alatt nyolc alkalommal lesz a járásban a szűrőbusz és nem egy 

napra, hanem terveik szerint az első alkalommal akár két hétre is. A megjelenési számok 
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konkrét tényadatok, közel 50 %-a jelenik meg a behívott hölgyeknek bármely szűrőbuszos 

kitelepülésen. Ez nem a szűrőbuszból következik, hanem az ellátásszervezésből, hogy 

korábban a kiküldött meghívóban rögtön időpontot is közölt a korábbi közreműködő, ami 

vagy megfelelt az ellátást igénybe vevő hölgynek, vagy nem. Most nem közöl ki konkrét 

időpontot a szűrésszervező, hanem egy folyamatosan élő mobiltelefonszám van. Jelzi, hogy 

az előzetes érdeklődések alapján egy hétre rendelkeznek előjegyzett időpontokkal, a 

mobiltelefonszám folyamatosan él és akkor tudnak időpontot adni az érdeklődőnek, amikor 

számára is megfelelő, ezért sokkal magasabb azoknak a száma, akik ezt igénybe tudják venni. 

Ilyen lehetőséget biztosítanak a háziorvosok számára is, hogy abban a négy alkalomban, 

amikor negyedévente megjelenik a busz, az előjegyzett, szűrésre jelentkezett betegeken 

túlmenően, ha valakit valamilyen akut problémával beutalják és van szabad férőhely, nem a 

Kapás utcába kell mennie, hanem a szűrőbusz jelenléti idejében a kért klinikai vizsgálatokat 

elvégzik. Kérdésre válaszolva jelzi, hogy klinikai vizsgálatnak hívják jellemzően az 

ultrahangvizsgálatot a szándéknyilatkozatban, ezeket a vizsgálatokat is el tudják érni akkor, 

ebben az időpontban, és egyéb időpontokban, ahogy eddig is, a Kapás utca rendelkezésre áll. 

Elhangzott, hogy „minket Szentendre érdekel”, mert Zakar Ágnes Szentendrén képviselő, ő 

viszont 13 település betegeiért felelős intézményt vezet, még akkor is, ha szentendrei 

fenntartású. Neki a betegek jelentik az ügyfeleit, tíz beteg közül három lakik Szentendrén és 

hét beteg a járás egyéb településein. Tekintettel kell lenniük arra is, hogy az ő ellátásuk is 

hasonló színvonalon történjen, mint a szentendrei lakosok esetében, ebben az érintett 

polgármesterek maximálisan partnerek és támogatók voltak. Úgy gondolja, az összes 

elhangzott kérdésre válaszolt, ha nem, kéri a megismétlését. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: megadja a szót Zakar Ágnes képviselő asszonynak. 

 

Zakar Ágnes képviselő: elnézést kér, hogy nem a mikrofonba beszélt, nem fordul elő többet. 

Elmondja, számára nem küldte el Igazgató úr a mammográfiai tájékoztatást. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: jelzi, lejárt a hozzászólási idő. Javasolja képviselőtársainak, hogy 

1 perc plusz hozzászólási időt szavazzanak meg Képviselő asszony részére. 

 

Szavazás eredménye 

 

 

#: 225   Száma: 24.04.24/3/0/A/KT 

Ideje: 2024 április 24 15:54  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Minősített 

 

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 11 91.67 73.33 

Nem 0 0.00 0.00 

Tartózkodik 1 8.33 6.67 

Szavazott 12 100.00 80.00 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 3   20.00 

Összesen 15   100.00 

Megjegyzés: 
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Név Voks Frakció 

Drávucz Zsolt Igen - 

Fülöp Zsolt Igen - 

Helyes Imre Mihály Igen - 

Kiss Károly Andrásné Igen - 

Laárné Szaniszló Éva Igen - 

Magyar Judit Igen - 

Pál Gábor Igen - 

Pilis Dániel Igen - 

Szabados András Igen - 

Szűcs Katalin Igen - 

Zakar Ágnes Igen - 

Hernádi Krisztina Nóra Tart. - 

Boda Anna Mária Távol - 

Lang András Távol - 

Szegedi István Távol - 

 

 

Fülöp Zsolt polgármester: a szavazás után megállapítja, hogy a javaslatot a Képviselő-testület 

elfogadta. Megadja a szót Zakar Ágnes képviselő asszonynak. 

 

Zakar Ágnes képviselő: elmondja, hogy vidéken dolgozik, ebben az épületben a 

szentendreieket képviseli, tehát nem ez a lényeg, hanem nagyon bízik abban, hogy amit 

Igazgató úr elmond az úgy lesz és megállja a helyét. Részéről csak kifejezte a térség 

hölgyeinek és a saját aggodalmait és a visszalépést. Nagyon sajnálja, hogy Igazgató úr nem 

azt mondta, hogy azok a tévhitek, amelyek a perről keringenek, aljas hazugságok, hanem 

majd tájékoztatást ígért. Pénzfizetésről is hallott, de lényegében valami olyan változik meg, 

ami jól működött és jön valami, ami jól fog működni, a dombóvári példát nem ismeri. 

Kiemeli, ezt a visszalépést nem tudja támogatni. Igyekszik a mikrofonba és szót kérve 

beszélni, elnézést kér. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: megadja a szót Magyar Judit alpolgármester asszonynak. 

 

Magyar Judit alpolgármester: jelzi, ezt a megoldást maximálisan tudja támogatni, mert 

Magyarországon élnek és Magyarországon az egészségügy helyzete olyan, amilyen, az 

emberek a kórházba meghalni járnak lassan. Köszöni Igazgató úrnak, hogy próbálja 

megtalálni a megoldást az itt élő hölgyek számára. Szeretné összefoglalni, hogy mi az, ami 

elhangzott, hogy jobban nyomatékosítsák. Kiemeli, a kapacitás nem veszik el, a kapacitás 

átadásra kerül, ez így volt az előző időszakban is. Ha ezzel a céggel megszűnik a kapcsolat, 

akkor ez a kapacitás visszaszáll a SZEI számára, remélik, hogy még az Önkormányzat lesz a 

fenntartója. Jelzi, az ellátást több páciens tudja igénybe venni. Az előbb elhangzott az is, hogy 

miért, mert a páciensek maguk tudják leszervezni azokat az időpontokat, amikor ráérnek 

elmenni a szűrésre a behívó alapján. Maga is Szentendrén él, évente elmegy mammográfiára 

és ezután is el fog, és tudja úgy szervezni ezt a programot, hogy abban az időpontban fog 

elmenni, amikor negyedévente idejön a szűrőbusz. Nagyon fontos, hogy a betegút megmarad, 

hogy ha valakit kiszűrnek, akkor nem veszik el, hanem tovább tudják vinni, hogy a gyógyulás 

útjára lépjen. Úgy gondolja, hogy a mai Magyarországon az, hogy egyáltalán meg tud 

maradni, meg tud újulni, nagyon fontos dolog és biztosan meg fogja szavazni. 
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Fülöp Zsolt polgármester: megadja a szót Helyes Imre képviselő úrnak. 

 

Helyes Imre képviselő: egy rövid, személyes példával szeretné alátámasztani azt, hogy az a 

szolgáltató, amelyik átveszi ezt a kapacitást a járásban és Szentendre városában, és ezt a 

szolgáltatást fogja nyújtani, ennek a szolgáltatónak köszönheti, hogy immáron 20 éve a 

felesége egészséges. Ott találták meg azt, amit máshol nem találtak meg és ez a szolgáltató 

biztosította, hogy felesége egy héten belül azt a kezelést megkapta, ami az életét megmentette. 

 

Kiss Károlyné képviselő elhagyja az üléstermet, a jelenlévő képviselők száma 11 fő. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: megadja a szót Zakar Ágnes képviselő asszonynak. 

 

Zakar Ágnes képviselő: köszöni Helyes Imre képviselőtársának a személyes megjegyzést. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: köszöni, hogy Magyar Judit alpolgármester asszony összefoglalta, 

miről van szó, úgy véli, mindenkinek világos, a kapacitás megmarad. Megadja a szót Laárné 

Szaniszló Éva képviselő asszonynak. 

 

Laárné Szaniszló Éva képviselő: nem személyeskedni szeretne, távol álljon tőle. Jelzi, hogy 

az előterjesztés vezetői összefoglalójának első mondatában szerepel, „melyhez a SZEI átadja 

a szükséges kapacitást”. Jól értelmezi, hogy a SZEI teljesen átadja a kapacitást? 

 

Fülöp Zsolt polgármester: megadja a szót Dublinszki-Boda Péter igazgató úrnak. 

 

Dublinszki-Boda Péter igazgató: elmondja, eddig is rendelkezésére állt a közreműködőnek, a 

szerződésben szabályozva lesz, hogy csak addig kerül átadásra ez a kapacitás, ameddig a 

szolgáltatást ellátja, utána visszaszáll a fenntartóra, illetve a SZEI-re. Ha az megnyugtató, 

beletehetik a határozati javaslatba, hogy a szerződésben ez garantált. Kiemeli, hogy a 

szándéknyilatkozatot minden képviselőnek elküldte a email-ban, hivatalosan is, a Jóléti 

Bizottságnak tagja Képviselő asszony, telefonon is kereste, egyeztettek erről, úgy gondolja, 

nem most találkoznak ezzel először. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: megadja a szót Szabados András képviselő úrnak. 

 

Szabados András képviselő: reagál az elhangzottakra, miszerint számukra elfogadható lesz a 

javaslat abban az esetben, ha kellő garanciával alátámasztják, hogy a kapacitás adott esetben 

visszaszáll az Önkormányzatra. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: megadja a szót Dublinszki-Boda Péter igazgató úrnak. 

 

Dublinszki-Boda Péter igazgató: úgy gondolja, hogy a határozati javaslatban nem tudnak 

egy komplett szerződést kodifikálni, de ha ez így megfelelő, őt is megerősíti a tárgyalási 

pozícióban. Ha megfelelő garanciát jelent, hogy a határozati javaslatot azzal egészítik ki, hogy 

az átadás mindaddig tart, ameddig az átvevő ellátja ezt a feladatot és utána visszakerül a 

kapacitás. 

 

 

 

 



 21 

 

Fülöp Zsolt polgármester: jelzi, hogy Jegyző úr ezt a kiegészítést meg fogja fogalmazni. 

Ügyrendben megadja a szót Laárné Szaniszló Éva képviselő asszonynak. 

 

Laárné Szaniszló Éva képviselő: amennyiben Jegyző úr megfogalmazta a kiegészítést, 

ügyrendben kettő perc szünetet kér, hogy frakciótársaival beszélhessen. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: a kérést rendben találja. Szavazásra bocsátja, hogy a határozati 

javaslat felolvasása után 2 perc szünetet tartsanak. 

 

 

Szavazás eredménye 

 

#: 226   Száma: 24.04.24/3/0/A/KT 

Ideje: 2024 április 24 16:03  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Minősített 

 

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 11 100.00 73.33 

Nem 0 0.00 0.00 

Tartózkodik 0 0.00 0.00 

Szavazott 11 100.00 73.33 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 4   26.67 

Összesen 15   100.00 

Megjegyzés: 

 

 

Név Voks Frakció 

Drávucz Zsolt Igen - 

Fülöp Zsolt Igen - 

Helyes Imre Mihály Igen - 

Hernádi Krisztina Nóra Igen - 

Laárné Szaniszló Éva Igen - 

Magyar Judit Igen - 

Pál Gábor Igen - 

Pilis Dániel Igen - 

Szabados András Igen - 

Szűcs Katalin Igen - 

Zakar Ágnes Igen - 

Boda Anna Mária Távol - 

Kiss Károly Andrásné Távol - 

Lang András Távol - 

Szegedi István Távol - 
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Fülöp Zsolt polgármester: a szavazás után megállapítja, hogy az ügyrendi javaslatot a 

Képviselő-testület elfogadta. Összefoglalásként elmondja, amennyiben megszűnik a 

szolgáltatónak bármilyen okból a szolgáltatása, visszaszáll, nem veszik el. Az ellátás kibővül 

olyan értelemben, hogy Tahitótfalun és Pomázon is megjelenik a szűrőbusz lehetőség. 

Nagyobb hatékonysággal folyik a betegekkel a kapcsolattartás, mert a hölgyek saját maguk 

határozzák meg, hogy mely időpontban érnek rá elmenni a szűrésre. A betegút továbbra is 

ugyanúgy megy végig, mint eddig, ha valami gyanú van, nyilván a Kapás utcába vezet az út, 

ha tovább kell menni, akkor a kórházi ellátás következik. A szűrőbusz negyedévente jelenik 

meg Szentendrén, az első időszakban hosszabb ideig lesz itt, illetve a 13 település 

önkormányzata bármikor dönthet úgy, hogy a szűrőbuszt pluszban még a saját településére – 

akár Pócsmegyerre, Csobánkára – elhívhatja. Ahogy Igazgató úr is említette, nemcsak a 

szentendreiek ellátásáért felel, hanem a járásban lévő 13 település betegeinek az ellátásáért is. 

Ügyrendben megadja a szót Laárné Szaniszló Éva képviselő asszonynak. 

 

Laárné Szaniszló Éva képviselő: ügyrendben jelzi Jegyző úr részére, hogy feltétlen 

fontosnak tartják, hogy nemcsak szűrés, hanem szakellátás történjen, orvosi ellátással. Kéri ez 

is kerüljön bele a határozati javaslatba. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: megadja a szót Dublinszki-Boda Péter igazgató úrnak. 

 

Dublinszki-Boda Péter igazgató: jogos a kérés, természetesen ugyanaz az ellátandó feladat, a 

mammográfia tevékenység itt van, nem tud nem az lenni, mert a mammográfiai szakellátás és 

a hozzátartozó kapacitás konkrétan meghatározza, hogy milyen típusú ellátást és hogyan kell 

nyújtani. Az átvevő szolgáltatónak ellátási kötelezettsége lesz a járás 13 településén, nem 

teheti meg, hogy kevesebb beteget lát el, ugyanazon paraméterek mentén kell ellátni a 

betegeket, hiszen egy az egyben veszi át a feladatot tőlük. Legyen benne úgy a határozati 

javaslatban, hogy korábban Szentendrén ellátott feladatot látja el az átvevő. Amiről a 

Képviselő-testület határoz, az a kapacitás és a finanszírozás. Az átadás, illetve az erről való 

szerződést Polgármester úr is aláírhassa, mint a fenntartó képviselője, valószínűleg 

háromoldalú szerződés lesz velük együtt és az átvevővel, ebben minden pontot szabályoznak, 

a jogszabályban meghatározott minimum feltételekkel és minden egyébbel, hogy milyen 

tevékenységet és hogyan lát el, a működési engedélyt a Nemzeti a Népegészségügyi és 

Gyógyszerészeti Központ ki fogja adni. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: jelzi, a jogszabályban meghatározott ellátás kötelező, egyébként 

másra nem is kap lehetőséget. Megadja a szót Laárné Szaniszló Éva képviselő asszonynak. 

 

Laárné Szaniszló Éva képviselő: hangsúlyozza, ezt nem saját kútfőből kéri, hanem 

tájékoztatást kap egy szakorvostól. A két vizsgálat között az a különbség, hogy elmegy egy 

sima szűrésre, ahol lefotózzák vagy megcsinálják a kellő vizsgálatot, majd később, pár nap 

múlva kiértesítik. Míg itt az történik, hogy például a laborban is kap egy eredményt, ami 

felkerül az EESZT-re, de abban az esetben, ha a szakorvos lát valami elváltozást, akkor abban 

a pillanatban a megfelelő helyre tovább tudja küldeni a pácienst. Ez óriási különbség, hogy 

nem mindegy, hogy egy szakápolóhoz, aki a gépet kezeli, vagy egy szakorvoshoz mennek a 

nők. Ezért szeretné, ha benne lenne, mert a kettő között különbség van. Szintén volt ilyen 

vizsgálaton és pontosan tudja, hogy simán megvizsgálják, vagy utána bekerül az ember, és ott 

rögtön lehet látni a felvétel eredményét, és ott az ember konzultálhat egy szakorvossal. Ez 

hatalmas különbség abban az esetben, ha elváltozás van, nem az történik, hogy eltelik megint 

két hét. Sajnos a családjában volt emlőrákos, nem is egy, ezért pontosan tudja milyen az, 



 23 

amikor az eltelt napok, illetve hetek miatt az ember életével fizethet érte, ezért nagyon fontos, 

hogy szakorvos is legyen. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: szerinte erre volt jó Helyes Imre képviselő úr személyes példája, 

hogy ez a cég, aki ezt az ellátást fogja valószínűleg továbbvinni, megfelelő színvonalon látja 

el. Megadja a szót Dublinszki-Boda Péter igazgató úrnak. 

 

Dublinszki-Boda Péter igazgató: köszöni a felvetéseket, úgy véli, a kételyek több helyről 

megfogalmazódnak. Nagyon bízik benne, hogy november elseje előtt senkinek nem adtak ki 

úgy szakorvosi leletet, hogy egy szakorvos véleményezte, mert az szakmailag helytelen volt, a 

minimum feltételek szerint két szakorvosnak kell leletezni egymástól függetlenül. Minden 

szűrés úgy történik, hogy lezajlik a szűrési folyamat adott napon belül - tüdőszűrés, 

emlőszűrés, bármilyen szűrés -, ezt szakassszisztensek végzik, majd utána, egymástól 

függetlenül még aznap kileletezi két szakorvos, és ha ők valamit találnak, értesítik a pácienst, 

azonnal időpontot egyeztetnek és mennek vele tovább. Hangsúlyozza, ugyanúgy egy 

szakorvos által végzett szűrési tevékenységről van szó. November 1-je előtt itt sem a leletező 

orvos végezte el ezt a vizsgálatot, e szempontból sincs különbség. Ismétli, a minimum 

feltételek szerint két orvosnak kell, egymástól függetlenül kileletezni. Ha esetleg valakinek 

kileletezték egy orvossal, kéri, szóljon, mert szakmailag nem állja meg a helyét. Higgye el 

Képviselő asszony, hogy a mammográfiai szakellátás a minimum feltételek szerint 

tartalmazza a szakorvost, hogy mit kell csinálni, milyen területet hogyan kell ellátni. 

Központilag érkeznek a behívottak, nem lehet megtenni, hogy kevesebbet látnak el, tehát 

minden feltétel adott. Hálás a kérdésért, hogy tisztázzák. Kiemeli, nem az történik, hogy eddig 

itt egy szakorvos dolgozott, most pedig a szűrőbuszban ugribugri asszisztensek. Mindkét 

esetben asszisztens végzi a szűrést, szakorvos végzi a leletezést, a szakmai tartalma és 

eljárásrendje teljesen megegyezik a kettőnek a helytől függetlenül. A páciens ugyanúgy kerül 

ellátásra, tehát teljesen elég, hogy a mammográfiai szakellátás egy az egyben lesz átadva, ami 

tartalmazza a klinikai ellátásokat is, minden olyat, amit a közfinanszírozott ellátások 

keretében a TB a mammográfiát nyújtó szolgáltatóknál finanszíroz, azokat az ellátásokat 

mind nyújtani fogja továbbra is. 

 

Kiss Károlyné képviselő megérkezik az ülésterembe, a jelenlévő képviselők száma 12 fő. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: kéri, hogy Jegyző úr olvassa fel a kiegészített határozati javaslatot. 

 

dr. Schramm Gábor jegyző: elmondja, hogy a határozati javaslat 1. és 2. pontja változatlan 

tartalommal kerülne megszavazásra. A határozati javaslat 2. pontja ugyanakkor az alábbi 

szövegrészekkel egészülne ki: „A kapacitásátadás kritériumaként a szerződésben rögzíteni 

szükséges, hogy az csak addig az időpontig szólóan áll fenn, ameddig az átvevő az ellátást 

teljes körűen biztosítani tudja. Az ellátott feladatnak a mammográfiai szakellátás körébe 

tartozóként azonosíthatónak kell lennie.” 

 

Fülöp Zsolt polgármester: megadja a szót Dublinszki-Boda Péter igazgató úrnak. 

 

Dublinszki-Boda Péter igazgató: jelzi, részéről az első mondat teljesen elfogadható és a 

második mondat is elfogadható. 

 

16.14 órától – 16.20 óráig technikai szünet. 
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Fülöp Zsolt polgármester: ügyrendben megadja a szót Laárné Szaniszló Éva képviselő 

asszonynak. 

 

Laárné Szaniszló Éva képviselő: ügyrendben elmondja, köszönik a lehetőséget, hogy 

megvitatják a témát. Ismételten Jegyző úrhoz fordul, hogy abban az esetben tudják jószívvel 

elfogadni az előterjesztést, ha a határozatban megjelenik az, hogy tudomásuk szerint külön 

finanszírozással van a mammográfiai vizsgálat, illetve a szakellátás, hogy ebben az esetben a 

szűrőbuszban mindkettő meg fog történni. A szakellátás a vizsgálat, ultrahang, mammográfia 

és ha szükséges, a citológia is benne volt idáig. Az a lényeg, hogy ugyanúgy maradjon az 

ellátás, mint eddig volt. Az, hogy a szűrőbuszban vagy a rendelőintézetben történik, ilyen 

szempontból köszönik a lehetőséget, hogy a szűrőbusz rendelkezésre fog állni. Egyet 

szeretnének, ha ugyanúgy maradna az ellátás, ami a határozatba is bekerülne, miszerint a 

jelenlegi ellátás és a következő szakellátás és a vizsgálat között nincs különbség. Kéri Jegyző 

urat, hogy ez valahogy legyen megfogalmazva. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: jelzi, hogy az előbb felolvasott módosítást befogadta. Laárné 

Szaniszló Éva képviselő asszony javaslatát szövegszerűen meg kellene fogalmazni. 

 

dr. Schramm Gábor jegyző: elmondja, nem tudja, van-e értelme szünetet kérni, mert ha 

Igazgató úr azt mondja, hogy a javaslatot objektív okoknál fogva nem lehet megvalósítani 

ebben a konstrukcióban, akkor nincs mit megfogalmaznia. Egyszerűen az történik, hogy 

Képviselő asszony módosító indítványáról a Képviselő-testület dönt, és részéről nincs mit 

megfogalmazni. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: megadja a szót Dublinszki-Boda Péter igazgató úrnak. 

 

Dublinszki-Boda Péter igazgató: egyetértve a szándékkal, továbbra is azt tudja mondani, 

hogy ez így van és nem azért, mert 20 éve ezt csinálja. Felhívja a figyelmet, hogy a 

mammográfiai szakellátás megy át egy az egyben, ugyanazon keretek között végezhető. 

Biztosan olyan javaslatot fogalmaztak meg, nem az volt a cél, hogy valamilyen ellátás 

kimaradjon belőle. Logikailag említi meg Képviselő asszonynak, hogy tegyék fel, hogy ezt a 

hármat neki eddig végeznie kellett, de ezt most nem adja át, akkor ki fogja végezni. Tőle 

elmegy, nem végezheti, oda nem megy, tehát nem lóghat a levegőben. Jelzi, az 

államigazgatási szervet, aki az átcsoportosítást végzi, azt az érdekli és alapfeladata, hogy az 

ország minden lakosának, minden szakmában valamelyik szolgáltatóhoz tartozzon. Ha tőle 

elmegy ez a tevékenység, akkor át fog menni a szolgáltatóhoz. A mammográfia egy 

szakmakóddal rendelkezik, a szerződés is tartalmazza, ebben nem ő dönt, de nem látja 

értelmét, mert ez a megfogalmazás teljes egészében lefedi azt. A felvetést nagyon jónak 

tartotta - személy szerint is örül, hogy bekerül, mert erősíti, hogy visszakerül a kapacitás, nem 

veszik el -, ha Képviselő asszony bízik benne, higgye el, hogy ezzel nem fog lemaradni senki 

semmilyen ellátásról. Képviselő asszony mondta, hogy ez más szakma. Ha más szakma, 

akkor nem ez a szakma, tehát mammográfiára van 30 szakorvosi órájuk, ha nem 

mammográfia, akkor nincs más szakmájuk ebben a körben, tehát ennek keretében végezték, 

amit a szakmakód lefed. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: felhívja a figyelmet, hogy Laárné Szaniszló Éva képviselő asszony 

módosító indítványáról külön szavaznak. Kérdezi, mindenki számára világos Laárné 

Szaniszló Éva képviselő asszony javaslata - lényegében, nagyon egyszerűen összefoglalva, 

kéri Képviselő asszony, erősítse meg -, hogy a szűrőbuszban legyen rögtön a szakorvosi 
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kiértékelés és adott esetben biopszia végzése is. Megadja a szót Laárné Szaniszló Éva 

képviselő asszonynak. 

 

Laárné Szaniszló Éva képviselő: jelzi, amit röviden el szeretett volna mondani, hogy a 

jelenlegi szolgáltatás és a jövőbeli szolgáltatás között ne legyen különbség. A mammográfiai 

vizsgálat, mint olyan, adott a szűrőbuszban, ezenkívül szakorvosi ellátás is legyen. Az, hogy 

mit takar, nem fogja tudni, mert nem orvos.  

 

Fülöp Zsolt polgármester: jelzi, amit most majd Képviselő asszony felolvas, az legyen a 

módosító indítvány. 

 

Laárné Szaniszló Éva képviselő: indítványozza, hogy a mammográfiai vizsgálaton kívül 

szakellátás is legyen, ultrahang és szükség esetén citológiai vizsgálat is, amit szakorvos végez. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra bocsátja Laárné 

Szaniszló Éva képviselő asszony módosító indítványát. 

 

 

Szavazás eredménye 

 

 

#: 227   Száma: 24.04.24/3/0/A/KT 

Ideje: 2024 április 24 16:28  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elutasítva 

Minősített 

 

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 4 33.33 26.67 

Nem 0 0.00 0.00 

Tartózkodik 8 66.67 53.33 

Szavazott 12 100.00 80.00 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 3   20.00 

Összesen 15   100.00 

Megjegyzés: 

 

 

Név Voks Frakció 

Kiss Károly Andrásné Igen - 

Laárné Szaniszló Éva Igen - 

Szabados András Igen - 

Zakar Ágnes Igen - 

Drávucz Zsolt Tart. - 

Fülöp Zsolt Tart. - 

Helyes Imre Mihály Tart. - 

Hernádi Krisztina Nóra Tart. - 

Magyar Judit Tart. - 

Pál Gábor Tart. - 
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Pilis Dániel Tart. - 

Szűcs Katalin Tart. - 

Boda Anna Mária Távol - 

Lang András Távol - 

Szegedi István Távol - 

 

     

Kiss Károlyné képviselő elhagyja az üléstermet, a jelenlévő képviselők száma 11 fő. 

 

 

Fülöp Zsolt polgármester: szavazás után megállapítja, hogy a Képviselő-testület a módosító 

indítványt elutasította. Szavazásra bocsátja a határozati javaslatot Jegyző úr által felolvasott 

kiegészítéssel együtt, amit támogat. 

 

 

Szavazás eredménye 

 

 

#: 228   Száma: 24.04.24/3/0/A/KT 

Ideje: 2024 április 24 16:29  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Minősített 

 

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 8 72.73 53.33 

Nem 0 0.00 0.00 

Tartózkodik 3 27.27 20.00 

Szavazott 11 100.00 73.33 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 4   26.67 

Összesen 15   100.00 

Megjegyzés: 

 

 

Név Voks Frakció 

Drávucz Zsolt Igen - 

Fülöp Zsolt Igen - 

Helyes Imre Mihály Igen - 

Hernádi Krisztina Nóra Igen - 

Magyar Judit Igen - 

Pál Gábor Igen - 

Pilis Dániel Igen - 

Szűcs Katalin Igen - 

Laárné Szaniszló Éva Tart. - 

Szabados András Tart. - 

Zakar Ágnes Tart. - 

Boda Anna Mária Távol - 

Kiss Károly Andrásné Távol - 
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Lang András Távol - 

Szegedi István Távol - 

 

     

Fülöp Zsolt polgármester: szavazás után megállapítja, hogy a Képviselő-testület a kiegészített 

határozati javaslatot elfogadta és az alábbi határozatot hozza: 

 

 

Szentendre Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

83/2024. (IV.24.) Kt. sz. határozata: 

 

Szentendre Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy: 

 

1. Szentendrei Járás lakosainak mammográfiai szakellátása érdekében, mint a Szentendre 

Egészségügyi Intézményei fenntartója, hozzájárul a heti 30 szakorvosi óra 

mammográfiai kapacitás és a heti 1,5 millió német pont TVK határozatlan időre 

történő átadásához a Mamma Egészségügyi Zrt. (székhely: 1125 Budapest, 

Fogaskerekű utca 4-6., képviseli: Vadászy András Pál igazgatósági tag) részére; 

 

2. felhatalmazza a Polgármestert, hogy az 1. pontban megfogalmazott 

kapacitásátadásról kössön szerződést az átvevő Mamma Egészségügyi Zrt-vel. A 

kapacitásátadás kritériumaként a szerződésben rögzíteni szükséges, hogy az csak 

addig az időpontig szólóan áll fenn, ameddig az átvevő az ellátást teljes körűen 

biztosítani tudja. Az ellátott feladatnak a mammográfiai szakellátás körébe tartozóként 

azonosíthatónak kell lennie. 

 

Felelős: Polgármester 

Határidő: azonnal 

Végrehajtásért közvetlenül felelős: Szentendre Város Egészségügyi Intézményei, Igazgató 

 

 

 

 

4. Előterjesztés Szentendre Város Egészségterv 2024. évi Cselekvési Programjáról  

Előadó: Fülöp Zsolt polgármester 

 

 

 

Fülöp Zsolt polgármester: ismerteti az előterjesztést. Megadja a szót Magyar Judit 

alpolgármester asszonynak. 

 

Magyar Judit alpolgármester: jelzi, köztudott, hogy 2022-ben született meg Szentendre 

Város Egészségterve, ami rendelkezik arról, hogy cselekvési programot kell évente vagy 

kétéves viszonylatban létrehozni. Április 11-én összehívták az Egészségügyi Kerekasztalt, 

illetve kiment mindenkinek egy levél - akik az egészségügyben dolgoznak és ezen a területen 

tudják az Önkormányzatot segíteni -, hogy milyen programot terveznek az idei évre. Az 

Egészségfejlesztési Iroda, illetve az Egészséges Városért Közalapítvány programja beérkezett. 

Megjegyzi, hogy az Önkormányzat koordináló szerepet tud ellátni, hiszen az Önkormányzat 

nem egészségügyi intézmény. Próbálják azokat a tevékenységeket erősíteni és segíteni, 

amelyek az emberek egészségmegőrzésére vagy a prevencióra tudnak hatni. Ilyen a 
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sporttevékenység és ezért van egy harmadik része is ennek, ami Szentendre Város 

Önkormányzat programja. Ez a „Mozdulj, Szentendre!”, ami már sikeresen zajlik, épp ma 

hallottak róla véleményt. A cselekvési tervet egy-két dologgal kiegészítették, amit ez évben 

biztos meg tudnak valósítani. Kéri képviselőtársait, hogy fogadják el az előterjesztést. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra bocsátja a 

határozati javaslatot. 

 

Szavazás eredménye 

 

 

#: 229   Száma: 24.04.24/4/0/A/KT 

Ideje: 2024 április 24 16:31  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Egyszerű 

 

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 12 100.00 80.00 

Nem 0 0.00 0.00 

Tartózkodik 0 0.00 0.00 

Szavazott 12 100.00 80.00 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 3   20.00 

Összesen 15   100.00 

Megjegyzés: 

 

 

Név Voks Frakció 

Drávucz Zsolt Igen - 

Fülöp Zsolt Igen - 

Helyes Imre Mihály Igen - 

Hernádi Krisztina Nóra Igen - 

Kiss Károly Andrásné Igen - 

Laárné Szaniszló Éva Igen - 

Magyar Judit Igen - 

Pál Gábor Igen - 

Pilis Dániel Igen - 

Szabados András Igen - 

Szűcs Katalin Igen - 

Zakar Ágnes Igen - 

Boda Anna Mária Távol - 

Lang András Távol - 

Szegedi István Távol - 

 
 

Fülöp Zsolt polgármester: szavazás után megállapítja, hogy a Képviselő-testület a határozati 

javaslatot elfogadta és az alábbi határozatot hozza: 
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Szentendre Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

84/2024. (IV.24.) Kt. sz. határozata: 

 

 

Szentendre Város Képviselő-testülete úgy dönt, hogy elfogadja Szentendre Város 

Egészségtervének 2024. évi Cselekvési Programját a határozat 1., 2. és 3. melléklete szerinti 

tartalommal.  

Felelős: Polgármester 

Határidő: azonnal  

A végrehajtásért közvetlenül felelős: Polgármesteri Kabinet 

 

A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  

 

 

 

5. Előterjesztés a Barcsay Jenő Általános Iskola Kézdivásárhelyi testvériskolai 

kapcsolatának erősítésére, útiköltség támogatásról  

Előadó: Fülöp Zsolt polgármester 

 

 

 

Fülöp Zsolt polgármester: ismerteti az előterjesztést. Jelzi, hogy 250.000 Ft támogatást adnak 

a Barcsay Jenő Általános Iskolában. Megadja a szót Zakar Ágnes képviselő asszonynak. 

 

Zakar Ágnes képviselő: örül és támogatja az előterjesztést. Kiemeli, hogy 2 millió Ft 

kormányzati támogatást is kaptak erre a tevékenységre. Kérdezi, hogy a többi iskola ezen 

tevékenységeit támogatja-e az Önkormányzat. Jelzi, hogy ez egy „határtalanul” jellegű 

testvérvárosi kapcsolat egy iskolának, nagyon jó, hogy támogatják. Felveti, hogy régen 

lehetett ilyenekre pályázni. Ez kiegyensúlyozottan az állami iskolákat segíti, hogy ha ilyen 

jellegű dolog van más iskolánál is. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: jelzi, arra nem tud kötelezettséget vállalni, hogy mindenkit 

támogassanak. Megadja a szót Helyes Imre képviselő úrnak. 

 

Helyes Imre képviselő: maximálisan támogatni tudja az előterjesztést, örvendetes dolog. Elég 

hosszú időre visszamenőleg léteznek kapcsolatok, utazáscserék, és ezt szervesen kiegészítheti 

a tantervi oktatás. Úgy gondolja, hogy ebben az esetben kimondottan egy nagyon speciális 

szempont lett figyelembe véve, amikor a közalapítvány támogatását felajánlotta az 

Önkormányzat és erről szavaznak. Nevezetesen olyan nehéz helyzetben lévő gyermekek 

megsegítése érdekében, akik ezen támogatás nélkül osztálytársaikkal nem tudtak volna részt 

venni e bizonyos programon. Ebben tud és igyekszik segíteni az Önkormányzat ezzel a 

támogatással. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: elmondja, teljesen egyetért Képviselő úrral, annyiban kiegészíti, 

hogy nem a polgármesteri keret terhére történik a támogatás. A polgármesteri keret sem 

végtelen, de akit tudnak, természetesen támogatnak. Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén 

szavazásra bocsátja a határozati javaslatot. 
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Szavazás eredménye 

 

 

#: 230   Száma: 24.04.24/5/0/A/KT 

Ideje: 2024 április 24 16:34  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Minősített 

 

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 12 100.00 80.00 

Nem 0 0.00 0.00 

Tartózkodik 0 0.00 0.00 

Szavazott 12 100.00 80.00 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 3   20.00 

Összesen 15   100.00 

Megjegyzés: 

 

 

Név Voks Frakció 

Drávucz Zsolt Igen - 

Fülöp Zsolt Igen - 

Helyes Imre Mihály Igen - 

Hernádi Krisztina Nóra Igen - 

Kiss Károly Andrásné Igen - 

Laárné Szaniszló Éva Igen - 

Magyar Judit Igen - 

Pál Gábor Igen - 

Pilis Dániel Igen - 

Szabados András Igen - 

Szűcs Katalin Igen - 

Zakar Ágnes Igen - 

Boda Anna Mária Távol - 

Lang András Távol - 

Szegedi István Távol - 

 

     

Fülöp Zsolt polgármester: szavazás után megállapítja, hogy a Képviselő-testület a határozati 

javaslatot elfogadta és az alábbi határozatot hozza: 

 

 

Szentendre Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

85/2024. (IV.24.) Kt. sz. határozata: 

 

Szentendre Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy: 

 

1. a 2024. július 8-14. között a Kézdivásárhelyi testvériskola látogatása és a 

testvériskolai kapcsolatok erősítése céljából bruttó 250.000 Ft, azaz bruttó 
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kettőszázötvenezer forint pénzbeli támogatást nyújt a Barcsay Alapítvány (adószám: 

18662773-1-13) számára a 2024. évi költségvetés Polgármesteri keret terhére; 

2. felkéri a Polgármestert, hogy a Barcsay Alapítvánnyal az 1. pontban foglat célból a 

támogatási szerződést kösse meg.  

 

Felelős: Polgármester 

Határidő: azonnal 

Végrehajtásért közvetlenül felelős: Humánszolgáltatási Iroda,  

 Köznevelési és társadalmi kapcsolatok referens,  

Pénzügyi Iroda 

 

 

Helyes Imre és Zakar Ágnes képviselők elhagyja az üléstermet, a jelenlévő képviselők 

száma 10 fő. 

 

 

 

6. Előterjesztés a Rózsa utcában tervezett többcélú fejlesztési beruházásról 

Előadó: Fülöp Zsolt polgármester 

 

 

 

Fülöp Zsolt polgármester: ismerteti az előterjesztést. Jelzi, ez is egy hosszú történet, 

mindannyian tudják, hogy végre sikerült olyan megoldást találniuk, aminek keretében 

megépülhet a Rózsa utca ezen szakasza. Részletes leírták ennek menetét, licittárgyaláson lett 

kiválasztva a pályázó, illetve az előzetes alapján, aki a legtöbbet ígérte a területért és az út 

kialakításáért cserébe. Megadja a szót Szűcs Katalinnak, a Pénzügyi és Ellenőrző Bizottság 

elnökének. 

 

Szűcs Katalin bizottsági elnök: elmondja, hogy a bizottsági ülésen kiegészítették a határozati 

javaslat 2. pontját, mert nem szerepelt benne a vételár, ami úgy szólna: „felhatalmazza a 

Polgármestert, hogy kössön ingatlan adásvételi szerződést az 1. pontban meghatározott 

ingatlan vonatkozásában 105.500.000 Ft + Áfa összegben a Bárium Kft-vel és a Rankl 

Magyarország Kft-vel 75%, illetve 25% tulajdoni illetőségű arányban”. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: jelzi, befogadja a bizottsági kiegészítést. Megadja a szót Magyar 

Judit alpolgármester asszonynak. 

 

Magyar Judit alpolgármester: elmondja, hogy egy korábbi időszakban befizetésre került más 

ipartelepen lévő vállalkozóktól 12 millió Ft, amit az útra kell fordítani. A PEB ülésén is 

elhangzott, hogy ki fogják értesíteni a vállalkozókat, hogy az összeg most kerül 

felhasználásra. A költségvetésbe ezt minden évben betervezték, most úgy tűnik, hogy 

felhasználásra tud kerülni. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra bocsátja a 

kiegészített határozati javaslatot. 
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Szavazás eredménye 

 

#: 231   Száma: 24.04.24/6/0/A/KT 

Ideje: 2024 április 24 16:37  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Minősített 

 

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 10 100.00 66.67 

Nem 0 0.00 0.00 

Tartózkodik 0 0.00 0.00 

Szavazott 10 100.00 66.67 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 5   33.33 

Összesen 15   100.00 

Megjegyzés: 

 

 

Név Voks Frakció 

Drávucz Zsolt Igen - 

Fülöp Zsolt Igen - 

Hernádi Krisztina Nóra Igen - 

Kiss Károly Andrásné Igen - 

Laárné Szaniszló Éva Igen - 

Magyar Judit Igen - 

Pál Gábor Igen - 

Pilis Dániel Igen - 

Szabados András Igen - 

Szűcs Katalin Igen - 

Boda Anna Mária Távol - 

Helyes Imre Mihály Távol - 

Lang András Távol - 

Szegedi István Távol - 

Zakar Ágnes Távol - 

 
 

Fülöp Zsolt polgármester: szavazás után megállapítja, hogy a Képviselő-testület a kiegészített 

határozati javaslatot elfogadta és az alábbi határozatot hozza: 

 

Szentendre Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

86/2024. (IV.24.) Kt. sz. határozata: 

 

Szentendre Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy:  

 

1. a Szentendre Város Önkormányzat tulajdonában álló, Szentendre, 9382/4 hrsz-ú, 

természetben Rózsa utca 35. szám alatt elhelyezkedő, kivett, beépítetlen terület 

megnevezésű, ingatlan értékesítésére vonatkozó pályázat eredményét az alábbiak 

szerint határozza meg: 
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− a pályázat eredményes, nyertesének a Bárium Kft. (Székhely: 5900 Orosháza, 

Alsótanya utca 47.) és a Rankl Magyarország Kft. (Székhely: 2000 Szentendre 

Szitakötő utca) együttes pályázatát hirdeti ki; 

− második helyezett a VIA Tervező és Szolgáltató Bt. (Székhely: 1031 Budapest, 

Légió utca 5.) 

2. felhatalmazza a Polgármestert, hogy kössön ingatlan adásvételi szerződést az 1. 

pontban meghatározott ingatlan vonatkozásában 105.500.000 Ft + Áfa összegben a 

Bárium Kft-vel és a Rankl Magyarország Kft-vel 75%, illetve 25% tulajdoni 

illetőségű arányban; 

3. felhatalmazza a Polgármestert, hogy a pályázókat a döntésről értesítse. Amennyiben a 

pályázat nyertesei visszalépnek az ingatlan adásvételi szerződéstől, úgy a második 

helyezettel kössön szerződést, valamint a szükséges intézkedéseket tegye meg. 

 

Felelős: Polgármester 

Határidő: 2024. június 30. 

A végrehajtásért közvetlenül felelős: Városfejlesztési és Vagyongazdálkodási Iroda 

 

 

 

 

7. Előterjesztés a Nemzeti Kulturális Alap Örökségvédelem Kollégiuma pályázati 

felhívásáról 

Előadó: Fülöp Zsolt polgármester 

 

 

 

Fülöp Zsolt polgármester: ismerteti az előterjesztést. Felhívja a figyelmet az előterjesztés-

kiegészítésre. Megadja a szót Szűcs Katalinnak, a Pénzügyi és Ellenőrző Bizottság elnökének. 

 

Szűcs Katalin bizottsági elnök: elmondja, hogy a bizottsági ülésen nem találták egyértelműen 

annak az elszámolás feltüntetését, ami végül is a bérlő és a bérbeadó, azaz az Önkormányzat 

között történne. Itt arról van szó, hogy ugyan az Önkormányzat pályázza meg ezt az NKA-

támogatást, de a lényeg az lenne, hogy az önrészt valójában a bérlő biztosítaná, aki egyébként 

úgy kapta meg ezt az ingatlant, hogy 60 millió Ft-os beruházást, illetve felújítást vállalt az 

ingatlanra. Ennek részeként fizetné ki az önrészt, valójában itt az Önkormányzat nevében szól 

a pályázat és a bérlő fogja elkölteni, hiszen ezt írja elő a pályázat. Egy kötelezettségvállalási 

nyilatkozattal vagy szerződéssel a bérlőnek vállalnia kell az önrészt, ha elnyeri az 

Önkormányzat és a támogatási szerződést meg kell kötni, akkor a bérlő ezt kifizeti az 

Önkormányzatnak. A 60 millió Ft-os felújítási keret részeként a bérleti díjból a bérleti 

szerződésnek megfelelően meghatározott összegig, illetve 5 évig 100 % havi bérleti díj, utána 

50 %, amit úgymond le fog lakni. A bérbeszámítási konstrukció erről szól, de szükségesnek 

tartották, hogy egyértelműsítik a II. határozati javaslatban, hogy ki fizet és ez az önrész 

egyáltalán hogyan lesz felhasználva, illetve mi lesz ennek a forrása, gondolva arra, hogy 

esetleg később, egy-két év múlva előveszik ezt a határozatot, akkor is egyértelmű legyen, 

hogy mi volt a szándék és minek kellett történnie. 

 

 

Helyes Imre képviselő megérkezik az ülésterembe, a jelenlévő képviselők száma 11 fő. 
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Fülöp Zsolt polgármester: egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén az előterjesztés-kiegészítés 

szerint szavazásra bocsátja az I. határozati javaslatot. 

 

 

 

Szavazás eredménye 

 

 

#: 232   Száma: 24.04.24/7/0/A/KT 

Ideje: 2024 április 24 16:41  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Minősített 

 

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 11 100.00 73.33 

Nem 0 0.00 0.00 

Tartózkodik 0 0.00 0.00 

Szavazott 11 100.00 73.33 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 4   26.67 

Összesen 15   100.00 

Megjegyzés: 

 

 

Név Voks Frakció 

Drávucz Zsolt Igen - 

Fülöp Zsolt Igen - 

Helyes Imre Mihály Igen - 

Hernádi Krisztina Nóra Igen - 

Kiss Károly Andrásné Igen - 

Laárné Szaniszló Éva Igen - 

Magyar Judit Igen - 

Pál Gábor Igen - 

Pilis Dániel Igen - 

Szabados András Igen - 

Szűcs Katalin Igen - 

Boda Anna Mária Távol - 

Lang András Távol - 

Szegedi István Távol - 

Zakar Ágnes Távol - 

 
 

Fülöp Zsolt polgármester: szavazás után megállapítja, hogy a Képviselő-testület az I. 

határozati javaslatot elfogadta és az alábbi határozatot hozza: 
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Szentendre Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

87/2024. (IV.24.) Kt. sz. határozata: 

 

Szentendre Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy: 

 

1. jóváhagyja, hogy a Polgármester Szentendre Város Önkormányzat nevében a Nemzeti 

Kulturális Alap Örökségvédelem Kollégiuma „Műemlék épületek és építmények 

állagmegóvásának, részleges, vagy teljes helyreállításának, felújításának, valamint 

műemlékek elválaszthatatlan részét képező képzőművészeti alkotások 

restaurálásának támogatása" címmel meghirdetett pályázati felhívásra a 

Szentendre, Fő tér 15-16. (hrsz 2335) szám alatti ingatlan felújítása céljából pályázatot 

nyújtott be; 

2. biztosítja a 2024. évi költségvetés terhére a pályázati önrészt, amelynek mértéke 

legfeljebb 9.988.069 Ft összeg; 

3. felhatalmazza a Polgármestert, hogy a NKA pályázathoz kapcsolódó minden 

kérdésben – nyilatkozattételre (aláírásra) is kiterjedően – eljárjon. 

   

Felelős: Polgármester 

Határidő: azonnal 

A végrehajtásért közvetlenül felelős: Városfejlesztési és Vagyongazdálkodási Iroda, 

Pénzügyi Iroda 
     

 

 

Fülöp Zsolt polgármester: szavazásra bocsátja a II. határozati javaslatot az előterjesztés-

kiegészítés szerint. 

 

 

Szavazás eredménye 

 

 

#: 233   Száma: 24.04.24/7/0/A/KT 

Ideje: 2024 április 24 16:41  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Minősített 

 

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 11 100.00 73.33 

Nem 0 0.00 0.00 

Tartózkodik 0 0.00 0.00 

Szavazott 11 100.00 73.33 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 4   26.67 

Összesen 15   100.00 

Megjegyzés: 

 

 

Név Voks Frakció 
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Drávucz Zsolt Igen - 

Fülöp Zsolt Igen - 

Helyes Imre Mihály Igen - 

Hernádi Krisztina Nóra Igen - 

Kiss Károly Andrásné Igen - 

Laárné Szaniszló Éva Igen - 

Magyar Judit Igen - 

Pál Gábor Igen - 

Pilis Dániel Igen - 

Szabados András Igen - 

Szűcs Katalin Igen - 

Boda Anna Mária Távol - 

Lang András Távol - 

Szegedi István Távol - 

Zakar Ágnes Távol - 

 

Fülöp Zsolt polgármester: szavazás után megállapítja, hogy a Képviselő-testület a II. 

határozati javaslatot elfogadta és az alábbi határozatot hozza: 

 

Szentendre Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

88/2024. (IV.24.) Kt. sz. határozata: 

 

Szentendre Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy: 

 

1. a Nemzeti Kulturális Alap Örökségvédelem Kollégiuma „Műemlék épületek és 

építmények állagmegóvásának, részleges, vagy teljes helyreállításának, 

felújításának, valamint műemlékek elválaszthatatlan részét képező képzőművészeti 

alkotások restaurálásának támogatása" címmel kiírt pályázatra benyújtott 

pályázatra tekintettel kötelezően előírja, hogy a Kedves Kávézó Kft. – mint az 

ingatlan bérlője – egyoldalú kötelezettségvállalásról szóló nyilatkozatot tegyen 

legkésőbb a támogatási szerződés megkötéséig arról, hogy az NKA által 

jóváhagyott pályázati önrész szerinti összeget, legfeljebb 9.988.069. Ft-ot, átutalja 

Szentendre Város Önkormányzat számlájára; 

 

2.  felkéri a Polgármestert, hogy a 08-1469/2023. számon a Kedves Kávézó Kft. és az 

Önkormányzat által 2023. szeptember 27. napján megkötött bérleti szerződés 

módosítását készítse elő és kösse meg olyan tartalommal, hogy az 1) pontban 

szereplő pályázati önrész összege (9.988.069 Ft) a bérleti szerződés 1/b pontjában 

meghatározott 60.000.000 Ft + Áfa összegbe, mint a bérbeszámítás útján 

érvényesíteni szándékozott felújítási költségbe beleszámít; 

  

3. felhatalmazza a Polgármestert, hogy az NKA pályázathoz kapcsolódó minden 

kérdésben – nyilatkozattételre (aláírásra) is kiterjedően – eljárjon. 

 

Felelős: Polgármester 

Határidő: azonnal 

A végrehajtásért közvetlenül felelős: Városfejlesztési és Vagyongazdálkodási Iroda, 

Pénzügyi Iroda 
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8. Előterjesztés a Pannónia-tó és környékét érintő TSZT és SZÉSZ módosításhoz 

készítendő környezeti vizsgálat és értékelés lefolytatásának szükségességéről 

Előadó: Fülöp Zsolt polgármester 

 

 

 

Fülöp Zsolt polgármester: ismerteti az előterjesztést. Jelzi, a Pannónia-tó kapcsán több 

körben tárgyalt a Képviselő-testület, szerencsére eljutottak abba az állapotba - a beruházó 

szándéka is egyértelművé vált -, hogy most már szeretnék értéknek tekinteni és megőrizni a 

tavat. Ennek megfelelően került átalakításra a saját beruházása. Az összes szakhatóság úgy 

nyilatkozott, hogy az Építési Szabályzat módosításához nem szükséges környezeti vizsgálat 

lefolytatása. Ennek ellenére úgy gondolják, hogy igenis szükséges, induljon el ez a folyamat. 

Kiemeli, a képviselő-testületi ülés előtt volt egy külön megbeszélés a környezetvédőkkel. 

Egyetértettek abban és üdvözölték, hogy az Önkormányzat elindítja ezt a folyamatot. 

Tájékoztattak, hogy milyen eljárási rendek vannak, hol, mikor, milyen folyamatokban 

lehetséges mind a lakossági vélemény kifejezése, mind a környezetvédelmi szakemberek 

bevonása. Ebben egyetértettek, és mindenki számára világos, hogy az a cél, hogy a tóból és a 

területből minél többet megőrizzenek. Nemcsak ebben gondolkodnak, hanem a tó háta mögött 

lévő mocsaras, zöld területben is, hiszen nem szeretnék, hogy a város összeépüljön akár 

Budakalásszal, akár Pomázzal. Szeretnék, ha továbbra is a Natura 2000-es területek 

megmaradnának azért is, mert elindult a természet térfoglalása és visszahódítja a régi 

mezőgazdasági területeket. Vannak különböző tervek az egész terület használatára. Az a cél, 

hogy ne kereskedelmi-, szolgáltató-, logisztikai egységek legyenek Szentendre és Pomáz 

között vagy Szentendre és Budakalász között, hanem lehetőség szerint ezeket a területeket 

őrizzék meg a maga természetességében és úgy használják, olyan fejlesztések valósuljanak 

meg, amik kifejezetten a terület megóvását erősítik továbbra is. Megadja a szót Magyar Judit 

alpolgármester asszonynak. 

 

Magyar Judit alpolgármester: elmondja, hogy múlt a héten, csütörtökön volt egy lakossági 

fórum a Pannóniatelepen, az Erickson játszótéren és ez a téma is előjött. Megígérték a 

lakóknak, hogy a folyamat előrehaladtával, amikor a társadalmasítás elkezdődik, rendeznek 

egy lakóssági fórumot. Ezt a mai megbeszélésen a környezetvédőkkel ugyancsak 

megerősítették. Bíznak benne, hogy július-augusztus környékén a fórumot meg tudják tartani, 

a beruházó is jelen lesz és fel lehet tenni kérdéseket. 

 

Zakar Ágnes képviselő megérkezik az ülésterembe, a jelenlévő képviselők száma 12 fő. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: megadja a szót Helyes Imre képviselő úrnak. 

 

Helyes Imre képviselő: emlékeztet, hogy a jogszabályi előírás a partnerségi egyeztetésre 

vonatkozólag „könnyítést” vezetett be, aminek eredményeképpen partnerségi egyeztetéseket 

nem feltétlenül kell fizikai, személyes kontaktusok útján megvalósítani, hanem elegendő 

elektronikus úton. Ez eddig is az Önkormányzat rendelkezésére állt, most és a jövőben is. 

Hangsúlyozza, eddig ez az Önkormányzat minden egyes alkalommal nem ehhez a könnyített 

megoldáshoz, „eszközhöz” folyamodott, hanem minden egyes esetben azokkal az érdeklődő 

és az ügyben valamilyen formában érintettekkel személyes kontaktust keresett és talált, 

partnerségi egyeztetést folytatott. Erre legjobb példa a mai megbeszélés. Ugyanez volt a 

kerékpárút kivitelezésével kapcsolatos többszöri bejárás. Kiemeli, ebben az ügyben és a 

jövőben is az Önkormányzat mindig a személyes egyeztetéseket, kompromisszumok 
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személyes keresését és a konszenzusos megoldásokat fogja előtérbe helyezni azzal szemben, 

amit egyébként a törvény biztosít, de megítélésük szerint nem azt a célt szolgálja, amit kellene 

szolgálnia. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra bocsátja a 

határozati javaslatot. 

 

Szavazás eredménye 

 

 

#: 234   Száma: 24.04.24/8/0/A/KT 

Ideje: 2024 április 24 16:47  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Egyszerű 

 

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 8 66.67 53.33 

Nem 0 0.00 0.00 

Tartózkodik 4 33.33 26.67 

Szavazott 12 100.00 80.00 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 3   20.00 

Összesen 15   100.00 

Megjegyzés: 

 

 

Név Voks Frakció 

Drávucz Zsolt Igen - 

Fülöp Zsolt Igen - 

Helyes Imre Mihály Igen - 

Hernádi Krisztina Nóra Igen - 

Magyar Judit Igen - 

Pál Gábor Igen - 

Pilis Dániel Igen - 

Szűcs Katalin Igen - 

Kiss Károly Andrásné Tart. - 

Laárné Szaniszló Éva Tart. - 

Szabados András Tart. - 

Zakar Ágnes Tart. - 

Boda Anna Mária Távol - 

Lang András Távol - 

Szegedi István Távol - 
 
 

Fülöp Zsolt polgármester: szavazás után megállapítja, hogy a Képviselő-testület a határozati 

javaslatot elfogadta és az alábbi határozatot hozza: 
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Szentendre Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

89/2024. (IV.24.) Kt. sz. határozata: 

 
 

Szentendre Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Pannónia-tó és környékére vonatkozó 

TSZT és SZÉSZ módosításához kapcsolódóan - tekintettel a Szentendre belterületi 375/3 

hrsz-ú ingatlanon található Pannónia-tó helyi természetvédelmi oltalom alatt állására - úgy 

dönt, hogy  

1. a környezet védelméért felelős államigazgatási szervek nyilatkozatai alapján 

környezeti vizsgálat és környezeti értékelés elkészítését szükségesnek tartja; 

2. a környezeti vizsgálat és értékelést a településtervek tartalmáról, elkészítésének és 

elfogadásának rendjéről, valamint egyes településrendezési sajátos jogintézményekről 

szóló 419/2021. (VII. 15.) Korm. rendelet 2. melléklet 2. pontjában meghatározott 

tartalommal szükséges elkészíteni. 

 

Felelős: Polgármester 

Határidő: 2024. november 30. 

A végrehajtásáért közvetlenül felelős: Főépítészi Kabinet 

 

 

 

9. Előterjesztés Szentendre Város Önkormányzat Képviselő-testületének a pénzbeli 

és természetbeni szociális és gyermekvédelmi ellátásokról szóló 17/2023. (IV.28.) 

önkormányzati rendeletének módosításáról 

Előadó: Fülöp Zsolt polgármester 

 

 

 

Fülöp Zsolt polgármester: ismerteti az előterjesztést. Megadja a szót Magyar Judit 

alpolgármester asszonynak. 

 

Magyar Judit alpolgármester: kiemeli, hogy a múlt hónapban fogadták el a szociális rendelet 

módosítását, amiben új szociális formát vezettek be, az idősek támogatását. Ez az első év és 

nem juthatott mindenki tudomására - próbálják promotálni, sok helyen elmondják, kiküldtek 

levelet és egyebek -, ezért úgy gondolják, hogy az első évben a beadási határidőt szeretnék 

meghosszabbítani. Így nem 2024. május 15-ig kell beadni a kérelmeket, hanem június 30-ig, 

erről szól a módosítás. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra bocsátja a 

rendelet-tervezetet.  

 

Szavazás eredménye 

 

 

#: 235   Száma: 24.04.24/9/0/A/KT 

Ideje: 2024 április 24 16:48  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Minősített 
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Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 12 100.00 80.00 

Nem 0 0.00 0.00 

Tartózkodik 0 0.00 0.00 

Szavazott 12 100.00 80.00 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 3   20.00 

Összesen 15   100.00 

Megjegyzés: 

 

 

Név Voks Frakció 

Drávucz Zsolt Igen - 

Fülöp Zsolt Igen - 

Helyes Imre Mihály Igen - 

Hernádi Krisztina Nóra Igen - 

Kiss Károly Andrásné Igen - 

Laárné Szaniszló Éva Igen - 

Magyar Judit Igen - 

Pál Gábor Igen - 

Pilis Dániel Igen - 

Szabados András Igen - 

Szűcs Katalin Igen - 

Zakar Ágnes Igen - 

Boda Anna Mária Távol - 

Lang András Távol - 

Szegedi István Távol - 
 
 
 

Fülöp Zsolt polgármester: szavazás után megállapítja, hogy a Képviselő-testület a rendelet-

tervezetet elfogadta és az alábbi rendeletet alkotja:  

 

Szentendre Város Önkormányzata Képviselő-testületének 8/2024. (IV. 30.) 

önkormányzati rendelete 

a pénzbeli és természetbeni szociális és gyermekvédelmi ellátásokról szóló 17/2023. (IV. 

28.) önkormányzati rendelet módosításáról 

Szentendre Város Önkormányzat Képviselő-testülete az 1993. évi III. törvény 10. § (1) 

bekezdésében, 25. § (3) bekezdés b) pontjában, 26. §-ában, 32. § (3) bekezdésében, 45. § (1) 

bekezdésében, 132. § (4) bekezdésében, valamint a gyermekek védelméről és a gyámügyi 

igazgatásról szóló, többször módosított 1997. évi XXXI. törvény 18. § (2) bekezdésében, 131. 

§ (1) bekezdésében és 137. § (1) bekezdésében kapott felhatalmazás alapján a következő 

rendeletet alkotja: 

 



 41 

1. § 

A pénzbeli és természetbeni szociális és gyermekvédelmi ellátásokról szóló 17/2023. (IV. 28.) 

önkormányzati rendelet 20/A. § (3) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 

„(3) A támogatás megállapítása iránti kérelmet április 1. és június 30. közötti időszakban lehet 

benyújtani.” 

2. § 

Ez a rendelet a kihirdetését követő napon lép hatályba. 

 

 

 

 

Szentendre, 2024. április 24. 

 

 

 

 Fülöp Zsolt       dr. Schramm Gábor 

polgármester        jegyző 

 

 

 

 

10. Előterjesztés a járművel történő várakozás rendjéről és a várakozási díjakról szóló 

29/2018. (XII. 17.) önkormányzati rendelet egyes rendelkezéseinek a hatályon kívül 

helyezéséről és a helyi közutak forgalomszabályozási felülvizsgálati programjának 

elfogadásáról 

Előadó: Fülöp Zsolt polgármester 

 

 

 

Fülöp Zsolt polgármester: ismerteti az előterjesztést. Elmondja, hogy a belvárosban létrejött 

különböző szabályozásra elindítanak egy felülvizsgálati folyamatot. Jelen pillanatban nyolc 

különböző rendelet szabályozza a belvárosba való behajtást, áthajtást, parkolást, áruszállítást 

és minden egyebet. Ezért lenne itt az ideje a lassan egy évtizede folyó rendeletalkotásokat 

összehangolni és nagymértékben egyszerűsíteni. Szakértővel együtt gondolkodva, a 

Rendőrkapitánysággal felvéve a kapcsolatot - a Rendőrkapitány úrral is egyeztettek - elindul 

egy felülvizsgálat. Az előterjesztés arra ad módot, hogy a jelenlegi lehetőségeket figyelembe 

véve, a Képviselő-testület adjon felhatalmazást a Polgármesternek az egyszerűsítésre, illetve 

hozza meg az ehhez szükséges döntést. Ezután indul el a táblák, a szabályozás felülvizsgálata. 

Nemcsak arról van szó, hogy egy oszlopon hány tábla lehet, és az egyszerűsítést veszik 

számba, hanem azt is, hogy egyáltalán milyen táblaképek vannak, milyen tájékoztató táblákra 

van szükség a behajtási övezet kapcsán. Ahol lehetséges, a szükséges egyszerűsítéseket és 

táblaleszereléseket meg fogják valósítani. Hosszú folyamat lesz, itt most ez egy egyszerű 

döntés, amely alapján a legalapvetőbb változtatásokat meghozzák, de egy-másfél éves időszak 

lesz, amikor a teljes behajtással kapcsolatos összes problémát felülvizsgálva, a belvárosi 

lakosokkal, a belvárosban lévő kereskedőkkel, éttermesekkel, szolgáltatókkal egyeztetve új 

rendeletet fognak alkotni. A nyolc rendelet helyett lényegesen kevesebbel, és egyszerűsítve 
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mind az eljárási rendet, mind a szabályokat. Megadja a szót Zakar Ágnes képviselő 

asszonynak. 

 

Zakar Ágnes képviselő: kérdezi, hogy a Polgármester úr által említett lakossági fórum mikor 

lesz, mert éppen nem hallotta. A nulladik lépés megvolt és az első lépésről beszélt részletesen. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: ismételi, a mostani jogszabályok adta keretek között és a mai 

önkormányzati rendeleteik alapján meghozzák azokat az egyszerűsítéseket, amik most 

lehetőség szerint adottak. Ezt követően elindul egy szakmai felülvizsgálat - Jegyző úr és 

szakértő segítségével is -, a rendészet, a rendőrség és egyébként a Belügyminisztérium 

adatbázisához hozzáférő és a rendészettel kapcsolatban lévő Sassionbase Kft-vel közösen, 

hogy olyan egyszerű, új szabályozás alakuljon ki, ami könnyen érthető, könnyen betartható és 

a jelenlegi nyolc rendeletük helyett lehetőség szerint, sokkal kevesebb rendelettel 

szabályozzák a behajtást, parkolást és az áthajtást. A felülvizsgálat szakmai kiértékelése után 

indul el az egyeztetetés a belvárosban élőkkel, a belvárosi vállalkozásokkal. Megadja a szót 

Pál Gábor képviselő úrnak. 

 

Pál Gábor képviselő: elmondja, annak a vége a belváros teljes parkolási rendjének 

felülvizsgálata lesz. Első lépésben az értelmezhetetlen táblák tűnnének el, illetve jelentősen 

csökkenne a parkolózóna eleje, vége tábláknak a száma. Ez megegyezik, amit a 

Táblacsoporttal is egyeztettek több, mint egy éven keresztül. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: kiemeli, Pál Gábor képviselő úr komoly munkát végzett a 

Táblacsoporttal együtt, ennek eredménye, hogy idáig eljutottak. Megadja a szót Helyes Imre 

képviselő úrnak. 

 

Helyes Imre képviselő: rámutat, hogy a meglévő rendszer kapcsán lakossági észrevételek 

hangoztak el, és ezek annak eredményeképp jutottak el csatornázottan, hogy a belvárosi 

képviselő, Pál Gábor nyitott volt erre, összegyűjtötte és megfelelő módon eljuttatta abba az 

állapotba, ahol aktív és értelmes párbeszéd folyt az Önkormányzat és az érintett lakosság, 

illetve a lakosságot képviselő csoport között. A másik dolog, amit érdemes kiemelni, hogy az 

önkormányzatoknak van egy olyan törvényi kötelezettsége, hogy a település közlekedési 

szabályozásának helyi rendszerét időközönként át kell tekinteni, függetlenül attól, hogy 

jelentkeznek-e nagy problémák vagy sem. Ez egyszerű okból adódik, hiszen a település 

fejlődik, a körülmények változnak és a körülményekhez nem biztos, hogy az eredeti, régi 

szabályozás tud alkalmazkodni. Ennek megvalósítása most tulajdonképpen egybe fog esni az 

egész folyamat megvalósulásával. Külön ki kell hangsúlyozni, hogy ebben a SZERI is nagy 

szerepet kell játsszon, azért is, mert bármilyen új rendszer lesz kialakítva, bármennyire is 

egyszerű, átlátható és érthető, a jelenlegi körülmények között úgy gondolja, az a tapasztalata, 

hogy a Rendészet jelenléte és aktív felügyelete, a törvényesség betartása és betartatása 

címszóval elengedhetetlen lesz a jövőben is. Úgy véli, ez nem a felhők rajzolása az égre, 

hanem egyszerűen a mai valóságból indul ki. Egy új, átláthatóbb rendszer a Szentendrei 

Rendészeti Igazgatóság számára is könnyebbé teszi ugyanúgy a helyzet értékelését, 

áttekintését, mint a lakosságnak, de elsősorban ez a lakosság részére fontos. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: jelzi, egyetért Képviselő úrral, már csak azért is, mert a lakossági 

fórumokon folyamatos igény, hogy azok a szabályok, amiket be kellene tartani, és sokan nem 

tartják be, azt ellenőrizni kellene. Nyilván ez vonatkozik a sebességhatárokra, a 30 vagy 40 

km-es sebességkorlátozó táblánál jó lenne sebességet mérni. Nyilván, valamit az 

Önkormányzat meg tud tenni, de sebességmérésre nem rendelkeznek hatáskörrel. A behajtás, 
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parkolás kapcsán igény, hogy a Rendészet azonnal jöjjön és a kapubejáróba beállt gépkocsit 

távolítsa el, ami teljesen jogos kérés. Jelzi, olyan szabályokat kell alkalmazni parkolásnál, 

áthajtásnál a parkolási övezetben, ami utána valóban be is tartható, nemcsak a SZERI vagy a 

Rendőrség személyes jelenlétével, hanem kamerás rendszer kiépítésével is betarthatónak kell 

lenni. Nem lehet 0-24 órában minden kereszteződéshez rendőrt vagy rendészt állítani, fontos, 

hogy olyan új szabályrendszert kell alkotni, ahol a kamerás ellenőrzésre is lehetőség lesz. 

Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra bocsátja a határozati javaslatot. 

 
 

Szavazás eredménye 

 

 

#: 236   Száma: 24.04.24/10/0/A/KT 

Ideje: 2024 április 24 16:59  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Minősített 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 12 100.00 80.00 

Nem 0 0.00 0.00 

Tartózkodik 0 0.00 0.00 

Szavazott 12 100.00 80.00 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 3   20.00 

Összesen 15   100.00 

Megjegyzés: 

 

 

Név Voks Frakció 

Drávucz Zsolt Igen - 

Fülöp Zsolt Igen - 

Helyes Imre Mihály Igen - 

Hernádi Krisztina Nóra Igen - 

Kiss Károly Andrásné Igen - 

Laárné Szaniszló Éva Igen - 

Magyar Judit Igen - 

Pál Gábor Igen - 

Pilis Dániel Igen - 

Szabados András Igen - 

Szűcs Katalin Igen - 

Zakar Ágnes Igen - 

Boda Anna Mária Távol - 

Lang András Távol - 

Szegedi István Távol - 
 
 

Fülöp Zsolt polgármester: szavazás után megállapítja, hogy a Képviselő-testület a határozati 

javaslatot elfogadta és az alábbi határozatot hozza: 

 

 

 



 44 

Szentendre Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

90/2024. (IV.24.) Kt. sz. határozata: 

 

 

Szentendre Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, felkéri a Polgármestert, hogy: 

 

1. a helyi közutak kezelésének szakmai szabályairól szóló 5/2004. (I. 28.) GKM rendelet 

mellékletének 3.5. pontjában előírt, a helyi közutak forgalmi rendjére vonatkozó komplex 

felülvizsgálathoz szükséges előkészítő munkákat kezdje meg; 

2. mérje fel a felülvizsgálathoz szükséges humánerőforrási és pénzügyi erőforrások 

szükségletét; 

3. kötelezettségvállalás nélkül szerezzen be valamennyi munkanemre vonatkozóan 

(közlekedésmérnöki, településtervezési, jogi munkarészek) indikatív árajánlatokat; 

4. a rendelkezésre álló kapacitások függvényében készítsen ütemtervet a felülvizsgálat 

végrehajtására azzal, hogy annak 2025. december 31. napjáig el kell készülnie; 

5. az elkészült dokumentációt, szükséglet-felméréseket, a beszerzési eljárások 

megindításához szükséges kiírásokat 2024. október 31-ig nyújtsa be a Képviselő-testület 

számára. 

 

Felelős: Polgármester 

Határidő: 1-3. pont: azonnal 

         4. pont: 2025. december 31.  

         5. pont: 2024. október 31. 

A végrehajtásért közvetlenül felelős: Szentendrei Rendészeti Igazgatóság,  

                                                               Polgármesteri Kabinet 

 

 

 

Fülöp Zsolt polgármester: szavazásra bocsátja a rendelet-tervezetet.  

 
 
 

Szavazás eredménye 

 

 

#: 237   Száma: 24.04.24/10/0/A/KT 

Ideje: 2024 április 24 16:59  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Minősített 

 

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 12 100.00 80.00 

Nem 0 0.00 0.00 

Tartózkodik 0 0.00 0.00 

Szavazott 12 100.00 80.00 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 3   20.00 

Összesen 15   100.00 

Megjegyzés: 
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Név Voks Frakció 

Drávucz Zsolt Igen - 

Fülöp Zsolt Igen - 

Helyes Imre Mihály Igen - 

Hernádi Krisztina Nóra Igen - 

Kiss Károly Andrásné Igen - 

Laárné Szaniszló Éva Igen - 

Magyar Judit Igen - 

Pál Gábor Igen - 

Pilis Dániel Igen - 

Szabados András Igen - 

Szűcs Katalin Igen - 

Zakar Ágnes Igen - 

Boda Anna Mária Távol - 

Lang András Távol - 

Szegedi István Távol - 
 
 

Fülöp Zsolt polgármester: szavazás után megállapítja, hogy a Képviselő-testület a rendelet-

tervezetet elfogadta és az alábbi rendeletet alkotja:  

 

Szentendre Város Önkormányzata Képviselő-testületének 9/2024. (IV. 30.) 

önkormányzati rendelete 

a járművel történő várakozás rendjéről és a várakozási díjakról szóló 29/2018. (XII. 17.) 

önkormányzati rendelet egyes rendelkezéseinek a hatályon kívül helyezéséről 

Szentendre Város Önkormányzat képviselő-testülete a közúti közlekedésről szóló 1988. évi I. 

törvény 48. § (5) bekezdésében kapott felhatalmazás alapján, az Alaptörvény 32. cikk (1) 

bekezdés a) pontjában, a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. 

törvény 13. § (1) bekezdés 2. pontjában és a közúti közlekedésről szóló 1988. évi I. törvény 8. 

§ (1) bekezdés c) pontjában meghatározott feladatkörében eljárva a következőket rendeli el: 

1. § 

Hatályát veszti a járművel történő várakozás rendjéről és a várakozási díjakról szóló 29/2018. 

(XII.17.) önkormányzati rendelet 

a) 2. § (1) bekezdése, 

b) 4. § (2) és (3) bekezdése. 

2. § 

Ez a rendelet 2024. május 15-én lép hatályba. 
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Szentendre, 2024. április 24. 

 

 

 

 

 Fülöp Zsolt       dr. Schramm Gábor 

polgármester        jegyző 

 

 

 

 

11. Tájékoztató Szentendre Város 2019. október 14. és 2024. április 10. között 

teljesített fejlesztéseiről – III. forduló 

Előadó: Pilis Dániel alpolgármester 

 

 

 

Fülöp Zsolt polgármester: ismerteti a tájékoztatót. Megadja a szót Pilis Dániel 

városfejlesztésért felelős alpolgármester úrnak. 

 

Hernádi Krisztina, Kiss Károlyné, Laárné Szaniszló Éva és Zakar Ágnes képviselők 

elhagyják az üléstermet, a jelenlévő képviselők száma 8 fő. 

 

 

Pilis Dániel alpolgármester: prezentációjában elmondja, hogy a városi fejlesztésekről szóló 

beszámoló I. fordulója 2023. február 22-én, illetve a II. forduló 2023. november 15-én 

hangzott el. A mai III. fordulós tájékoztató 2019. október 14-től – 2024 április 10-ig teljesített 

és a megkezdett beruházásokat is tartalmazza. Jelzi, hogy az elmúlt évek gazdasági 

környezetéről fontos szót ejteni. A COVID-19 világjárványnak köszönhetően a 2020-21-es 

évek nehéz gazdasági helyzetbe hozták az önkormányzatokat, de nem csak ez az időszak volt 

gazdasági szempontból nehéz időszak. Ezt követően Oroszország Ukrajna elleni katonai 

agressziója a koronavírus világjárvány hatására addigra már az építőiparra is begyűrűzött 

áremelkedések gazdasági hatását még tovább rontotta. Immár nemcsak az építőanyagok, 

beruházási szolgáltatások piacát érintő általános áremelkedések, hanem a drasztikus mértékű 

rezsi- és üzemanyag áremelkedés, valamint a forint elértéktelenedésével is számolni kell. Ez 

az inflációs folyamat a mai napig is tart. Bemutat egy konkrét példát a pályázatoknál, amikor 

az indikatív árakhoz képest jelentősen nagyobb árajánlatok érkeznek be. Az önerős beruházási 

lehetőségek beszűkülése miatt ez egyre nagyobb jelentőséggel bíró pályázati finanszírozásra a 

Kormány által az Európai Unióval szemben, a jogállamiság kérdésében folyamatosan vívott 

szélmalomharc további kedvezőtlen hatást gyakorolt az elmúlt időszakban. Konkrétan elég, 

ha csak a térségükben kiemelt várakozást keltő, és a 2022-es parlamenti választások 

kormánypárti kampányígéreteiben rendszeresen és sokszor beharangozott 11-es számú főút 

rekonstrukció elhalasztására gondolnak. Az MTÜ projekt kapcsán az 1550/2017 számú 

kormányhatározatban fogadták el a Dunakanyar kiemelt turisztikai-, fejlesztési térség 

meghatározásáról, valamint a térségben megvalósítandó egyes fejlesztésekről szóló 2017-

2030-as időszakra vonatkozó Stratégiai Fejlesztési Programot. A határozatban Szentendre 

attraktivitásának fejlesztése címén az alábbi három fő fejlesztési projekt szerepel, és került 

támogatásra az MTÜ finanszírozásában, összesen 8,2 milliárd Ft-os támogatási igénnyel. 

Szentendrei Képtár, az egykori Kereskedőház rekonstrukciója, a Dunakorzó újjáépítése és 

Szentendre városképének turisztikai szempontú fejlesztése. Ez utóbbi tétel a következő nyolc 
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alprojektből áll: a Templomdomb rekonstrukciója, a Népművészetek Házának felújítása, 

Városháza külső homlokzati felújítása, Barcsay Múzeum épület és belső udvar 

rekonstrukciója, belváros, Városkapu turisztikai parkoló fejlesztése, DMH, Vajda Lajos 

Stúdió épület és belső udvar felújítása, Városháza belső homlokzat felújítása, Dunakorzón 

homlokzatok, tetők és nyílászárók felújítása. Jelzi, a háttérben a Kereskedőház külső-belső 

fotói láthatók és a Templomdomb jelenlegi állapota. Kiemeli, hogy a fő fejlesztési projektre 

2018-ban mindösszesen 191,2 millió Ft támogatáselőleget utalt át a Magyar Turisztikai 

Ügynökség az Önkormányzat számára. A különböző projektek ezt követően különböző 

előkészítő fázisig, támogatási szintig kerültek kidolgozásra. Az előzetes megvalósíthatósági 

tanulmány mindhárom fő projekt esetében elfogadásra került, a további előrehaladáshoz 

mindhárom projekt esetében az erre irányuló kérelmek elfogadására, az MTÜ pozitív 

válaszára lett volna szükség. Ennek érdekében az Önkormányzat által 2019. novemberétől 

kezdődően hónapokig tartó folyamatos megkereséseket követően, valamint a korábban 

meghozott Kormányhatározat és elfogadott megvalósíthatósági tanulmányok ellenére, az 

MTÜ 2020. március 31-én új turisztikai fejlesztési koncepció kidolgozását írta elő az 

Önkormányzat részére. Mindenki emlékszik rá, hogy ezt követően a széleskörben 

leegyeztetett, átfogó Turisztikai Koncepció készült el 2021-ben és került benyújtásra. Az új 

koncepció a 2017-es Kormányhatározatban szereplő fejlesztési célokat megtartotta, azaz az 

eredetileg támogatott célok változatlanul érvényben maradtak. Azóta Szentendre Város 

Polgármestere több ízben, levélben és személyesen is megkereste az MTÜ-t, valamint a térség 

országgyűlési képviselőjét. Mindezek ellenére az MTÜ a projektek megvalósításának további 

előkészületéhez történő hozzájárulás helyett a támogatási előlegek kamatostul történő 

visszafizetését kezdeményezte. Felhívja a figyelmet a háttérben kivetített dokumentumra és 

arra a tényre, hogy a Szentendrei Képtár, egykori Kereskedőház rekonstrukciója tekintetében 

a pénzügyi maradvány visszautalását az MTÜ 2019. szeptember 20-án, tehát már a 2019-es 

önkormányzati választások előtt, még az előző Városvezetés idején kezdeményezte. Jelzi, 

hogy a 2017-es Kormányhatározat továbbra is él, Szentendre jelenlegi Városvezetése pedig 

továbbra is elkötelezett az említett turisztikai fejlesztések megvalósításában, és a megítélt 

támogatások felhasználásában. Ennek érdekében a jelenlegi Városvezetés továbbra is kéri és 

kérni fogja minden érintett és szereplő együttműködését és támogatását ez ügyben. Mint arra 

Helyes Imre képviselő úr az idei költségvetés februári tárgyalásánál már felhívta a figyelmet, 

amíg 2015-ben a magyar költségvetés 4 %-át juttatta a Kormány az önkormányzatoknak, 

majd a következő évben ez 4,2 %-ra emelkedett, addig ugyanez a szám 2023-ban már alig 

2,4 % volt. Úgy gondolja, ez egyértelműen mutatja, hogy a döntéshozó milyen prioritást szán 

az önkormányzatoknak, mit gondol az önkormányzatok szerepéről és működéséről. 

Megjegyzi, hogy a fejlesztések továbbra is három fő csoportba kerültek besorolásra: 

infrastrukturális, intézményi és ingatlan típusú fejlesztések. A vizsgált időszakban elindított 

fejlesztések túlnyomó többsége továbbra is infrastrukturális jellegű. Ebbe a típusba az 

általánosságban önkormányzati tulajdonú közterületen elhelyezkedő közlekedési, 

csapadékvízelvezetési, közvilágítási, zöldfelületi infrastruktúrát érintő fejlesztések kerültek 

felsorolásra. A vizsgált időszakban az Önkormányzat fejlesztésekre mintegy 3,5 milliárd Ft-ot 

fordított. A Városfejlesztési és Vagyongazdálkodási Iroda a vizsgált időszakban több, mint 

170 tervet és szakvéleményt, engedélyezési dokumentációt készítetett el. Ezen tervek részben 

a kivitelezésekre kerülő fejlesztésekhez kapcsolódnak, részben előkészítő, megalapozó 

dokumentációként fognak szolgálni a jövőben a pályázatokon történő induláshoz. A vizsgált 

időszakban az Önkormányzat tervezésre és előkészítésre mintegy 126 millió Ft-ot fordított. 

Jelzi, hogy a következő grafikonon pedig a fejlesztési források megoszlása látható, miszerint a 

fejlesztések finanszírozásához jelentős támogatásokat tudott szerezni a Város, és ezen 

támogatások összetétele sokrétű. Európai Uniós és hazai finanszírozáson, eseti vis maior 

támogatásokon túl fontos szerepet tölt be a közösségi finanszírozás is. Ide sorolhatók a 
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bérbeszámításokon keresztül, 1+1 program keretében, és egyéb hozzájárulási formában 

nyújtott közösségi finanszírozások. A továbbiakban az infrastruktúrát érintő jelentősebb 

beruházásokról, valamint a tavalyi, októberi beszámoló óta elindult és elkészült projektekről 

számol be. Jelzi, hogy a képen a belvárosi csapadékvíz szivattyúháza látható. Elmondja, hogy 

a Duna Menti Regionális Vízművek Zrt-től 2024. február 15-én kapott tájékoztatás alapján, 

fedezethiány miatt a Belváros ivó- és szennyvíz rekonstrukció II. ütemére kiírt 

közbeszerzésük eredménytelen lett. Ezt követően az Önkormányzat megkereste a DMRV Zrt-

t és a Nemzeti Vízművek Zrt-t is a további együttműködési lehetőség céljából. Az 

egyeztetéseken a DMRV Zrt., a Nemzeti Vízművek Zrt. és az Önkormányzat képviselői 

közösen elemezték a kialakult helyzetet és a továbblépés lehetőségeit. A felek a várhatóan 

2024. második, illetve harmadik negyedévében kiírásra kerülő KEHOP Plusz pályázaton 

történő indulás érdekében, amennyiben a pályázat ezt lehetővé teszi, a konzorciumban történő 

indulást tartották műszaki és költség szempontjából is ideálisnak. A márciusi képviselő-

testületi ülésen döntöttek arról, hogy a pályázaton történő sikeres indulás érdekében az 

Önkormányzat és a DMRV Zrt. megkezdi az együttműködés előkészületeit. Ennek 

eredményeképpen a közös szándéknyilatkozat már elkészült és ha minden igaz, ez mindkét fél 

által aláírásra is került a napokban. Az I. ütem megvalósítására 681 millió Ft-ot, a II. ütem 

előkészítésére 8 millió Ft-ot, tehát a vizsgált időszakban az Önkormányzat mindösszesen 

689 millió Ft-ot fordított. A II. ütem megvalósítása kb. 3 milliárd Ft nagyságrendű beruházást 

fog igényelni. Írták ezt még a közbeszerzés előtt, úgy emlékszik, hogy közel 10 milliárd Ft-os 

egyetlen ajánlat érkezett be. Elmondja, hogy a Kálvária út rekonstrukciója a felső szakaszra, a 

III. ütemben történt meg, 2022-ben nyert a Város 250 millió Ft-os uniós alapokból 

finanszírozott forrásból. A felújítás III. üteme a Kálvária út, Hamvas Béla és Radnóti utca 

közötti, mintegy 720 méter hosszú szakaszát érintette. A beruházás során a járdafelületek 

részleges felújítása is megtörtént, valamint új gyalogátkelő is épült a V8 Uszoda előtt. A 

projekthez kapcsolódóan a Barcsay sportpályáján a DMRV támogatásával és kivitelezésében 

egy új ivókút is kiépült. A vizsgált időszakban az Önkormányzat a II. és a III. szakaszra 

mindösszesen mintegy 168 millió Ft-ot fordított. Hátra van még az útfelújításhoz csatlakozó 

zöldfelületek rehabilitációja. Hasonlóan a II. ütemhez, a Kálvária tértől a Hamvas Béla utcáig 

teljes zöldfelületi felújításra fog sor kerülni. A következő projekt a Barackvirág utcai 

csapadékvíz-elvezető rendszer kiépítése, ami 2022-ben készült el. Szintén uniós alapokból 

finanszírozott beruházás során mintegy 500 méter hosszan épült ki a csapadékvíz-elvezető 

rendszer a Barackvirág utca, a Kankalin utca és Ady Endre út, 11-es főút közötti szakaszán. 

Jelzi, a kivetített képen a 11-es főúttól a Duna felé eső szakaszra tervezett esőkert is 

megvalósult az októberi beszámoló óta. A vizsgált időszakban az Önkormányzat erre mintegy 

109 millió Ft-ot fordított. A következő nagy beruházás a városi összekötő kerékpárút volt, ami 

időközben elkészült és átadásra került. Szintén uniós forrásból betervezett VEKOP 

Kerékpárút pályázati támogatási összege 2017-ben mintegy 245 millió Ft volt, de mivel a 

közbeszerzésen a legkedvezőbb ajánlat is ennél jóval magasabb volt és meghaladta a 2017-

ben elnyert támogatást, ezért az Önkormányzat többlettámogatási kérelmet nyújtott be az 

Irányító Hatósághoz, amit kedvező elbírálás követett. A támogatások összesen így mintegy 

616 millió Ft-ra emelkedtek. A beruházás és kapcsolódó fejlesztések összköltsége közel 

689 millió Ft volt, amelyből az Önkormányzat önrésze mintegy 72 millió Ft. Kitér arra is, 

hogy a kerékpáros nyomvonal kivitelezése során a Duna korzó és Kossuth Lajos utca közötti 

árvízvédelmi töltésen nemcsak az aszfaltburkolat felújítására, de egy új napelemes 

közvilágítás kiépítésére is sor került. A Kossuth Lajos utca és a 11-es főút közötti szakaszon a 

régi macskaköves burkolat felszedése és újraépítése történt meg. A beruházás folyamán több 

korábbi földút is szilárd aszfaltburkolattal került kiépítésre, mint a Pipacs utca, a Pilisi utca, a 

Szegedi utcai rámpa. A képen látható a Bükkös kerékpáros híd, továbbá a Szegély utca is új 

aszfaltburkolatot kapott. A József utca aszfaltburkolata pedig teljes hosszában felújításra 
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került. A beruházás befejeződött, annak elszámolása jelenleg folyamatban van. A következő 

fotón a SPAR beruházás látható. A HÉV végállomáson 2021 áprilisában leégett a SPAR 

áruház, és az önkormányzati tulajdonú földterület fejlesztését az Önkormányzat több körben 

is megpályáztatta. A pályázat tartalmi követelményeinek összeállítását lakossági kérdőívezés 

és 2022. márciusában lefolytatott, lakossági, közösségi tervezés is megelőzte. A második 

körös pályázaton 2022. novemberében nyertes SPAR Magyarország Kereskedelmi Kft. a 

leégett épület romjainak bontását, valamint az új élelmiszer áruház építésének előkészületeit 

2023. októberében kezdte meg. A beruházás a nyertes pályázó finanszírozásában valósul meg. 

A fejlesztés során hamarosan megújul a Vasúti villasor parkolósávja a Dr. Nagy Lajos és 

Szabadkai utca közötti szakaszon, valamint egy gyalogátkelő létesül. A következő fotón egy 

energetikai adatlap látható az Izbégi Tagóvoda korszerűsítése kapcsán. Az energetikai 

korszerűsítés megvalósulásával a Tagóvoda több mint 100 éves épülete külső hőszigetelést 

fog kapni, a régi nyílászárókat korszerű, a hőszigetelési szempontoknak megfelelő 

nyílászárókra fogják cserélni. A tervek szerint a régi, rossz hatásfokú kazán helyett új 

kondenzációs gázkazánt és hőszivattyús hőtermelő berendezést kap az intézmény. Az 

áramfogyasztás csökkentése és a melegvíz előállításának hatékonyabb energetikai megoldása 

érdekében az épületre napelemeket telepítenek és a mai előírásoknak megfelelően 

akadálymentesítik a bejárást. Jelenleg a kiviteli tervek véglegesítése folyik. Az Izbégi 

Tagóvoda energetikai korszerűsítésére 66 millió Ft-os támogatást nyert az Önkormányzat. A 

tervek elkészültek, jelenleg is folyik a kivitelezési közbeszerzés. A beruházáshoz 

kapcsolódóan előzetes feltételeként elkészült a város éghajlat-klíma reziliencia vizsgálata, az 

ún. SECAP dokumentáció is. A vizsgált időszakban az Önkormányzat mintegy 13 millió Ft-ot 

fordított erre a fejlesztésre. A következő képen a Bodor udvar épülete látható a Bajcsy-

Zsilinszky utcában. Kiemeli, az Önkormányzatnak régi elképzelése, hogy a rászoruló 

szentendrei, illetve a régióban élő családok életét segítő, illetve megkönnyítő Gyermekjóléti 

és Családsegítő Szolgálat számára megfelelő körülményeket teremtsen. Ennek megfelelően a 

Bodor udvarba történő átköltöztetésére nyújtott be pályázatot az Önkormányzat a Dunakanyar 

Család-és Gyermekjóléti Intézményfenntartó Társulással együtt és nyert 250 millió Ft-os 

uniós támogatást. A nyertes pályázat célja a városközpontban található Bodor udvarban 

kialakítani a Szolgálat új, központi épületét. Az épület közműcsatlakozásai kiépítésre 

kerültek. Az új funkcióhoz illeszkedő átépítéskiviteli tervek is elkészültek. Jelenleg a 

kiegészítő szakági tervek véglegesítése van folyamatban, ezt követően megindulhat a 

kivitelezési közbeszerzési eljárás is. A vizsgált időszakban az Önkormányzat mintegy 

15 millió Ft-ot fordított a fejlesztésre. Bemutat egy látványtervet a felújításról, belső parkoló 

kialakításáról, akadálymentesítéséről. Jelzi, ez egy műemlék épület, minden szempontot 

figyelembe kellett venni a tervezés során. A Gyermekjóléti és Családsegítő Szolgálattal 

egyeztetett módon került kialakításra a legideálisabb alaprajzi beosztás. A következő montázs 

az új Katolikus Óvoda látványtervei. Elmondja, hogy 2020. decemberében döntött az 

Önkormányzat, hogy támogatja az Esztergom-Budapesti Főegyházmegye terveit és hozzájárul 

a 4-6 csoportos új Katolikus Óvoda létesítéséhez a Csicserkó dombon, a Vasvári Pál utca és a 

Fürj utca csatlakozásánál található. A fejlesztési terület jelenleg a Főegyházmegye 

tulajdonában van, de már korábban is magántulajdonban volt. A beruházóval kötött 

Településrendezési szerződés szerint a Főegyházmegye 40 millió Ft-tal támogatta és járult 

hozzá az Óvoda területével határos két utca fejlesztéséhez. Az utcák csapadékvíz-elvezetése, a 

szilárd burkolat kiépítése és közhasználatú parkolóhelyek kialakítása fog lehetővé válni. A 

Főegyházmegye is partner volt és a terület zöldfelületének fejlesztését is vállalták. Parkosítás 

több szintű zöldfelület kialakításával, fák, bokrok ültetésével. Ez a terület ökológiailag is 

értékesebbé válhat, ahogy a szakemberek is megállapították a tervek elbírálásakor. A 

Főegyházmegye az építkezés megkezdéséhez szükséges elektromos csatlakozási pontot és 

tűzcsapot már kiépítette, a következő lépésben az építési terület körbekerítése fog 
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megtörténni. Az Önkormányzat eközben elkészítette az útépítési terveket, frissítette az 

engedélyeket, és első lépésként hamarosan megkezdődik a Fürj utca alatt húzódó optikai 

gerinchálózat kiváltása. A vizsgált időszakban az Önkormányzat mintegy 19 millió Ft-ot 

fordított az útfejlesztési projektre. A továbbiakban felsorolja a tavaly októberi tájékoztató óta 

befejezett és elkezdett városrészi fejlesztéseket. A lista folyamatosan bővül, az első 

beszámolónál, ha jól látja, 22 fejlesztést indítottak el, most a 23.-tól folytatja. Elsőként az 

Ericsson játszótér kerítése látható. Itt elbontották a régi, korhadt kerítéselemeket és a 

korábbival azonos stílusban építették újjá. Három kaput is felújítottak, a kerítés közvetlen 

környezetét termőfölddel töltötték fel és füvesítették. A következő fotón a Sztaravoda-park 

kiskapuépítése látható a 11-es főút felőli oldalon. A Sztaravoda-park nem volt lezárva, ezért 

eléggé veszélyes volt az esetleg kiszaladó gyermekekre nézve. Itt is a meglévő kerítés 

stílusához igazítva, gyerekzárral felszerelt kiskapu került telepítésre. A következő a Czóbel 

lépcső teljes felújítása. Az Ábrányi Emil utca felé tartó lépcső felújítása a 2022-es Városrészi 

Költségvetés fejlesztési javaslata volt a Belvárosban, ami nyert is. A fotókon látható, hogy 

milyen szépen sikerült felújítani a lépcsőt. Kijavították az egyenetlenségeket, újrarakták a 

szegélyeket és díszburkolattal építették át a lépcsősort. A Szentlászlói út járdaépítése 

következik. A Csapás utcától mintegy 150 méter hosszon új, egybefüggő térkőburkolattal 

kivitelezett járdaszakasz épült meg, szintén nyertes javaslat volt az izbégi városrészben. A 

járdával párhuzamosan nemcsak a járda szélességben, hanem további 1,5 méter szélességben 

rendbetételre került az út. Vegyes közlekedésű járda, autóval is lehet itt közlekedni. Fontos 

kiemelni, hogy a lakosság együttműködésének köszönhetően a korábban szabálytalanul 

kialakított esővíz elvezetések is megoldásra kerültek. A képen is látszik, hogy korábban a 

járdát és az útfelületet folyamatosan rongáló csapadékvíz elvezetésre került és közvetlenül a 

befogadóba vezették be. A továbbiakban áttér azon fejlesztésekre, amelyek még folyamatban 

vannak. A képen láthatók a Bubán téri játszótérre telepített eszközök. A projekt keretében 4 

db játszó- és sporteszköz került telepítésre, mászófalas csúszdatorony, homokozó 

napvitorlával, függeszkedő és sakkasztal, még folyamatban van a projekt, de hamarosan 

befejeződik. A következő a Füzes park kosárlabdapálya felújítása. Teljesen új 

aszfaltburkolatot, felfestést kapott a pálya, korábban egy palánk volt a pályán, most egy 

második palánk is kialakításra került. Labdafogóhálót telepítettek a palánkok mögé, padokat 

telepítettek. Hátravan még a projektből az Ungvári utca felőli útpadka építése és a fizikai 

pollerek kiépítése, ami megakadályozza, hogy a háttérben a pályára autóval is fel lehessen 

hajtani. A következő fotón a Vasúti villasor látható, a Dr. Nagy Lajos csomópontban épülő 

gyalogos átkelő. A projekt kivitelezése 2023. márciusában kezdődött meg, szintén a 

Városrészi Költségvetésben javasolt forgalmi rend került kialakításra. Ezt egy másik projekt 

is érinti, a Vasúti villasor és környékének forgalomtechnikai felülvizsgálata is már 

előirányozta e gyalogátkelő építést. A SPAR-al kötött beruházási megállapodás részeként 

nemcsak gyalogátkelő épül itt, hanem járda és parkolóhelyek kialakítására is sor kerül. Ez 

nagyon régóta várt projekt az ott élőknek és a közelben lévő Református Óvoda 

megközelítéséhez. Kitér arra is, hogy itt több, mint tíz fából álló fasor is kialakításra fog 

kerülni, ennek keretében lehetőség lesz közösségi faültetésre is, és a zöldfelület szintén 

fejlesztésre fog kerülni. Jelzi, hogy a Bükkös-patak menti zöldfelületek rehabilitációja még 

előkészítési fázisban van, de ez is egy városrészi fejlesztési javaslat volt. A János utca és a 

Jobbágy utca közötti szakaszon fognak a zöldfelületek megújulni, a zöldfelületek védelmének 

kialakítása érdekében olyan fából készült parkolásgátló pollerekkel, melyek beleilleszkednek 

a tájba. Cserjeültetésre is sor fog kerülni. Jelzi, nincs fotója, ami a Dombalja utca, Ezerjófű 

utca, Bazsalikom utcai közvilágítás fejlesztéséről szól. Egyrészt a közvilágítási hálózat 

besűrítése és annak bővítése a feladat, az erre vonatkozó tervek elkészültek, mely alapján 

megkezdődött a több ütemben történő beszerzési eljárás. A következő fotón a Forrás utcai 

játszótér fejlesztése látható. A játszótér csak felerészben volt körbe kerítve, ezt egészítették ki 
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és zárták be a játszóteret. Két darab napelemes közvilágítási kandeláber és két darab kapu is 

kialakításra került, a meglévő szerinti stílusban építették ki a kerítést. Itt még egy játszótéri 

eszköz beszerzése van előkészítés alatt. Elmondja, hogy a Hamvas Béla utcai, Fehérvíz utcai, 

Szmolnyica utcai és Kondor Béla utcai játszóterek eszközeinek felújítása, burkolatok javítása 

szerepel. A javaslattevőkkel és a Városi Szolgáltató NZrt-vel megtörténtek a helyszíni 

bejárások, ezt követően lesz egy fejlesztési koncepció, ami nagyrészt homokcserét, 

gumiszegélyek kiépítését és egy új pingpongasztal telepítését is magában foglalja. Jelenleg a 

beszerzési fázisban tart a projekt. Szerepel még a Paprikabíró utcai járda építése, itt elkészült 

a teljes, Paprikabíró utcára vonatkozó koncepcióterv, valamint az első szakasz kiépítéséhez 

szükséges konkrét kiviteli terv, melynek az engedélyezése van folyamatban. A Budapest felé 

tartó papszigeti buszmegálló cseréje is meg fog történni. Ez egy komplex feladat, ideiglenes 

buszmegállót kell biztosítani, engedélyeket, a Magyar Közút NZrt. jóváhagyását kell 

beszerezni és a beszerzésnél is a város arculatába illő buszmegállót szeretnének telepíteni. 

Folyamatban vannak az eljárások, amennyire egyszerű a feladat, annyira bonyolult a 

kivitelezése. Kiemeli, az Ifjúsági Részvételi Költségvetést. Idén márciusban a szentendrei 

diákok szavaztak arról, hogy milyen fejlesztéseket szeretnének látni Szentendrén. Az idén 

először meghirdetett Ifjúsági Részvételi Költségvetés programban győztes ötlet a Postás 

Strandon lévő röplabdapálya felújítása lett. A beszerzési eljárás megtörtént, a kivitelezés 

április végéig fog megtörténni. Szándékaik szerint ezt egy szentendrei középiskolás 

csapatokból álló strandröplabda bajnoksággal fogják megnyitni és felavatni. A befutó 

javaslatok közül a másik kettőt is segít megvalósítani az Önkormányzat az idén tavasszal: egy 

babzsákos moziklubot a Könyvtárban és a városi középiskolásoknak egy találkozót. Kiemeli, 

hogy a Városrészi Költségvetés programra, valamint az új elemként megjelenő Ifjúsági 

Részvételi Költségvetésre a ’24-es évre az Önkormányzat 105 millió Ft-ot tervezett be, mely 

programévnek a szavazási időszaka május 5-ig tart, azaz jelenleg is lehet szavazni a 2024-es 

javaslatokra. Megemlíti, hogy a zöldfelületekkel és környezetvédelemmel összefüggő új - az 

előző beszámoló óta – fejlesztések a Bükköspatak meder és partszakasz rehabilitációjának 

kezelési terv előkészítése. A Bükköspatak kezelési tervét környezetvédelmi szakmérnök 

készíti, a patakmeder rehabilitációja során szintén környezetvédelmi szakmérnök által javasolt 

módon eltávolításra fognak kerülni a régi betontámfal levált elemei. A következő zöldfelületi 

fejlesztés, ami már a fotón szerepel, egy tanulmányterv. A 11-es számú főút mentén a 

zöldfelületek fejlesztéséről van szó, az első ütemének a tanulmányterve elkészült. Első 

ütemben az Ipar utca, a Római sánc utca, a Sztaravodai út kereszteződését és a HÉV 

végállomást magában foglaló négy csomópont zöldfelületi fejlesztése fog megtörténni. A 

növényesítés során a csomópontokban összesen 407 m2 cserje, 162 m2 évelős növény, 20 m2 

magas növényágyás, valamint mulcsozás és további területek füvesítése fog megtörténni. 

Jelenleg a beszerzési eljárás van folyamatban és a kivitelezés ezt követően hamarosan 

megindulhat. Most nem sorolta fel az összes zöldterülettel, környezetvédelemmel kapcsolatos 

fejlesztést, erre 2019 év óta mintegy 63 millió Ft-ot fordított az Önkormányzat. Kitér a Kéki-

domb illegális hulladéklerakójára, lakossági jelzésre helyszíni szemlén megállapításra került, 

hogy a Kéki rekultivációs domb tetején illegális hulladéklerakás történt, ami miatt a Hivatal 

eljárást kezdeményezett az illetékes hatóságnál. Ettől függetlenül a Hivatal elindult az 

illegális hulladék elszállítására és térfigyelő kamerák kiépítésére a „Tisztítsuk meg az 

országot II.” hulladékfelszámolási pályázaton. Jelenleg a pályázat elbírálását várja a Hivatal. 

A vis maior pályázatok kapcsán a Szirom utcai partfal javítása lezárult, viszont a Bükkös parti 

partfalomlások témában a 2023-as évben a tavaszi áradások következtében három Bükkös 

parti helyszínre is benyújtott az Önkormányzat vis maior támogatási igényt, és 15,8 millió Ft-

ot nyert a helyreállításra. A javítási munkák közbeszerzése lezárult, a munkaterület átadása 

megtörtént. A kivitelezés a József utca magasságában kezdődött meg, ezt követően a javítások 

a János utcai vashídnál, valamint a Piac téri gyalogos fahídnál fognak folytatódni. Hamarosan 
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ezek a partfalomlások is biztonságba fognak kerülni. A vizsgált időszakban a vis maiorból 

eredő újjáépítésekre – ebben a Szirom utca is benne van – mintegy 30 millió Ft-ot fordított az 

Önkormányzat. A következő képen a Postás Strand látható, a tavaly decemberi árvízben 

rongálódott meg a pallósétány, szükségessé vált a helyreállítása. Ennek során árvízálló 

alapozást fog kapni a palló. Ugyan az árvíz rongálta meg a sétányt, de a Belügyminisztérium 

vis maior támogatását elbíráló szakértők nem tartották indokoltnak a szükséges, mintegy 7 

millió Ft-os forrás megítélését, ezért önerőből valósul meg. Már túl vannak a közbeszerzésen, 

a kivitelező jelenleg is dolgozik a területen, április végéig befejeződik a javítás. Jelzi, október 

óta fejlemény az ingatlanfejlesztések során az orvosi ügyeleti rendelő felújítása. 2024-ben az 

orvosi ügyeleti ellátását az Országos Mentőszolgálat vette át. Az erre szolgáló, önkormányzati 

tulajdonú orvosi rendelőhelyiség átadását megelőzően az Önkormányzat mintegy 

6,9 millió Ft-ot fordított a felújítására. Jelzi, a műemléki épületfelújítások, állagmegóvások 

külön fejezet a tájékoztatóban. Itt is rengeteg előzmény van, amit a korábbiakban elmondta, 

most csak a fejleményekre tér ki. Jelenleg a Petőfi utca 2. szám alatti épület oromfalának 

felújítása, valamint a Batthyány utca 4. alatti ingatlan kerítésének teljes újjáépítése van 

folyamatban. A beszerzési eljárásnál tartanak, a kivitelezések ezt követően hamarosan 

megkezdődnek. Az utolsó fotó - az önkormányzati ingatlanfejlesztések bérbeszámítással 

kategóriában - a Paprikabíró utca 20. szám alatt lévő ingatlan látható. Ez a Turisztikai 

Koncepcióval egy időben elkészült Vagyongazdálkodási Koncepciónak megfelelően, 

bérbeszámításos konstrukcióban került teljeskörű felújításra. Az ingatlanhasznosítási 

pályázatot a János utcából ideköltöző Panificio il Basilico Étterem és Pizzéria nyerte el. Az 

épületben új pékség, delikát üzlet, rendezvényhelyszín, oktatóterem, közösségi tér és saját 

irodák kerülnek kialakításra. Köszöni, hogy meghallgatták, kéri a tájékoztató tudomásul 

vételét. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: köszöni a részletes beszámolót. A legutolsó képhez egy adalékkal 

szolgál, miszerint a nagyparkolóban lévő épületet az Önkormányzat megvásárolta, ami 

tudatos vagyongazdálkodási lépés volt.  Nagyon fontos hangsúlyozni, hogy az Önkormányzat 

nemcsak elad, hanem vásárol is. Lehetőségeikhez képest szeretnének ingatlanokat is 

fejleszteni, illetve területet vásárolni azért, hogy az Önkormányzat aktívan tudjon részt venni 

a közösségi terek és szolgáltatások fejlesztésében. Megadja a szót Pál Gábor képviselő úrnak. 

 

Pál Gábor képviselő: a tájékoztató elején elhangzottakhoz kíván hozzászólni, amikor a 

Kereskedőházról és a Templomdombról volt szó, ami az egyik szívügye. Sajnálja, hogy egyes 

képviselőtársai nincsenek jelen. Nagyon örvendetes volna, ha a FIDESZ-es képviselőtársaival 

együtt tudnának lobbizni a kormányzatnál, hogy tartsák be a 2017-ben Kormányhatározatban 

vállalt ígérvényüket, hogy felújítják a Kereskedőházat a Dunakorzóval, illetve a 

Templomdombbal együtt. A Kereskedőház nagyon súlyos állapotban van, az összeomlás 

szélén áll. Az Önkormányzat megtette, amit ilyen havária helyzetben kell, a tetőt sikerült saját 

forrásból, önerőből annyira befedni, hogy ne ázzon tovább. A tetőszerkezetet megvédték, de a 

teljes épületet nem tudják megvédeni a további romlástól. Ezért jó lenne, ha a képviselők 

együtt tudnának lobbizni az illetékes szakminisztériumnál, illetve az országgyűlési 

képviselőnél is, hogy a korábban Szentendrének odaítélt pénzt adják oda a Kereskedőház 

felújítására, a Templomdomb rekonstrukciójára és a Dunakorzó megújítására. Jelzi, nem 

tudja, hogy a képviselők közül ki, hová ment, de ma lesz egy esemény 18 órától a Ferences 

Gimnáziumban, a Most vagy soha! című film producere lesz a díszvendég a 

közönségtalálkozón. Nála is lehetne lobbizni, ha esetleg valaki odament, hogy a 

Kereskedőházat újítsák meg egy zseniálisan jó forgatási helyszínnel is. 
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Fülöp Zsolt polgármester: jelzi, érti Képviselő úr fanyar humorát. Kiegészítésképp elmondja, 

hogy 2019-ben a Kereskedőházat az állapota miatt a pincétől a padlásig bejárták. Tud mutatni 

olyan képeket, amikor a Kereskedőház padlásterébe bementek, a Kereskedőház padlásán 

nincsen ablak, viszont ott nem volt sötét. Világos volt és vaku nélkül tökéletes képeket 

lehetett készíteni a padlástérben, olyan nagy lyukak voltak, nem volt cserép és mindannyian 

látták a Fő tér felőli kis kiszögelésnél, hogyan is nézett ki. Nagy esőzés alkalmával a 

Könyvesboltban is kitették a vödröt, hogy a csöpögő vizet felfogják. Kiemeli, ez azért is 

tarthatatlan helyzet, mert az 1700-as évek elején épült épület fa szerkezetű és egyedülálló 

nemzeti kincs, ilyen Magyarországon nincs több. Ez olyan, mintha azt mondanák, hogy a 

Mátyás-templom felújítására nem adnak pénzt, mert például nem tetszik a polgármester vagy 

a Képviselő-testület összetétele. Ez nem elfogadható. Azért sajnálja, hogy nincsenek itt 

képviselőtársai, mert mindent elkövettek azért, hogy az állagromlást megakadályozzák. 

Mindannyian tudják – ahogy Képviselő úr is mondta – kértek a vis maior keretből az államtól 

pénzt, de nem kapták meg. Az Önkormányzat jó gazda módjára, lehetőségeikhez képest 

megszüntette a beázást. Nagyon egyszerű dolgokat kellett tenni, például az ereszcsatornát 

kitisztítani, egy létrás autó kellett hozzá, de megtették. A tetőt befoltozták, most már nem ázik 

be. Ennek következtében elkezdett kiszáradni az épület, ezért kellett aládúcolni, hogy a fentről 

lehulló vakolat ne essen senki fejére. A Magyar Turisztikai Ügynökség képviselőit 

folyamatosan kérték, hogy engedjék tovább az általuk meghatározott fejlesztéseket, hiszen 

nem szeretnének semmit változtatni az előző Önkormányzat által elfogadott fejlesztésekből. 

Bízik benne és továbbra is végigviszik ezt a folyamatot, és dr. Vitályos Eszter országgyűlési 

képviselőt újra meg fogja keresni, továbbá Csák János múzeumi közintézményekért felelős 

minisztert és dr. Navracsics Tibort, aki most az önkormányzatokért felel. Tőlük szeretnének 

támogatást kapni, hogy a kormányzat szabadítsa fel a már megígért 8,2 milliárd Ft-ot, hiszen 

nincs visszavonva a Kormányhatározat, most is él. A Kereskedőház és a Templomdomb 

kapcsán a 24. órában vannak, ugyanis támogatást kell kapni, ez így nem maradhat. Ahogy 

személy szerint és a Képviselő-testület is eddig mindent megtett azért, hogy minden állam 

által támasztott feltételt teljesítsenek - lásd Turisztikai Koncepció -, bízik benne, hogy ezután 

is együtt tudnak lobbizni függetlenül attól, hogy ki, melyik oldalon van. Bár nem szereti ezt 

az „oldalas” történetet, ezt mindenki nagyon jól tudja. Nem véletlenül ülnek körben, 

nincsenek oldalak, itt csak Szentendre értékeit és érdekeit fogják védeni mindannyian. Ezért 

reméli, hogy a közös lobbizásnak igenis lesz eredménye, és még májusban kezdeményezi 

képviselőtársaival együtt, az országgyűlési Képviselő asszonyt is meghívva, hogy pincétől a 

padlásig újra bejárják a Kereskedőházat. Megmutatják, megnézik, hogyan néz ki és nemcsak 

képviselőtársait és az országgyűlési Képviselő asszonyt, hanem a szentendreieket is várják 

egy előre meghirdetett időpontban. Bejárják együtt a Kereskedőházat a pincétől a padlásig, 

hogy mindannyian lássák, milyen állapotban van és még inkább erőt kapjanak ahhoz, hogy 

közösen kell lobbizni azért, hogy ebben változást tudjanak elérni. Egyéb kérdés, észrevétel 

nem lévén megállapítja, hogy a tájékoztatót a Képviselő-testület tudomásul vette.  

 

 

 

Hernádi Krisztina képviselő megérkezik az ülésterembe, a jelenlévő képviselők száma 9 fő. 
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12. Tájékoztató Szentendre város tervezett és előkészítés alatt álló fejlesztési, 

beruházási projektjeiről 

Előadó: Fülöp Zsolt polgármester 

 

 

 

Fülöp Zsolt polgármester: elmondja, hogy a tájékoztató vezetői összefoglalójában két 

mondatot írt le: „Ha nincsenek álmaid, terveid, vízióid, akkor a ma meglévő feladatokat, a ma 

meglévő problémákat sem tudod megoldani”, illetve „Nem az egész világot kell 

megmentenem, megváltoztatnom, elég a saját környezetemet egy kicsit jobbá tettem”. Jelzi, 

ez látszólag két egymásnak ellentmondó mondat, az egyik egy tágabb vízió, ami felé kellene 

menniük, a másik egy adott pillanatra szóló figyelemösszpontosítás, a távlat és a most. 

Nagyon fontos, hogy annak a távlatnak és a mostnak összhangban kell lennie. A mai 

problémákat úgy kell megoldaniuk, hogy azt a célt, a közös víziót, a közös álmot, amit a 

szentendreiekkel együtt meghatároztak, soha ne tévesszék szem elől, hanem annak 

kiegészítéséhez, eléréséhez kell alárendelni a mai feladataikat is. Ezért ebben a szellemben 

készült el az Ábrányi Emil Városvédő, Városfejlesztő és Városszépítő Program, hiszen ez a 

céljuk, ilyen programot előttük soha, senki nem készített. Nagyon fontos volt, hogy ezt 

vállalták, valóban 140 pontból állt. Amikor elkészült, mondta, hogy ez túl sok lesz és ebből 

mi az, amit meg tudnak valósítani. Vannak benne rövidtávú, középtávú és hosszú távú célok 

is, továbbra is ennek mentén tervezik a város fejlesztését. Az is látható, hogy a 

városfejlesztésben vannak olyan lehetőségek, amelyek csak az állammal együttműködve 

tudnak megvalósítani. Ilyen például a Kereskedőház, a Templomdomb, a Dunakorzó és a 

kismúzeumok fejlesztése. Az ominózus, Alpolgármester úr által is említett 8,2 milliárd Ft. 

Vagy például a 11-es főút felújítása, és ennek tervezésének elindítása, amihez az 

Önkormányzat hozzájárult, de ezt az Önkormányzat önmagában a felújítást, a beruházást nem 

tudja elvégezni, ezt csak állami együttműködés keretében, állami forrásokból lehet 

megvalósítani. Ugyanilyen, csak az állammal együttműködésben valósulhat meg a belvárosi 

csapadékvíz és szennyvíz szétválasztásának második üteme. Ez az előző tájékoztatóban is 

szerepelt, a Dunamenti Regionális Vízművel szorosan együttműködnek, és egymást segítve 

készítik el a terveket, bíznak benne, hogy ehhez meg is kapják a megfelelő állami forrásokat. 

Fontos elem, hogy a teljes város szennyvízcsatornával ellátott legyen, ezért Pismányban, 

illetve Szarvashegyen azokon a területeken, ahol még nem valósult meg a szennyvízcsatorna, 

elindították ennek szervezését, és ez is csak állami segítséggel tud megvalósulni. Ugyanilyen 

állami segítséggel és együttműködéssel valósulhat meg a Pap-szigeti kis Duna-ág rekreációs 

célú fejlesztése a Magyar Kajak-Kenu Szövetséggel együtt. A régi szentendreiek emlékeznek 

rá, hogy a kis Duna-ágban régen még folyt a Duna, ma már sajnos nem, mert a hordalék 

eltömítette a Pap-szigeti csücsöknél a víz útját, viszont a Magyar Kajak-Kenu Szövetséggel 

együtt, illetve a vízügyi hatósággal közösen lehetséges ennek a Duna-ágnak a rekreációja és 

az életre keltése. Azért is lenne fontos, mert az általános iskolákkal együttműködve a kajak-

kenu sportnak, illetve szabadidősportnak ez egy nagyon jó helyszíne. Jelzi, a HÉV és a 

VOLÁN pályaudvar környezetének fejlesztése a SPAR-al kapcsolatban összefüggnek. A 

HÉV és a VOLÁN állami terület és a 11-es főút és a MOL-kút közötti terület önkormányzati. 

Mindannyian tudják, hogyan és miképpen indult el a fejlesztés. Bemutat egy kisfilmet, ami 

azért érdekes, mert a SPAR fejlesztés önkormányzati területen lévő fejlesztésnek egy újabb, 

jelentős állomása. Nemsokára látható és látványos fejlesztések valósulnak meg. Az animációs 

kisfilmen azt látják, hogyan is fog kinézni ez a városrész. Közösségi terek, szökőkút, 

találkozási pontok, kerékpártárolók lesznek, természetesen az áruházhoz tartozó felszíni 

parkolók és az áruház alatt a mélygarázs is. Egész más képet fog mutatni a városrész, és ez a 
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fejlesztésnek csak az első üteme. Közösen, a pályázat alapján 10 éves időtávban a 11-es főútig 

teljesen meg fog újulni ez a terület is, bíznak benne, hogy az állami fejlesztés – a HÉV és a 

VOLÁN pályaudvar – megújul. Megjegyzi, a HÉV felújításhoz nagyon fontos, hogy sikerült 

elérni egy új szárnyvonal kapcsán – legalább koncepció terv tervezésében – Lázár János 

miniszter úr partner, ami azt jelentené, hogy a 11-es főút forgalmát csökkenteni csak akkor 

lehet, ha valós alternatívát tudnak kínálni az autósközlekedéssel szemben vagy mellett. Ennek 

a kötöttpályás közlekedés lehet a valós alternatívája, ezért egy új szárnyvonal elméleti 

tervezésében tudnak együttműködni. A következőképp alakulhat, a HÉV-állomásra beérkező 

szerelvény továbbindul és Pannóniatelepnél felkanyarodik a Püspökmajor lakótelepre egy új 

HÉV megállóval, majd innen továbbhaladna Izbég felé egy újabb megállóval, majd Izbéget 

elhagyva a Skanzennél egy következő megálló lenne. A kötöttpályás közlekedés fejlesztésével 

a városon belüli közlekedést is, illetve a Budapestre való közlekedésben is komoly forgalmat 

lehetne csökkenteni, hiszen a város lakosainak 2/3-a 5 percen belül – akár gyalog, akár 

kerékpárral vagy autóval – el tudja érni a három új megállót. Ez is egy fontos eleme az 

állammal való együttműködésnek, illetve nincs egyetlen jó megoldás az autósforgalom, a 11-

es főút csökkentésére, ezért párhuzamosan a közúthálózatot is fejleszteni kell. A város 

szerkezeti tervében hosszú évek óta meglévő ún. elkerülőút tervezését újra elő kell venni. 

Kevesen tudják Szentendrén, hogy az elkerülőút tervezése és az állami fejlesztésben való 

szereplése megszűnt, kivették az állami közútfejlesztési tervekből. Jelzi 2030-ig volt 

összegyűjtve, hogy hol, milyen elkerülőutakat kellene fejleszteni, Szentendre 2018-ban 

kikerült ebből a csomagból. Szeretnék, ha legalább a déli szakasz, a városhatár és a Rózsa 

utca közötti szakasza, az ipari övezet megközelítése újra visszakerülhetne legalább tervezési 

szinten, akkor tudnak továbbmenni. Elmondja, hogy az állami fejlesztésben még két komoly 

projektjük van, az egyik az orosz laktanya. Köztudomású, hogy állami tulajdonba sikerült 

visszaszerezni a laktanyát, viszont az állammal szeretnék közösen fejleszteni. A szentendreiek 

nem szeretnének semmilyen meglepetést, hogy az állam egyszer csak közli, hogy itt ilyen 

vagy olyan fejlesztés történik meg, mint például legutóbb a közelben, Sóskúton, vagy egy 

kormányhatározatból tudták meg, hogy a gödi gyár is néhány gyártósorral bővülni fog. Úgy 

gondolják, hogy itt a szentendreiekkel közösen kell meghatározni, hogy a volt orosz laktanya 

területén mi és hogyan valósulhat meg. Kitér arra is, hogy van egy másik, szentendreiek által 

kevésbé ismert kihasználatlan terület, a belváros, a Dunakorzó északi oldalán lévő volt 

Regionális Környezetvédelmi Központ, ami állami, több hektáros, ősfás terület, nagyon szép 

és viszonylag jó állapotban lévő irodakomplexummal, szintén több éve kihasználatlan, ott áll 

üresen. Ezért kezdeményezte az állami szerveknél, a Miniszterelnökségnél, hogy közösen 

fejlesszék ezt a területet, hiszen az épületnek és a területnek közvetlen szomszédságában van 

a városi termálkút, ami kihasználatlan és a melegvíz ömlik be a Dunába. Itt egy közös 

fejlesztéssel szintén tovább tudnak menni. Jelzi, ezek az állammal való közös együttműködés 

projektjei, és természetesen vannak az Európai Uniós források, akár a közvetlen Európai 

Uniós forrásokból elérhető fejlesztések. Ilyen például a Hamvas Béla Pest Megyei Könyvtár 

és Színházterem teljes felújítása, erre is készültek már koncepiótervek több önkormányzati 

ciklussal ezelőtt is. Újra felvették a kapcsolatot a jogutóddal, az eredeti épületet tervező 

céggel. Látszik, hogy a tervezéshez is az önkormányzati forrást meghaladó pénz kellene, ezért 

bíznak benne, hogy az Európai Uniós pályázati forrásokból, amik lehetőséget adnak arra, 

hogy egy koncepciótervvel elindulva, a tervezési fázist is a pályázat kereteiben lebonyolítva, 

igenis tudnak előrelépni és meg tudják újítani ezt a középületet is. Ugyanilyen a Dunaparti 

Művelődési Ház felújítása, de ezen az úton indultak el a Castrum teljes régészeti feltárása 

turisztikai- és városi közösségi célok mentén való fejlesztésével. A Képviselő-testület is 

tárgyalta már és jóváhagyását adta, hogy Pozsonypüspökivel – Pozsony egyik kerületével – 

közösen EU-s pályázaton indulnak a fejlesztés érdekében. Ugyanígy tervezési lehetőséget ad 

a Radnóti Miklós út felújítása, a hátsó Pomázi út teljes felújítása vagy a városrészeket 
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összekötő utak tervezése és kivitelezése, a V8 Uszoda energetikai megújítása, vagy az EUCF 

program keretében a Püspökmajor lakótelepi Fűtőmű és fűtési gerinchálózatának felújítása, a 

KÉKI I. napelempark megvalósítása. Az EUCF program kapcsán elmondja, már megvalósult 

az első fázis, Óbuda, Békásmegyer és Újpest Önkormányzatával közösen, hármas 

konzorciumban a megvalósíthatósági terveket is elkészítették. Számára az egyik legkevesebb 

fejlesztés - remélik meg tudják valósítani, ha lesz rá EU-s pályázat - a gyógynövény- és 

fűszernövénykert létesítése a Kálvária út végén. Ez is újfajta gondolkodás, hiszen a Kálvária 

út végén lévő önkormányzati terület kapcsán sokféle fejlesztés szóba került már, úgy 

gondolták, hogy visszalépnek, és a terület adottságainak megfelelően tájba illeszkedő 

fejlesztés valósul meg. Mindenki értse jól, a Skanzen a Kárpát-medencei épített környezetnek 

a bemutatótere, ez a terület pedig a Kárpát-medencei növényvilágnak lenne az otthona. Ez egy 

olyan fejlesztés lesz, ami az oktatásban is komoly szerepet tud játszani, hiszen újra fel kell 

fedezni, hogy „fűben, fában orvosság” - ezt a közmondást még mindenki ismeri -, hogy 

valójában mire valók ezek a növények, hogyan tudják hasznosítani, tehát egy oktatóközpont is 

megvalósításra kerül. Rátér a harmadik csoportra, hogy az Önkormányzat saját forrásból mit 

tud megvalósítani. Az állami együttműködés, az Európai Uniós pályázat, saját forrásból a 

kisebb beruházások és ezek tervezése. Ennek az egyik legjobb példája a Dunakorzó mobilgát 

mentén a partoldali, tehát a Duna felé eső rézsűn lépcsők kialakítása tájépítészeti elemekkel. 

Elkészültek az előzetes tervek, hamarosan be is tudják mutatni, szintén úgy tud megvalósulni, 

hogy akár részelemenként, évente egy-egy szakaszt megépítve, közvetlen kapcsolatuk lesz a 

Dunával és egészen más arcát fogja mutatni a Dunakorzónak ez a része. A Bükkös-parti piac 

fejlesztése kapcsán elmondja, volt már a Pest Vármegyei Önkormányzat felé, még az előző 

önkormányzati ciklusban beadott pályázat, ami nem nyert, de ettől függetlenül a Bükkös-parti 

piacot is szeretnék továbbvinni, ezt a tervet felülvizsgálják és ennek megfelelő fejlesztést 

fognak megvalósítani. Jelzi, hogy a földutak karbantartására és burkolása kapcsán Pilis Dániel 

alpolgármester úrnak is köszönhetően, egy új földútkarbantartási technológiát indítottak el. 

Nem minden utat tudnak egyből leaszfaltozni, fontos, hogy a földutak minél hosszabb ideig 

járhatóak maradjanak, ezért ún. cementstabilizációs eljárással hosszabb élettartamú 

földútkarbantartást tudnak megvalósítani. Az 1+1 Program továbbra is kiemelt és ennek 

keretében biztosítják, hogy azok a lakóközösségek, akik plusz terhet vállalnak, hogy a saját 

utcájukban aszfaltút valósulhasson meg vagy járda épülhessen, biztosítják a megfelelő 

önkormányzati keretet. Kéri, mindenki értse jól, ez a keret nem merülhet ki, hiszen egy plusz 

tehervállalással a lakosságnak lehetőséget biztosítanak, hogy előrehozzák ezeket a 

beruházásokat és megvalósítsák. Ezért a Képviselő-testület azt a határozatot is meghozta, 

hogy az adórendeletet is módosították annak érdekében, hogy azok a lakóközösségek, akik az 

1+1 Programban részt vesznek, a helyi építményadóból leírhatják a beruházás 50 %-át. Végül 

a városrészenkénti futópályák kialakítása kapcsán elmondja, hogy a zöldterületeket is 

másképp szeretnék felújítani, a sportolási lehetőségeket biztosítani. Minden egyes 

városrészben jó lenne ilyen futópályák, futókörök kialakítása, nemcsak a klasszikus 

futókörökre van lehetőség, hanem már meglévő útvonalak kismértékű átalakításával 

elindulhat ez a folyamat is. Bízik benne, hogy ezt a hármas egységet – állam, pályázati rész, 

önkormányzati forrás – sikerül a piaci szereplőkkel való együttműködéssel is kiegészíteni. 

Erre jó példa, amit az előbb is láttak, a SPAR kapcsán a HÉV-állomás környéki fejlesztés, a 

piaci szereplők bevonása továbbra is cél, pályázatokat fognak kiírni fejlesztésekre. Megadja a 

szót Helyes Imre képviselő úrnak. 

 

Szabados András képviselő elhagyja az üléstermet, a jelenlévő képviselők száma 8 fő. 
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Helyes Imre képviselő: jelzi, nehéz ehhez hozzátenni, de egy aspektust hangsúlyoz. 

Elmondja, a részletes beszámolóból egyértelműen látszik, hogy az Önkormányzat méretre, 

jogi rendszerben való elhelyezkedésre, horizontális viszonyra tekintet nélkül, bárkivel kész és 

igyekszik együttműködni, elősegítendő a város fejlesztési projektjeinek megvalósítását. Ez 

egy nagyon fontos dolog, nincsen vertikális vagy bármilyen, előre meghatározott út. Ha kell, 

horizontálisan működnek együtt más önkormányzatokkal vagy olyan állami szereplőkkel – 

például a DMRV Zrt. – amelyikkel nagyon intézményi kapcsolatuk sincs, mégis közös 

hajóban eveznek. Ez az alapja annak, hogy az Önkormányzat például a DMRV Zrt. 

együttműködését is nagyon fontos tényezőnek tartja. Ugyanúgy a Kereskedőház is, bármelyik 

állami szereplő, amely érintett lehet, biztosíthatja a pénzügyi forrást a projektek 

megvalósítására, szintén partnere az Önkormányzatnak. Felhívja a figyelmet, az 

Önkormányzat állhatatosan keresi, kutatja a kapcsolatépítés lehetőségét és a megoldások 

közös megkeresését. Ebben a sorban két dolgot emel ki, egyik az, hogy az Önkormányzat 

ilyen flexibilisen áll hozzá ehhez a kérdéshez, ami lehetővé teszi, hogy gyakorlatilag 

bármilyen partnerrel előre tudjanak lépni. Ezt teszik például közvetlen települési 

önkormányzatokkal, amelyekkel ilyen-olyan kérdésekben közösen keresnek megoldásokat. 

Van egy dolog, ami a fejlesztések értékét tekintve talán a legkisebb, de talán a legfontosabb, 

Polgármester úr által is említett 1+1 Program. A lakosság maga, önerőből, saját erőfeszítésből 

tesz hozzá ahhoz, hogy a saját környezete jobbá váljon, és ebben élvezi az Önkormányzat 

együttműködését. Közösen érinti őket egy adott helynek, utcának a problémája és közösen 

tesznek erőfeszítéseket. Ez a program nem öt évvel ezelőtt kezdődött, mindig is egy jó 

kezdeményezés volt, de az, ami pár évvel ezelőtt történt, hogy az adóbeszámítást is lehetővé 

tette a Képviselő-testület a rendelet módosításával, külön újabb lökést adott ennek a 

mozgalomnak és azóta is minden évben a lakosság maximálisan kihasználja az 1+1 Program 

adta lehetőségeket. Ez jó a városnak, jó az Önkormányzatnak és ez is azt mutatja, hogy a 

lakossággal való együttműködés, együttdolgozás és együttgondolkodás mennyire sikeres. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: megadja a szót Pilis Dániel alpolgármester úrnak. 

 

Pilis Dániel alpolgármester: hozzáteszi - amit Helyes Imre képviselőtársa és Polgármester úr 

is kifejtett -, a különböző állami szereplőkkel való együttműködés mellett ugyanúgy fontos a 

helyi lakossággal történő együttműködés, a közös gondolkodás. Úgy véli, ez a Városvezetés 

ennek masszív alapját tette le a Városrészi Költségvetés bevezetésével és a részvételi 

demokrácia hagyományának megteremtésével Szentendrén és az összes városrészben, többek 

között Izbégen is. A választóival kapcsolatban van, és rengeteg pozitív visszajelzést kap 

annak kapcsán, hogy végre van beleszólásuk. Ez egy hosszú folyamat, természetesen mindig 

van mit fejleszteni a városon, de ha közösen gondolkodnak és beszélnek erről, akkor a 

fejlesztések is sikeresebbek lesznek. Fontos célnak tartja a távlati fejlesztésekben azt a szálat, 

hogy a város koncepcionális kérdéseibe bevonják a lakosságot. Erre voltak jó és rossz példák 

az elmúlt években. Úgy gondolja, ha ez a Városvezetés kap lehetőséget egy projekt 

előkészítésére és elindítására, akkor nem követi el azt a hibát, hogy a kezdeteknél nem vonja 

be a lakosságot, például egy híd megépítése előtt derül ki, hol van a helyszíne és nem történik 

meg az, hogy egy kerékpáros fejlesztés komplett tervezési- és közbeszerzési folyamata nem 

kellően megalapozott társadalmi megegyezés után kerül elindításra. Jelzi, ez fontos, és van itt 

még tennivaló, de elindultak egy úton és ezt a részvételiséget kell továbberősíteni. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: egyéb kérdés, észrevétel nem lévén megállapítja, hogy a 

tájékoztatót a Képviselő-testület tudomásul vette.  
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13. Tájékoztató a két testületi ülés között eltelt időszak eseményeiről 

Előadó: Fülöp Zsolt polgármester 

 

 

Fülöp Zsolt polgármester: ismerteti a tájékoztatót. Megkérdezi, hogy a két ülés közötti 

tájékoztatóval kapcsolatban van-e valakinek kérdése, észrevétele.  

 

Kérdés, észrevétel nem lévén megállapítja, hogy a tájékoztatót a Képviselő-testület tudomásul 

vette.  

 

          

  

14. Beszámoló a Külkapcsolati tanácsnok munkájáról 2024. január 15. – 2024. április 

15. közötti időszakban 

Előadó: Helyes Imre Mihály képviselő 

 

 

 

Fülöp Zsolt polgármester: ismerteti a beszámolót. Megadja a szót Helyes Imre képviselő 

úrnak. 

 

Helyes Imre képviselő: elmondja, hogy részletesen leírásra került az elmúlt beszámolási 

időszakban történt események összegzése. Kiemeli azt a pályázatot, amit formálisan az 

Önkormányzat, de tartalmát tekintve a Hamvas Béla Pest Megyei Könyvtár adott be. A 

Bethlen Gábor Alapítvány támogatását kívánja elérni, illetve megszerezni annak érdekében, 

hogy Zilah és Kézdivásárhely testvérvárosok könyvtáraival együttműködve közös 

programokat tudjanak megvalósítani. Ez azért fontos, mert nemcsak az Önkormányzat, hanem 

az önkormányzati intézmények, iskolák szintén a testvérvárosi együttműködés részeként részt 

tudnak venni és nagyon jó, hogy ha részt vállalnak az együttműködés gazdagításában, 

tartalmának mélyítésében. Jelzi, van egy olyan része a beszámolónak, ami említést tesz a 

vietnámi Hoi An-nal kötött testvérvárosi szerződés 10. évfordulójáról. Ennek kapcsán 

terveznek itthon egy megemlékezést, illetve előzetesen jelzés érkezett arról, hogy a Hoi An-i 

Önkormányzat meg kíván hívni egy szentendrei delegációt. Ez az intenció épp a tegnapi nap 

folyamán nyert megerősítést, igaz, hogy még csak a Hanoi Magyar Nagykövetség felé, de 

hamarosan közvetlenül ide is el fogják tudni juttatni, és akkor megtudják, hogy a testvérvárosi 

Önkormányzat miben gondolkodott, illetve milyen keretek között tudná fogadni a Szentendre 

Város Önkormányzat delegációját. Említést nyer az a tény is, hogy egy koreai delegáció 

jelentkezett be, és május első napjaiban kíván ide ellátogatni. Ma kaptak egy jelzést arról, 

hogy a Thai Szenátus 16 tagú delegációja szeretne eljönni május második felében. Elsősorban 

szintén a város kulturális élete az, ami úgy látszik, érdeklődésre tart számot, de nyilvánvalóan 

az Önkormányzat működésével kapcsolatos dolgokról is tudnak majd beszélni május 23-án. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: megadja a szót Pál Gábor képviselő úrnak. 

 

Pál Gábor képviselő: kiemeli, hogy Szentendre külkapcsolati tevékenysége, illetve 

külkapcsolatai nagyon megélénkültek az utóbbi időben, és ez alapvetően Helyes Imre 

képviselő úrnak köszönhető. Tartalommal tudták megtölteni a külkapcsolatokat, és 

különösképpen a határon túli két testvértelepüléssel – Kézdivásárhely és Zilah – oly 

mértékben elmélyültek a korábban tetszhalott kapcsolatok, hogy most már komoly oktatási- 
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és kulturális eredményei vannak. A szentendrei, kézdivásárhelyi és zilahi diákok is már 

élvezik ennek a gyümölcsét. Köszöni Helyes Imre képviselőtársa munkáját, aki juttatás nélkül 

látja el ezt a feladatot. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra bocsátja a 

határozati javaslatot. 

 

Szavazás eredménye 

 

 

#: 238   Száma: 24.04.24/14/0/A/KT 

Ideje: 2024 április 24 18:24  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Egyszerű 

 

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 8 100.00 53.33 

Nem 0 0.00 0.00 

Tartózkodik 0 0.00 0.00 

Szavazott 8 100.00 53.33 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 7   46.67 

Összesen 15   100.00 

Megjegyzés: 

 

 

Név Voks Frakció 

Drávucz Zsolt Igen - 

Fülöp Zsolt Igen - 

Helyes Imre Mihály Igen - 

Hernádi Krisztina Nóra Igen - 

Magyar Judit Igen - 

Pál Gábor Igen - 

Pilis Dániel Igen - 

Szűcs Katalin Igen - 

Boda Anna Mária Távol - 

Kiss Károly Andrásné Távol - 

Laárné Szaniszló Éva Távol - 

Lang András Távol - 

Szabados András Távol - 

Szegedi István Távol - 

Zakar Ágnes Távol - 
 
 

Fülöp Zsolt polgármester: szavazás után megállapítja, hogy a Képviselő-testület a határozati 

javaslatot elfogadta és az alábbi határozatot hozza: 
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Szentendre Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

91/2024. (IV.24.) Kt. sz. határozata: 

 

 

Szentendre Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Külkapcsolati tanácsnok 2024. január 

15. – 2024. április 15. között végzett munkájáról szóló beszámolót a határozat melléklete 

szerinti tartalommal elfogadja. 

 

Felelős: Polgármester 

Határidő: azonnal 

Végrehajtásért közvetlenül felelős: Önkormányzati és Ügyfélszolgálati Iroda 

 

 

A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  

 

 

 

Zakar Ágnes képviselő megérkezik az ülésterembe, a jelenlévő képviselők száma 9 fő. 

 

 

 

15. Beszámoló a hivatali ügyintézésről, a törvényesség helyzetéről és az ügyfélfogadás 

tapasztalatairól a 2019. október - 2024. március 31. közötti időszakra vonatkozóan  

Előadó: dr. Schramm Gábor jegyző 

 

 

 

Fülöp Zsolt polgármester: ismerteti a beszámolót. Megadja a szót Helyes Imre képviselő 

úrnak. 

 

Helyes Imre képviselő: elmondja, a beszámoló részletesen szól, hogy mi történt és milyen 

keretek között. Ezt az alkalmat szeretné megragadni - mivel erről is szó van a beszámolóban -, 

hogy elmondja és reméli, élvezi képviselőtársai bizalmát, illetve együttgondolkodását, hogy 

köszönetét fejezze ki a hivatali dolgozóknak, akik közvetlenül vagy bármilyen formában a 

Képviselő-testület munkájának elősegítésében, előkészítésében, megvalósításában részt 

vettek. Különösen azoknak, akik a bizottsági munka lefolyását elősegítették, és akik nélkül 

nem tudtak volna előrelépni munkájuk megvalósításában. Köszönet a munkáért és reméli, 

hogy a továbbiakban is ilyen sikeresen fognak tudni együttműködni. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra bocsátja a 

határozati javaslatot. 

 

Szavazás eredménye 

 

 

#: 239   Száma: 24.04.24/15/0/A/KT 

Ideje: 2024 április 24 18:26  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Egyszerű 
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Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 9 100.00 60.00 

Nem 0 0.00 0.00 

Tartózkodik 0 0.00 0.00 

Szavazott 9 100.00 60.00 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 6   40.00 

Összesen 15   100.00 

Megjegyzés: 

 

 

Név Voks Frakció 

Drávucz Zsolt Igen - 

Fülöp Zsolt Igen - 

Helyes Imre Mihály Igen - 

Hernádi Krisztina Nóra Igen - 

Magyar Judit Igen - 

Pál Gábor Igen - 

Pilis Dániel Igen - 

Szűcs Katalin Igen - 

Zakar Ágnes Igen - 

Boda Anna Mária Távol - 

Kiss Károly Andrásné Távol - 

Laárné Szaniszló Éva Távol - 

Lang András Távol - 

Szabados András Távol - 

Szegedi István Távol - 
 
 

Fülöp Zsolt polgármester: szavazás után megállapítja, hogy a Képviselő-testület a határozati 

javaslatot elfogadta és az alábbi határozatot hozza: 

 

 

Szentendre Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

92/2024. (IV.24.) Kt. sz. határozata: 

 

 

Szentendre Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a hivatali ügyintézésről 

és a törvényesség helyzetéről szóló beszámolót az előterjesztésben foglalt tartalommal 

elfogadja. 

 

Felelős: Jegyző 

Határidő: azonnal 

Végrehajtásért közvetlenül felelős: Önkormányzati és Ügyfélszolgálati Iroda, Irodavezető 
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16. Beszámoló a belső ellenőrzés 2023. évi tapasztalatairól 

Előadó: dr. Schramm Gábor jegyző 

 

 

 

Fülöp Zsolt polgármester: ismerteti a beszámolót. Kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra 

bocsátja a határozati javaslatot. 

 

 

Szavazás eredménye 

 

 

#: 240   Száma: 24.04.24/16/0/A/KT 

Ideje: 2024 április 24 18:27  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Egyszerű 

 

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 9 100.00 60.00 

Nem 0 0.00 0.00 

Tartózkodik 0 0.00 0.00 

Szavazott 9 100.00 60.00 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 6   40.00 

Összesen 15   100.00 

Megjegyzés: 

 

 

Név Voks Frakció 

Drávucz Zsolt Igen - 

Fülöp Zsolt Igen - 

Helyes Imre Mihály Igen - 

Hernádi Krisztina Nóra Igen - 

Magyar Judit Igen - 

Pál Gábor Igen - 

Pilis Dániel Igen - 

Szűcs Katalin Igen - 

Zakar Ágnes Igen - 

Boda Anna Mária Távol - 

Kiss Károly Andrásné Távol - 

Laárné Szaniszló Éva Távol - 

Lang András Távol - 

Szabados András Távol - 

Szegedi István Távol - 
 
 

Fülöp Zsolt polgármester: szavazás után megállapítja, hogy a Képviselő-testület a határozati 

javaslatot elfogadta és az alábbi határozatot hozza: 

 



 63 

Szentendre Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

93/2024. (IV.24.) Kt. sz. határozata: 

 

 

Szentendre Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a belső ellenőrzés 2023. 

évi tapasztalatairól szóló beszámolót a határozat melléklete szerinti tartalommal elfogadja. 

 

Felelős: Jegyző 

Határidő: azonnal 

Végrehajtásért közvetlenül felelős: Jegyzői Iroda, Beszerzési referens 

 

 

A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  

 

 

 

 

17. Jelentés a lejárt határidejű önkormányzati határozatok végrehajtásáról 

Előadó: Fülöp Zsolt polgármester 

 

 

 

Fülöp Zsolt polgármester: ismerteti a jelentést. Kérdés, észrevétel nem lévén szavazásra 

bocsátja a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról szóló jelentés elfogadását. 
 

 

Szavazás eredménye 

 

 

#: 241   Száma: 24.04.24/17/0/A/KT 

Ideje: 2024 április 24 18:27  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Egyszerű 

 

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 9 100.00 60.00 

Nem 0 0.00 0.00 

Tartózkodik 0 0.00 0.00 

Szavazott 9 100.00 60.00 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 6   40.00 

Összesen 15   100.00 

Megjegyzés: 

 

 

Név Voks Frakció 

Drávucz Zsolt Igen - 

Fülöp Zsolt Igen - 
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Helyes Imre Mihály Igen - 

Hernádi Krisztina Nóra Igen - 

Magyar Judit Igen - 

Pál Gábor Igen - 

Pilis Dániel Igen - 

Szűcs Katalin Igen - 

Zakar Ágnes Igen - 

Boda Anna Mária Távol - 

Kiss Károly Andrásné Távol - 

Laárné Szaniszló Éva Távol - 

Lang András Távol - 

Szabados András Távol - 

Szegedi István Távol - 

 

 

Fülöp Zsolt polgármester: szavazás után megállapítja, hogy a Képviselő-testület a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról szóló jelentést elfogadta és az alábbi határozatot hozza: 

 
 

Szentendre Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

94/2024. (IV.24.) Kt. sz. határozata: 

 

 

Szentendre Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta és elfogadja a lejárt 

határidejű önkormányzati határozatok végrehajtásáról szóló jelentést azzal, hogy a(z)  

 

 

I. 

245/2022. (XII.14.) Kt. sz. határozat végrehajtása megtörtént. 

175/2023. (IX.13.) Kt. sz. határozat végrehajtása megtörtént. 

228/2023. (XII.13.) Kt. sz. határozat végrehajtása megtörtént. 

28/2024. (II.21.) Kt. sz. határozat végrehajtása megtörtént. 

29/2024. (II.21.) Kt. sz. határozat végrehajtása megtörtént. 

30/2024. (II.21.) Kt. sz. határozat végrehajtása megtörtént. 
 

 

II. 

95/2019. (VI.13.) Kt. sz. határozat   végrehajtása folyamatban van  Új határidő: 2024. december 31. 

170/2019. (XI.13.) Kt. sz. határozat végrehajtása folyamatban van  Új határidő: 2024. december 31. 

7/2022. (I.26.) Kt. sz. határozat        végrehajtása folyamatban van  Új határidő: 2024. december 31. 

240/2022. (XII.14.) Kt. sz. határozat végrehajtása folyamatban van Új határidő: 2024. december 31. 

109/2023. (V.24.) Kt. sz. határozat    végrehajtása folyamatban van Új határidő: 2024. december 31. 

169/2023. (IX.13.) Kt. sz. határozat   végrehajtása folyamatban van Új határidő: 2024. április 30. 

170/2023. (IX.13.) Kt. sz. határozat   végrehajtása folyamatban van Új határidő: 2024. április 30. 

201/2023. (X.11.) Kt. sz. határozat    végrehajtása folyamatban van Új határidő: 2024. szeptember 

30. 

208/2023. (XI.15.) Kt. sz. határozat   végrehajtása folyamatban van Új határidő: 2024. szeptember 

30. 

47/2024. (II.21.) Kt. sz. határozat      végrehajtása folyamatban van Új határidő: 2024. május 31. 
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III. 

15/2024. (I.31.) Kt. sz. határozatot hatályon kívül helyezi. 

 

 

Felkéri a Jegyzőt, hogy a határozatok végrehajtását kísérje figyelemmel, valamint a 

Polgármestert, hogy a tett intézkedésekről számoljon be. 

 

Felelős: Polgármester, Jegyző 

Határidő: azonnal 

A végrehajtásért közvetlenül felelős: Önkormányzati és Ügyfélszolgálati Iroda 

 

 

 

 

18. Tájékoztató a Képviselő-testület által a Polgármesterre átruházott hatáskörben 

tett intézkedésekről a benyújtott pályázatok vonatkozásában 

Előadó: Fülöp Zsolt polgármester 

 

 

 

Fülöp Zsolt polgármester: ismerteti a tájékoztatót. Megadja a szót Helyes Imre képviselő 

úrnak. 

 

Helyes Imre képviselő: elmondja, nem gyakran szokták a pályázatokkal kapcsolatos felelős 

személyt látni a képviselő-testületi ülésen, bizottsági ülésen annál többször. Mindannyian 

tapasztalják azt, hogy nagyon alapos munkát végezve neki is köszönhető, hogy felderítésre 

kerülnek a legkülönfélébb pályázati lehetőségek, aminek következtében reális lehetőségeiket 

mérlegelve tudnak előrehaladni. Szöllősy-Meggyes Ildikó háttérmunkája nagyon fontos 

ahhoz, hogy a pályázati lehetőségeket ki tudják használni. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: egyéb kérdés, észrevétel nem lévén megállapítja, hogy a 

tájékoztatót a Képviselő-testület tudomásul vette.  

 

 

 

19. Tájékoztató a SPAR Projekt előrehaladásáról a 2024. március 19. és 2024. április 

15. közötti időszakban 

Előadó: Fülöp Zsolt polgármester 

 

 

 

Fülöp Zsolt polgármester: ismerteti a tájékoztatót. Jelzi, újra és újra ki kell emelni, hogy a 

beruházás kapcsán folyamatosan változik a parkolás és a közlekedés lehetősége, mikéntje. 

Ezúttal is felhívja a szentendreiek figyelmét, hogy a HÉV-remíz felé eső úton picit kell csak 

továbbhaladni, még 100 métert sem, ahol a Városi Szolgáltató NZrt. telephelyéből elvételre 

került egy bizonyos rész, és 50 parkoló autó elhelyezésére alkalmas terület került kialakításra. 

Ott általában 10-15 autónál több nem szokott parkolni, még a legtelítettebb időszakokban 

sem. Kéri a szentendreieket, hogy aki nem talál helyet a szokásos, szem előtt lévő helyeken, 

picit továbbhajtva ezen az úton, biztosan le tud parkolni és 100 méternél kevesebbet kell 

gyalogolni a HÉV-állomásig vagy a környező boltokig. A másik lehetőség a Bolgár utcai 
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parkoló a Dunakorzón, hétfőtől-péntekig díjmentesen igénybe vehető nemcsak a 

szentendreieknek, hanem a járásban élőknek is, illetve bárkinek, aki arra megy. Most a Bolgár 

utcai parkoló és a Városi Szolgáltató NZrt. telephelyén létrehozott parkolót ajánlja a 

szentendreiek és azok figyelmébe, akik eddig a HÉV-állomás környékén parkoltak. Jelzi, 

hogy az építkezés folytatódik, elkezdődik a végleges parkoló kialakítása, a zöldterületi 

fejlesztés és bizony ezeket a parkolókat kell majd igazából igénybe venniük, természetesen 

erre a megfelelő tájékoztatást, figyelemfelhívást minden fórumon meg fogják tenni. Most is 

nyomatékosan kéri a szentendreieket, hogy kövessék a Város honlapját, az új Szentendre 

Mobil Applikációt, ahol minden apró változásról hírt adnak. Egyéb kérdés, észrevétel nem 

lévén megállapítja, hogy a tájékoztatót a Képviselő-testület tudomásul vette.  

 

 

 

20. Tájékoztató a Szentendre Mobil Applikáció használatáról és tervezett további 

fejlesztéseiről a 2024. március 04. és 2024. április 12. közötti időszakban 

Előadó: Fülöp Zsolt polgármester 

 

 

 

Fülöp Zsolt polgármester: ismerteti a tájékoztatót. Kérdés, észrevétel nem lévén megállapítja, 

hogy a tájékoztatót a Képviselő-testület tudomásul vette.  

 

 

 

A tanácskozás 18.32 órától – 18.37 óráig zárt ülésen folytatódik, melyről külön jegyzőkönyv 

készül.  

 

 

 

Fülöp Zsolt polgármester: 18.38 órakor a nyílt ülést megnyitja, a jelenlévő képviselők száma 

9 fő. 

 

 

21. Interpelláció, kérdés 

 

 

Fülöp Zsolt polgármester: felhívja a figyelmet, hogy az előző képviselő-testületi ülésre nyolc 

interpellációs kérdés érkezett. Az interpelláló Képviselő asszony nincs jelen, nem tud 

nyilatkozni, hogy elfogadja-e a válaszokat, így a következő rendes képviselő-testületi ülésen 

kerül megtárgyalásra. Jelzi, hogy a most beérkezett interpellációra írásban fognak válaszolni. 

 

 

22.     Egyebek 

 

Fülöp Zsolt polgármester: megadja a szót Pilis Dániel alpolgármester úrnak. 

 

Pilis Dániel alpolgármester: jelzi, április 22-én volt a Föld napja, ennek kapcsán több 

eseményre is sor került a városban. Különböző kezdeményezésekről van szó, a Nemzeti 

Faültetés napját indította el a 10 millió Fa közössége, amihez az Önkormányzat csatlakozott 

az eseményeivel. Bejelenti, hogy pénteken fog fát ültetni és az Izbégi Temetőben 
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karbantartani, zöldhulladékot, szemetet szedni. Ezt hagyományosan az Izbégi Általános 

Iskolával és az Izbégi Plébániával közösen, illetve a környéki lakókkal szokták megrendezni. 

Pénteken, 12 órakor találkoznak a volt parktábor területén, minden segítő kezet szeretettel 

várnak. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: megadja a szót Zakar Ágnes képviselő asszonynak. 

 

Zakar Ágnes képviselő: az egyik bejelentése a gyermekpszichiátriára vonatkozik, fájlalja, 

hogy megszűnt, a mai Jóléti Bizottság ülésére nem tudott eljönni és megkérdezni. Jelzi, az 

Igazgató úr tájékoztatójában az szerepel, hogy novembertől megszűnt a hat órában működő 

gyermekpszichiátria, ezt részben a Vadaskert Alapítvány vette át, részben ők látják el, 

megkérdezte volna, ez hogyan történik. A jövőbeni tervekről az van leírva, hogy kell egy 

gyermekpszichiátriai központ, ami nagyon jó ötlet, de felhívja a figyelmet, hogy ez 

szolgáltatás is. Nagy bánatukra megszűnt, tudja, mint igazgató is, de ha valaki betelefonál, 

négy hónap után kap időpontot. Másik bejelentése, hogy a Bükkös Partiak Baráti Köre 

Egyesület május 4-én takarít, az iskolák bevonásával történik, ennek kapcsán a Városi 

Szolgáltató Nzrt. örömét fejezte ki, mert ők már lehet, hogy pénteken is takarítanak a lejjebbi 

részeken. Utána családi nap lesz a Pilis utcánál, erre is szeretettel várnak mindenkit a 

szórólapok alapján. Örvendetes, hogy sokkal tisztább a patak, 25-30 éve csinálja ezt, de a 

lényeg a gyermekek, felnőttek tudatos környezeti nevelése. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: megadja a szót Helyes Imre képviselő úrnak. 

 

Helyes Imre képviselő: elmondja, hogy április 6-án tartottak pataktisztítást, már akkor is 

nagyon kevés szemét volt. Jelezték, hogy nagyon örvendetes, hogy a patak mentén lakók és 

általában az emberek odafigyelnek a környezetre az elmúlt időszakban. Ma már szerencsére 

akkora nagy eredményt nem tudnak pataktisztítás címén produkálni, mert nincs mit 

összeszedni. Az edukáció, a gyerekekkel való foglalkozás céljából ez mindig nagyon hasznos. 

 

Fülöp Zsolt polgármester: felhívja a figyelmet, továbbra is ajánlja képviselőtársainak a 

MűvészetMalomban az Európai Iskola című kiállítást. Valóban országos és nemzetközi 

mércével is jelentős a kiállítás, érdemes végigmenni, több időt rászánni. Azt az 

együttműködést is példaértékűnek tartja, ahogy a múzeum és a teátrum együttműködött, 

hiszen aki bármelyik Tavaszi Fesztivál programra jegyet váltott, azzal a jeggyel díjmentesen 

megnézheti az Európai Iskola kiállítást is és a Ferenczy Múzeumi Centrum többi kiállítását is. 

Arra is felhívja képviselőtársai és a szentendreiek figyelmét, hogy május 1-jén a Postás 

strandon az Európai Unióhoz való csatlakozás 20. évfordulója alkalmából majálist tartanak. 

Mindenkit szeretettel várnak, társadalmi szervezetet, civilszervezetet, pártokat egy közös 

ünneplésre, beszélgetésre, remények szerint a régi szentendrei majálisok hangulatát idézi 

majd. Egyéb kérdés, észrevétel nem lévén köszöni képviselőtársainak a jelenlétet és azt, hogy 

együtt dolgozhattak a városért. Az ülést 18.45 órakor bezárja. 

 

 

K.m.f. 

 

 

 

 

 Fülöp Zsolt       dr. Schramm Gábor 

 polgármester        jegyző 


